
دومین دوره مسابقات فوتبال گل کوچک جام 
همدلی رسانه استان البرز با برگزاری دیدار نهایی 
و رده بندی و معرفی تیم های برتر به پایان رسید.
به گزارش »دنیای هوادار«، در این مسابقات 12 
تیم از رسانه های مختلف گروهی استان در قالب 
3 گروه 4 تیمی به رقابت پرداختند و در نهایت 
در بازی رده بندی تیم پایگاه خبری سی نت پس 
از تساوی بدون گل در وقت عادی در ضربات 
پنالتی بانتیجه 2برصفر مقابل خانه مطبوعات به 

برتری رسید ودر جایگاه سوم قرار گرفت.
در بازی نهایی نیز تیم صداوسیمای استان البرز 
در یک بازی برتر مقابل هفته نامه عصر البرز به 
برتری 5 بر یک رسید و عنوان قهرمانی این دوره 

از مسابقات را به دست آورد.
این بازی فرزین حسن زاده 3 گل و حامد  در 
قورچیان 2 برای صداوسیما به ثمر رساندند و 
البرز به وسیله حامد کریمی به  تک گل عصر 

ثمر رسید.
در پایان این مسابقات اتابک علی قلی زاده با 8 
گل زده به عنوان  آقای گل دومین دوره مسابقات 

معرفی شد.
از  دوره  این  برتر  های  تیم  جوایز  و  تندیس 
رییس  وردی  بیک  منصور  حضور  با  مسابقات 
عضو  عابد  اباصلت  البرز،  استان  فوتبال  هیئت 
هیئت رییسه هیئت فوتبال استان البرز، ابراهیم 
نوروزی فر رییس بسیج رسانه استان البرز، خانم 

ورزش  کل  اداره  عمومی  روابط  مدیر  منجیری 
وجوانان استان البرز برگزار شد.

این مسابقات با محوریت سازمان مردم نهاد افُق 
فرهنگ رسانه،پایگاه خبری 90 البرز و همکاری 
هیئت فوتبال استان البرز، اداره ورزش وجوانان 
اداره کل  روابط عمومی  شرق شهرستان کرج، 
ورزش وجوانان البرز و روابط عمومی و امور بین 
فود  فست  اسپانسری  و  کرج  شهرداری  الملل 

پاپیلو با مدیریت داریوش شکری برگزار شد.
در  مسابقات  این  دوره  اولین  است  ذکر  شایان 
سال 95 به شکل مسابقات چهارجانبه فوتسال 
برگزار شد که تیم هنرمندان به مقام قهرمانی 

دست یافت.

معرفی تیم های برتر دومین دوره مسابقات گل کوچک »جام همدلی رسانه« البرز

»صدا و سیمای البرز« قهرمان شد! 

فرهاد غلامی رییس نظام مهندسی 
ساختمان البرز شد
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76 سالگی پسر ناخوانده هالیوود !

ماجرای یک عشق نامیرا 
از دهه ی 19۷0 قریب به نیم قرن می شود که نسل های مختلف با 
سینمای اسکورسیزی زندگی کرده اند، از نسلی که در عنفوان 
جوانی، رابرت دنیرو قهرمان بلامنازعش بود، تا نسلی که برای 
لئوناردو دی کاپریو سر و دست می شکست و حالا خودش دارد به 
»مارتین  سینما،  واقعی  قهرمان  حال  می رسد.  میان سالی 
اسکورسیزی« وارد هفتاد و ششمین سال زندگی اش شده است...

4
»دنیای هوادار« از فیلم های احتمالی جشنوار فجر 

گزارش می دهد؛

تنابنده با »قسم« می آید،
 پوراحمد »تیغ و ترمه«

5

استیضاح وزرای خارجه و آموزش و 
پرورش در مجلس شورای اسلامی

خسرو سرحدی:

دانشگاه خوارزمی 160 
میلیارد به شهرداری 

کرج بدهی دارد

2

بیرانوند نامزد نهایی 
بهترین بازیکن سال 

آسیا شد

در جلسه شورای اسلامی شهر کرج مطرح شد؛

سهم  ناچیز شهرداری از  تراکنش  دکه های  مطبوعاتی!

8
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جلالی و تیمش در بازی امروز به دنبال شکست 
پرسپولیس هستند.

را  ما  آنچه  پیکان می گوید  فوتبال  تیم  سرمربی 
خوب  تیم  یک  مقابل  خوب  بازی  می دهد  التیام 

است تا بتوانیم حداقل امتیاز را بگیریم.
به گزارش »دنیای هوادار«، مجید جلالی در نشست 
خبری پیش از بازی با پرسپولیس اظهار داشت:»بعد 
از اینکه یک ماه بازی نکردیم پس از آن سه بازی 
انجام دادیم که نتوانستیم امتیاز لازم را کسب کنیم 

آنچه ما را التیام می دهد بازی خوب مقابل یک تیم 
خوب است تا بتوانیم یک امتیاز بگیریم.«

وی درباره اینکه پرسپولیس چند مصدوم و غایب 
در بازی امروز دارد و این مساله به سود شما خواهد 
اظهار داشت:»این مساله شاید  به ضررتان  یا  بود 
برای پرسپولیس کار را راحت تر کرده باشد اما برای 
ما کار سخت تر است. پرسپولیس تیمی است که 
نزدیک به سه سال در کنار هم بودند و ثبات زیادی 
دارد. این تیم با شایستگی زیاد به فینال آسیا رفته 

و در ترکیب یازده نفره امروز هشت نفر در فینال 
آسیا حضور داشتند و شاید فقط پنج روز باشد که 
تمرین نکردند اما همه می دانیم که پرسپولیس و 
برانکو چه خدماتی به فوتبال ایران کردند و با یک 
روز گذشته  زد. من  را محک  آنها  نمی شود  بازی 
به  باید  و  داریم  گفتم که مسئولیت  بازیکنانم  به 
مسئولیتمان عمل کنیم و به همین دلیل با همه 
پیروز  تا  می دهیم  انجام  شرافتمندانه  بازی  وجود 

بازی باشیم.«

پرسپولیس و برانکو به فوتبال ایران خدمت کردند؛
جلالی: از این دیدار امتیاز می خواهیم

برانکو ایوانکوویچ، سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس از 
بازیکنان تیمش به عنوان ستاره های سرخپوشان یاد 

کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، برانکو ایوانکوویچ، سرمربی 
پرسپولیس در نشست خبری پیش از دیدار تیمش 
مقابل پیکان اظهار داشت:»تعدادمان کم است انگار 
بازی امروز دوستانه است قبل از هر چیز می خواهم 
تشکر کنم از بازیکنانم و شوقی که به خرج دادند 
و نتایجی که کسب کردند، بسیار با افتخار فینال 
را بازی کردند با وجود تمام مشکلاتی که داشتیم. 

ما  ستاره های  و  قهرمانان  پرسپولیس  بازیکنان 
هستند، آنها لایق تعریف و تمجید هستند و نشان 
دادند که عاقل و با اراده هستند و من به آنها افتخار 

می کنم.« 
برانکو در خصوص پاسخ به سوالی در مورد خوشحالی 
لوپز، مربی دروازه بان های تیم ملی پس از قهرمانی 
کاشیما، اظهار داشت:»پرسپولیس همیشه از تیم 
ملی حمایت کرده و می کند. هرکسی که می خواهد 
سرمربی تیم ملی باشد برای ما فرقی ندارد، ما به تیم 
ملی حمایت می دهیم نه به فرد. تا به حال کسی از 

من یا از بازیکنان پرسپولیس توهینی به تیم ملی 
شنیده است؟ اما شما موضع مربی دروازه بانان تیم 
ملی را دیدید؟ این حرکت او توهین به پرسپولیس، 

باشگاه و همه هواداران است.«
تیم  مربی  که  خبرنگاری  سوال  به  پاسخ  در  وی 
ملی گفته بود من به هموطن خودم اشاره کرده ام، 
داشته  طول  متر  او 5-4  دست  حتماً  گفت:»بله، 
به  که می خواسته  بلند می شده  تلسکوپ  مثل  و 
هموطنش اشاره کند. آنها چهره واقعی خودشان را 

نشان دادند.«

مقابل پیکان بازی می کنیم تا فکر نکنند بزدلیم؛ 
برانکو: حرکت مربی تیم ملی، توهین به پرسپولیس و هوادارانش است
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گفتگو ی »دنیای هوادار«  با علی صانعی؛

فوتسال در استان البرز از 
پتانسیل بالایی برخوردار است

گزارشی از روند رو به رشد
 پرسپولیس پاکدشت؛

تیم کاظمی و پله پله تا 
6صعود  به لیگ برتر 7

سرمقاله

هیاهو برای هیچ؛
ما زامبی های متمدن!

اغراق نیست اما هرچیزی که حتی 
فکرش را هم نمی کنید »فرهنگ« 
دارد.  را  خودش  خاص  »آداب«  و 
معدود  جزو  ما  نکنم،  اغراق  اگر 
فرهنگ  به  که  هستیم  کشورهایی 
برخورد با یک پدیده اجتماعی و یا 
استفاده از پدیده های مختلف عملا 

بی اعتناییم و به قول معروف کار خودمان را می کنیم! اگر تا 
همینجا هم کشور ما دچار هرج و مرج و آشوب بر سر چیزهای 
مختلف بزرگ و کوچک نشده، شاید بخاطر وجود قانون های 
بازدارنده است وگرنه هیچ معلوم نبود در بعضی موارد چه 

بلاهایی که بر سر یکدیگر نمی آوردیم!
تا دلتان بخواهد مثال وجود دارد. »ترافیک« یکی از پدیده 
هایی است که آداب و فرهنگ خودش را دارد که اگر رعایت 
شود، هم آلودگی های صوتی بیهوده بوجود نمی آید و هم 
باز شود  با سرعت بیشتری  حتی ممکن است که قفل آن 
و راه آزاد شود. اما کافیست یک بار تجربه ماندن در ترافیک 
هیچ کس جز  که  برید  می  پی  به خوبی  باشید.  داشته  را 
»خودش« دیگران را حتی آدم هم به حساب نمی آورد. تغییر 
لاین های پی در پی که هیچ سودی نه در سریع رسیدن دارد 
و نه در باز شدن ترافیک اما همه ما بدون استثناء انجامش 
می دهیم و راه دیگران را سد می کنیم. نتیجه چیست؟ بوق 
زدن ماشین پشت سری و کر شدن تمامی سرنشینان دیگر 

ماشین ها!
یا حتی خود رانندگی را در نظر بگیرید. واقعا نمی شود تصور 
کرد که اگر »چراغ ترمز عقب« ماشین اختراع نمی شد، چه 
بلایی بر سر مردم می آمد و روزانه چند هزار نفر در خیابان 
ها و جاده ها کشته می شدند. از بس توقف ها، تغییر لاین 
ها، رفتن به خروجی ها و... زیاد و بدون استفاده از راهنماست 
که گاهی حتی چراغ ترمز هم نمی تواند ماشین پشت سری 
را به موقع آگاه کند. بالاخره چیزی که مسلم است، وجود 
»فرهنگ« رانندگی است که متاسفانه در کشور ما به طور 
کامل جا نیفتاده و نوع مواجه ما با آن، مانند گرفتن حق 
است. کسی اگر نداند خیال می کند که در خیابان حق پخش 
می کنند که ما اینگونه در تکاپو هستیم و به هیچ کس هم 
رحم نداریم. گاهی عمیقا برخی از حرف های کاراکتر »ژوکر« 
در فیلم »شوالیه تاریکی« در ذهنم مرور می شود که می 
گفت:»بهت ثابت می کنم وقتی این مردم متمدن توی یه 
موقعیت بحرانی قرار بگیرن حاضرن حتی همدیگرو بخورن.«!
قصد نگارنده به هیچ وجه نصیحت و موعظه نیست چرا که 
اصلا در چنین جایگاهی قرار ندارد؛ اما ظاهرا برخی رفتار 
اگر کمی، تنها »کمی«  به زوال است.  ها در جامعه ما رو 
برای یکدیگر ارزش قائل باشیم، خیلی چیزها به مرور درست 

خواهد شد...

مهدی تیموری

WWW.DonyayeHavadar.ir

برای دانلود فایل پی دی اف همه شماره های روزنامه
به سایت                                      مراجعه کنید
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گزارش »دنیای هوادار« از شرایط بحرانی تیم ملی؛

» چه کسانی «  رویای حذف 
یوزها را در سر دارند؟

2

اتفاقی که در روزهای اخیر شاهدش هستیم، هیچ شباهتی به مفهوم 
»کمک رسانی« و »خدمت کردن« به تیم ملی ندارد. بیشتر شبیه این 
است که جماعتی از نفس افتاده، عقده های چندین ساله شان را گره 
گشایی می کنند و در رویای حذف تیم ملی و عدم نتیجه گیری در 
جام ملت های آسیا به سر می برند و پس از ناکامی تیم ملی ) به هر 
حال درصدی احتمال برای ناکامی وجود دارد ( در یک مسابقه یا در 

یک تورنمنت به خیابان بریزند و جشن پیروزی بگیرند ! 
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خبر

نماینده خمینی شهر از تصمیم نمایندگان 
برای استیضاح 2 وزیر خارجه و آموزش و 

پرورش خبر داد. 
جواد  محمد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
مجلس  در  شهر  خمینی  نماینده  ابطحی 
در حال حاضر  اینکه  بیان  اسلامی  شورای 
استیضاح 2 وزیر خارجه و آموزش و پرورش 
در مجلس مطرح است، گفت:»محمد جواد 
ظریف وزیر خارجه در سخنانی تعجب برانگیز 
ادعا کرد که برخی نهادها در کشور هزاران 

میلیارد پولشویی می کنند.«
بگوید  باید  خارجه  وزیر  اینکه  بیان  با  وی 
که اگر در خصوص پولشویی اطلاعاتی دارد 
چرا تا کنون در اختیار دستگاه قضائی نداده، 
را  ادعای خود  این  باید  افزود:»آقای ظریف 

اثبات کند و افراد و نهادهایی که پولشویی می 
کنند را به صراحت اعلام کند.«

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
تاکید کرد:»اگر آقای ظریف نتواند ادعای خود 
را اثبات کند، قطعا از سوی مجلس استیضاح 

خواهد شد.«
ابطحی با بیان اینکه ظریف در سالهای گذشته 
عملکرد نامطلوبی داشته، اضافه کرد:»برخی از 
موضع گیریهای وی به ضرر نظام و منافع ملی 
بود و ما هزینه زیادی برای این موضوع گیری 

ها پرداخت کردیم.«
نماینده خمینی شهر در مجلس گفت:»بعد از 
اظهارات ظریف در خصوص پولشویی برخی 
از نمایندگان با هم همفکری داشتند و مقرر 
کردند تا پاسخ هایش را درباره ادعای مطرح 

شده بشنوند و اگر وی جواب قانع کننده ای 
برای اثبات ادعاها نداشت، قطعا باید استیضاح 

شود.«
ابطحی افزود:»ظاهرا وی این هفته در جمع 
و  ملی  امنیت  کمیسیون  در  نمایندگان 
سیاست خارجی مجلس حاضر می شود و 
توضیحات خود را ارائه می کند و نمایندگان 
بعد از آن درباره استیضاح اش تصمیم می 

گیرند.«
وی با اشاره به تصمیم برخی از نمایندگان 
برای استیضاح محمد بطحائی وزیرآموزش و 
پرورش گفت:»طرح استیضاح این وزیر تهیه 

رسیده  هم  نماینده  امضای 20  به  و  شده 
است.«

وزارتخانه، عزل و نصب ها،  اداره  نحوه  وی 
برآورده نشدن انتظارات دانش آموزان، خانواده 
ازجمله  را  وزیر  سوی  از  نمایندگان  و  ها 

محورهای استیضاح این وزیر دانست.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس 
با بیان اینکه بطحائی یک مرتبه با استفاده 
از فرصت اول مهر از طرح استیضاح رهایی 
که  معتقدند  گفت:»نمایندگان  جست، 
قسمتهای مختلف آموزش و پرورش رها شده 
است و وزیر نمی تواند جوابگوی نیازها باشد.«

بزرگداشت علامه طباطبایی در 
اصفهان برگزار می شود

عنوان  با  آزاداندیش  حکیم  طباطبایی،  علامه  بزرگداشت 
با حضور و سخنرانی غلامحسین  اندیشی«  آزاد  و  »فلسفه 

ابراهیمی دینانی در اصفهان برگزار می شود.
علامه  بزرگداشت  مراسم  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
طباطبایی، مفسر قرآن کریم و حکیم آزاداندیش با سخنرانی 
معاصر،  متفکر  و  فیلسوف  دینانی،  ابراهیمی  غلامحسین 

سه شنبه 29 آبان ماه در دانشگاه اصفهان برگزار می شود. 
این برنامه همراه با تجلیل از مقام شامخ شاگرد استاد علامه 
طباطبایی مرحوم، حجت الاسلام احمد احمدی از ساعت 10 

صبح در دانشکده ادبیات دانشگاه اصفهان برگزار می شود.

سرپرست شهرداری مشهد
 منصوب شد

مشهد،  شهر  شورای  فوق العاده  علنی  جلسه  در  دیروز  ظهر 
سرپرست شهرداری مشهد منصوب شد.

به گزارش »دنیای هوادار« از مشهد، ظهر روز گذشته در جلسه 
علنی فوق العاده شورای شهر مشهد، سرپرست شهرداری مشهد 

منصوب شد.
با ابلاغ قانون منع به کارگیری بازنشستگان و مشمول قاسم تقی زاده 
خامسی، شهردار کلانشهر مشهد، در این قانون، روز گذشته با رأی 
اعضای شورای شهر مشهد، محمدرضا کلایی به عنوان سرپرست 

شهرداری مشهد منصوب شد.
گفتنی است؛ براساس برخی از اخبار منتشرشده، تقی زاده خامسی 
به منظور  به تهران درصدد دریافت حکمی  با سفر  روز گذشته 
باقی ماندن بر سمت شهرداری مشهد بوده است که موفق به این 
امر نشده و هم  اکنون شورای شهر مشهد طبق دستور صریح 
دیوان عدالت اداری در جلسه ای فوق  العاده برای تعیین شهردار و 

سرپرست شهرداری اقدام کرده است.
همچنین، رئیس شورای شهر مشهد در جلسه فوق العاده شورای 
شهر مشهد گفت:»تمام تلاش ما این بود که بتوانیم از ظرفیت های 

قانونی استفاده کنیم.«
محمدرضا حیدری افزود:»این قانون محدودیت هایی برای نظام 
شورایی ایجاد کرده و قانون خاص نظام شورایی بوده و در حقیقت 

به نوعی از اختیارات شورا می کاهد.«
وی اضافه کرد:»ما از ابتدا اعلام کردیم که تابع قانون هستیم، ولی این 
حق را برای آقای تقی زاده قائل هستیم که پیگیر حقوق خود باشد.«
سرپرست شهرداری مشهد نیز در این جلسه گفت:»از همکاران 
خود در شهرداری می خواهم اجازه ندهند ثانیه ای خدمتگذاری 

در شهر مختل شود.«
تقی زاده  قاسم  از عدم حضور  تاسف  ابراز  با  محمدرضا کلایی 
در مشهد، گفت:»مشهد سرمایه ای را در درون خود داشت که 
امیدوارم حضور این سرمایه استمرار داشته باشد و در طول زمان 
و  زائران  به خادمی  دیگر  حوزه های  در  که  شود  فراهم  فرصت 

مجاوران حضرت رضا)ع( ادامه دهند.«
سرپرست شهرداری مشهد افزود:»از همکاران خود در شهرداری 
به مردم  صادقانه  خدمت  حرکت  ادامه  درخصوص  می خواهم، 
خود  همکاران  از  شورا  انرژی  و  ظرفیت ها  تمام  از  استفاده  و 
می خواهم همت مضاعفی را در روزهای آینده به کار گیرند که 

تغییر در مدیریت شهری سبب نقصان به خدمت به مردم نشود.«

اخبار

دانشگاه زنجان قطب پژوهش 
ناهنجاری های متابولیک دام و طیور شد

نخستین کنفرانس ملی ناهنجاری متابولیک دام و طیور در دانشگاه 
زنجان به همت اساتید گروه علوم دامی برگزار می شود و هدف از 
برگزاری آن رسیدگی به ناهنجاری های متابولیک دام و طیور است 

که یکی از عمده ترین مشکلات مزارع دام و طیور کشور است.
به گزارش »دنیای هوادار«، در سطح مزارع دام و طیور بیماری 
های عفونی تا حدود زیادی کنترل شده است اما مهمترین مشکل 
مربوط به بیماریهای تغذیه ای یا بیماریهای دامهای پر تولید است 

که عملکرد را به شدت تحت تاثیر قرار می دهد.
محمدحسین شهیر دبیر اجرایی نخستین کنفرانس ملی ناهنجاری 
دامی  علوم  گفت:»گروه  زنجان  دانشگاه  طیور  و  دام  متابولیک 
دانشگاه زنجان با توجه به اینکه دارای سابقه بالا در زمینه صنعت 
دام و طیور است به عنوان قطب پژوهش ناهنجاریها در سطح کشور 

مطرح و امتیاز به اسم دانشگاه زنجان ثبت شده است.«
این همایش به همت اساتید گروه علوم دامی دانشگاه زنجان شکل 
گرفته  و هدف از برگزاری رسیدگی به ناهنجاریهای متابولیک دام 
و طیور است که یکی از عمده ترین مشکلات مزارع دام و طیور 

کشور است.
به گفته شهیر، از این همایش استقبال خوبی به عمل آمده و 
تاکنون 58 مقاله تخصصی در زمینه ناهنجاریها توسط دانشجویان 

و 10 مقاله توسط اساتید به نام کشوری ارسال شده است.
همایش ملی ناهنجاریهای متابولیک دام و طیور با سایر همایش های 
برگزار شده دارای تفاوت اساسی است زیرا اکثر سخنرانان برتر 
دارای تجربه عملی در سطح مزارع پرورش بوده و به همین دلیل 
همایش بیشتر جنبه علمی و عملی دارد و کتاب ترجمه شده 
ناهنجاریهای متابولیکی طیور نیز جهت بالا بردن اطلاعات تولید 

کنندگان به حضور یافتگان در مراسم معرفی می شود.

حرکت قطار مترو تهران-کرج جمعه 
ها یک ساعت زودتر آغاز می شود

مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شرکت بهره برداری راه آهن 
شهری تهران و حومه، روز گذشته در اطلاعیه ای اعلام کرد:»به 
منظور رفاه حال بیشتر شهروندان و مسافران ، برنامه شروع حرکت 
قطارهای خط 5 مترو تهران و حومه )صادقیه تهران- گلشهر کرج 
و بالعکس( از روز جمعه 25 آبان ماه با یک ساعت افزایش از ساعت 

8 به ۷ صبح تغییر کرد.«
به گزارش »دنیای هوادار«، خط 5 مترو تهران وحومه از این پس 
در روزهای جمعه از ساعت ۷ صبح از ایستگاه گلشهر و ساعت ۷ 
و 15 دقیقه از تهران )صادقیه(آغاز به کار می کند و تا ساعت 21 
و 30 دقیقه با فاصله حرکت هر 30 دقیقه یک قطار، فعال است. 

در این اطلاعیه آمده است که مجموعه اقداماتی که در راستای 
بهسازی خط 5 انجام شده است سبب افزایش کیفیت خدمات 
و روان شدن حرکت قطارها شده که در نتیجه موجب آسایش و 
افزایش رضایت مسافران می شود و با پایان این عملیات عمرانی، 
محدودیت زمان سرویس دهی این خط نیز به طور کامل برطرف 

خواهد شد.
خط 5 مترو تهران )صادقیه تهران- گلشهر کرج( اولین خط ریلی 

مترو تهران و حومه است که در سال 13۷۷ شروع بکار کرد.
در حال حاضر عملیات بهسازی این خط توسط تکنسین های 

شرکت قطار شهری تهران در حال انجام است.

اخبار

احداث پردیس سینمایی 
در قزوین ضروری است

شورای  فرهنگی  کمیسیون  رئیس 
توجه  با  گفت:  قزوین  شهر  اسلامی 
فیلم  دیدن  جهت  مردم  استقبال  به 
یک  احداث  سینمایی  های  سالن  در 
ضروری  قزوین  در  سینمایی  پردیس 

است.
مهدیه  هوادار«،   »دنیای  گزارش  به 
در  گذشته  روز  باشی  قافله  سادات 
فرهنگی  کمیسیون  اعضای  نشست 
کارشناسان  و  شهر  اسلامی  شورای 
پردیس  موضوع  با  که  سینمایی  امور 
سینمایی برگزار شد، فرهنگ و هنر را 
زیر بنای توسعه و تعداد صندلی ها و 
سالن های سینمایی را معیاری جهت 

توسعه شهری دانست.
در  نیز  قزوین  هنری  حوزه  رییس 
سابقه  به  توجه  گفت:»با  نشست  این 
هم  قزوین  فرهنگی  غنای  و  تاریخی 
چنین استقبال رو به رشد خانواده ها 
به ویژه جوانان و گسترش شهر ضرورت 
طراحی و احداث پردیس چند منظوره 
از  بیش  سینمایی  کارکرد  با  فرهنگی 

پیش احساس می شود.«

آغاز عملیات زیرساخت 
فیبر نوری شهر زواره

رئیس اداره مخابرات شهرستان اردستان 
گفت:»عملیات فاز دوم فیبرنوری شهر 
سایت  تا  قوت  دشت  کوی  در  زواره 
BTS همراه اول در میدان معلم، آغاز 

شده است.«
ترکیان  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
موبایل  سایت  کرد:»اتصال  تصریح 
زیرساخت  به  معلم  بلوار  در  منصوبه 
فیبر نوری و افزایش پهنای باند اینترنت 
زیر  ایجاد  محدوده،  آن  در  اول  همراه 
ساخت فیبر نوری جهت واگذاری تلفن 
بر بستر فیبر نوری در محدوده مذکور 
واگذاری  محدودیت  رفع   ،)FTTH(
فراهم  و  قوت  تلفن در محدوده دشت 
سازی امکانات جهت اتصال روستاهای 
حاشیه کویر به زیرساخت فیبر نوری در 
این طرح  اجرای  اهداف  دیگر  از  آینده 

است.«
پروژه های  کرد:»اجرای  وی خاطرنشان 
مخابراتی طی چند ماهه اخیر با تعامل 
و مساعدت های شورای شهر و شهردار 
این  اجرای  اعتبار  و  شده  انجام  زواره 

پروژه 900 میلیون ریال است.«

میزان ترافیک روزانه در 
استان البرز ۹ ساعت است

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای 
استان البرز میزان ترافیک روزانه البرز 
در نوبت صبع و عصر را 9 ساعت اعلام 

کرد.
مهرداد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
جهانی با اشاره به حجم بالای ترافیک 
اظهار  استان،  مواصلاتی  محورهای  در 
کرد:»البرز با داشتن نیم درصد از راه های 
کشور بار 18 درصد ترافیک ملی را به 

دوش می کشد.«
وی در ادامه با تأکید بر اینکه ترافیک 
مشکلاتی  جاده ها  پرحجم  و  سنگین 
برای  به ویژه شهروندان کرجی به وجود 
در  خوبی  افزود:»اقدامات  است،  آورده 
دست  در  ترافیک  کردن  روان  بحث 

بررسی است.«
جهانی بابیان اینکه در نوبت صبح حدود 
چهارتا پنج ساعت و در نوبت بعدازظهرها 
نیز حدود پنج ساعت ترافیک سنگین را 
درراه های استان شاهد هستیم، گفت:»با 
این  جدید  راه سازی  طرح های  افتتاح 
وضعیت بهبود پیدا می کند که امیدواریم 

هرچه سریعتر این اتفاق رخ دهد.«

دانشگاه خوارزمی 160 
میلیارد به شهرداری کرج 

بدهی دارد 

از  کرج  شهرداری   6 منطقه  سرپرست 
تشکیل کارگروه احصا مطالبات و بدهی 

دانشگاه خوارزمی خبر داد.
خسرو  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
احصا  کارگروه  جلسه  در  سرحدی 
خوارزمی  دانشگاه  بدهی  و  مطالبات 
که با حضور اعضای شورای شهرکرج و 
رفع  دانشگاه خوارزمی جهت  مسئولان 
موانع ایجاد شده این دانشگاه با شهرداری 
کرج برگزار شد، گفت:»تعامل با فضای 
آموزش عالی یکی از اولویت های مدیریت 

شهری است.«
سرحدی با اشاره به برگزاری این جلسه 
در روز گذشته 26 آبان افزود:»مشکلات 
مردم را باید تا رسیدن به نتیجه  مناسب 

در قالب یک برنامه  منسجم جلو برد. «
گفتنی است پیش از این شهردار کرج از 
بدهی 160 میلیاردی دانشگاه خوارزمی 
به شهرداری کرج خبر داده بود. قابل ذکر 
است که اصل بدهی 90 میلیارد بوده و به 

علت تاخیر این افزایش روی داده است.

تب طلا در قزوین
 بالا رفت

در  گذشته  روز  طلا  قیمت 
بازار قزوین 34 هزار و 400 

تومان افزایش یافت.
هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
رییس اتحادیه طلا و جواهر 
و رسته های وابسته در قزوین 
گفت: هر گرم طلای 18 عیار 
قزوین  بازار  در  گذشته  روز 
تومان   400 و  هزار   34 با 

افزایش نسبت به پریروز، 381 هزار و 100 تومان معامله شد.
فرج زاده افزود:»روز گذشته قیمت طلا 346 هزار و ۷00 

تومان بود.«
او اضافه کرد:»سکه تمام بهار آزادی طرح قدیم هم با 250 
افزایش، 4 میلیون و 25 هزار تومان خرید و  هزار تومان 

فروش شد.«

کشف 211 کیلوگرم 
مواد مخدر در یزد

جانشین فرمانده انتظامی یزد 
مواد  از کشف 211 کیلوگرم 
مخدر در 24 ساعت گذشته 

در استان خبر داد.
هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
مکی  سیدرضا  سرهنگ 
افزود:»در این ارتباط 2 متهم 
پرونده  تشکیل  با  و  دستگیر 
شدند.  قضایی  مقام  تحویل 

تهران  به  از شرق کشور  را  یادشده  انتقال مواد  متهمان قصد 
داشتند.«

 از ابتدای فروردین تا پایان آبان ماه سال 1396 با دستگیری چهار 
هزار و 20۷ متهم، 28 تن انواع مواد مخدر در استان کشف شد 
که این مقدار در همسنجی با مدت مشابه سال گذشته، 19 درصد 

افزایش دارد.

محمد علی طالبی، به عنوان سرپرست 
استانداری یزد معرفی شد

بر اساس اجرای قانون منع 
بازنشستگان  کارگیری  به 
از 2۷ آبان ماه، محمد علی 
طالبی، با حکم وزیر کشور 
عنوان  به  موقت  طور  به 
یزد  استانداری  سرپرست 

معرفی شد.
به  طالبی  علی  محمد 
از گزینه های  عنوان یکی 

استانداری یزد، پیش از این به مدت شش سال است که 
به عنوان معاون سیاسی امنیتی استاندار یزد بوده و هم 
اکنون نیز پس از محمود زمانی قمی به عنوان سرپرست 
استانداری یزد انتخاب شده است. محمود زمانی قمی که 
از یک سال پیش به عنوان استاندار یزد مشغول به فعالیت 

بود.

اخبار

کشف محموله قاچاق در تانکرهای
 حامل قیر

ماموران گمرک پل چوبی جلفا در یک عملیات موفق به کشف 
یک محموله بزرگ قاچاق با ارزش بیش از 10 میلیارد ریال، در 

تانکرهای حامل قیر شدند.
ایران، فتح الله  از گمرک  نقل  به  به گزارش »دنیای هوادار« و 
حسنلویی مدیر کل گمرک جلفا در این باره گفت:»ماموران گمرک 
پل چوبی در جلفا با هوشیاری و رصد محموله، در بررسی اسناد 
و مدارک 4 دستگاه کامیون تانکردار به آنها مشکوک شده و به 

بازرسی آنها اقدام کردند.«
بر اساس این گزارش، کامیون ها چند روز قبل با محموله قیر 
از کشور خارج شده و به عنوان کامیون حاوی تانکرهای خالی 
به محوطه گمرک پل چوبی وارد شدند. با تصمیم مسئولان این 
گمرک پس از ارزیابی و بازدید و معاینه اولیه، یکی از ماموران 
گمرک علیرغم مخاطرات ناشی از استنشاق گاز داخل تانکر از 
دریچه بالای مخزن به تانکرها وارد شده و موفق به شناسایی و 

کشف محموله های قاچاق می شود.
وی افزود:»بر اساس این گزارش از محل جداره های قسمتهای 
جلو و عقب هرچهار تانکر انبوهی کالا مشتمل بر پنج و نیم تن مغز 
فندق،  2228 باکس سیگار و دهها قلم کالای دیگر نظیر کفش، 
پوتین، انواع البسه زنانه و مردانه تولید کشورهای مختلف به ارزش 

تقریبی بالغ بر 10 میلیارد ریال از تانکرها کشف شد.«
حسنلویی ادامه داد:»این کالا ها به شیوه بسیار ماهرانه در جداره ها 
جاسازی شده بود که با هوشیاری و فداکاری یکی از ماموران این 

گمرک شناسایی شد.«

38 هزار خانوار کمیته امداد استان 
مرکزی بسته حمایتی گرفتند

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان مرکزی گفت:»با 
پشتیبانی کارت مددجویان این نهاد حمایتی، 38 هزار خانوار این 

استان در مرحله اول بسته حمایتی را دریافت کردند. «
به گزارش »دنیای هوادار«، قنبر موسی نژاد، روز گذشته افزود:»در 
قالب این بسته حمایتی هر خانواده یک نفره یک میلیون ریال، 2 
نفره یک میلیون 500 هزار ریال، سه نفره 2 میلیون ریال، چهار 
نفره 2 میلیون و 500 هزار ریال و پنج نفر و بیشتر سه میلیون 

ریال را دریافت کردند.«
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان مرکزی گفت:»ارقام 
بسته حمایتی به کارت بانکی سرپرستان خانوار واریز شده است 
و آنان می توانند با مراجعه به فروشگاه های زنجیره ای استان از 
جمله شهروند، اتکا، رفاه، کارکنان دولت و کوروش اقلام مورد نیاز 

خود را تهیه کنند.«
موسی نژاد افزود:»مرحله دوم بسته حمایتی دولت به خانواده های 

نیازمند با اعلام دولت در استان عملیاتی می شود.«

اخبار

دومین تاکسی اینترنتی شهر در 
مرحله دریافت مجوز است

سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قزوین 
از دریافت مجوز دومین تاکسی اینترنتی خبر داد.

به گزارش »دنیای هوادار«، اسماعیل عرشیان با بیان اینکه در 
در فضای مجازی،  فن آوری های جدید  ورود  با  اخیر،  سال های 
خدمات قابل ارائه به شهروندان نیز توسعه یافته و همین امر موجب 
گرایش روزافزون آنان به استفاده از تاکسی های اینترنتی شده 
است، اظهار کرد:»سیاست سازمان تاکسیرانی بر ورود فن آوری 
از  و جلوگیری  تاکسیرانی  ناوگان سازمان  به  اینترنتی  تاکسی 
فعالیت خودروهای اینترنتی غیرمجاز در سطح شهر است تا بتواند 
خدمات خود را در قالب فن آوری های روز دنیا به شهروندان ارائه 

دهد.«
از  که  اینترنتی  تاکسی های  از  استفاده  مزایای  به  اشاره  با  وی 
افزود:»تاکسی های  می کنند،  دریافت  مجوز  تاکسیرانی  سازمان 
اینترنتی تحت نظارت سازمان تاکسیرانی از نظر ایمنی در سفر، 
مسائل اخلاقی و اشیای جا مانده در تاکسی بسیار مطمئن و امین 

شهروندان هستند.«
عرشیان تصریح کرد:»کمیته فنی ارزیابی درخواست صدور مجوز 
فرمانداری،  استانداری،  نمایندگان  از  متشکل  اینترنتی  تاکسی 
شورای شهر و اعضای هیئت مدیره سازمان تاکسیرانی است و پس 
از دریافت درخواست متقاضیان تأسیس شرکت تاکسی اینترنتی 

و احراز شرایط لازم، مجوز تأسیس برای آنان صادر خواهد شد.«
نخستین تاکسی اینترنتی بومی تحت نظارت سازمان تاکسیرانی 
به خاطر  و  راه اندازی شده  بادسان«  »تاکسی  نام  با  قبل  مدتی 
خدمت رسانی مطلوب مورد استقبال شهروندان قرار گرفته است 
و شرکت »فرتاکسی« در صورت دریافت مجوز از کمیته ارزیابی، 
دومین تاکسی اینترنتی بومی شهر قزوین خواهد بود که در این 

عرصه فعالیت خواهد کرد.

فارس رتبه چهارم تولید زعفران
 در کشور

فارس رتبه چهارم تولید و سطح زیر کشت زعفران در کشور را به 
خود اختصاص داده است.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از فارس،کارشناس مسئول 
گیاهان دارویی گفت:»پارسال در استان فارس 3 تن زعفران از 

سطح ۷20 هکتار از اراضی این استان برداشت شد.«
حشمت الله صادقی افزود:»امسال 800 هکتار از زمین های استان 
به کشت زعفران اختصاص یافته است و پیش بینی می شود 3 

تن و 200 کیلوگرم زعفران از این اراضی برداشت شود.«
در  فارس  در  زعفران  تولید  کرد:»عمده  اظهار  صادقی 
مرودشت  و  ریز  نی  سپیدان،  اقلید،  استهبان،  شهرستان های 
است و بخش زیادی از زعفران استهبان به دلیل کیفیت بالا به 

کشور های حوزه خلیج فارس صادر می شود.«

اخبار

اولین جلسه هیات مدیره دوره چهارم سازمان 
با دستور تعیین هیات رییسه سال اول از دوره 

چهارم تشکیل شد.
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از روابط 
مهندسی ساختمان  نظام  عمومی سازمان 
اولین جلسه هیات مدیره  البرز، در  استان 
دوره چهارم سازمان که با حضور مدیرکل راه 
و شهرسازی البرز برگزار شد، انتخاب اعضای 
هیات رییسه در دستور کار قرار گرفت که بر 

این اساس به اتفاق آرا آقایان فرهاد غلامی 
به عنوان رییس سازمان، علیرضا صنوبر به 
به  قنبری  اول، شهروز  رییس  نایب  عنوان 
عنوان نایب رییس دوم و اکبر زنوززاده به 
عنوان دبیر سازمان برای یک دوره یکساله 

انتخاب شدند.
محمدرضا  مهندس  ادامه،  در  همچنین 
ریاحی خواه را به عنوان گزینه پیشنهادی 
برای مسوولیت خزانه دار سازمان معرفی شد.

فرهاد غلامی رییس نظام مهندسی 
ساختمان البرز انتخاب شد

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری آذربایجان شرقی از تدوام 
سایت  آثار  مرمت  و  حفاظت  عملیات 

موزه عصرآهن تبریز خبر داد.
مرتضی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
آبدار ظهر روز گذشته ضمن اعلام این 
عصرآهن  باستانی  گفت:»محوطه  خبر 
که در شمال شرقی بنای مسجد کبود 
به  متعلق  گورستانی  دارد،  قرار  تبریز 

میلاد  از  قبل  اول  هزاره  و  آهن  عصر 
است، که به منظور حفاظت از آثار این 
مرمت  پروژه  در سال 96  موزه،  سایت 
این  از  گور  چهار  بخشی  استحکام  و 
داخل  انسانی  های  اسکلت  و  مجموعه 
آنها توسط متخصصین حفاظت و مرمت 
انجام پذیرفت. فاز دوم  تاریخی  اشیای 
انجام  به  نیز در سال جاری  پروژه  این 

رسید.«

تدوام عملیات حفاظت و مرمت آثار 
سایت موزه عصرآهن تبریز

نماینده خمینی شهر در مجلس شورای اسلامی
 عنوان کرد؛

استیضاح وزرای خارجه و 
آموزش و پرورش در مجلس

مدیر کل انتقال خون خراسان رضوی گفت:»همزمان با هفته وحدت طرح 
نذر خون در استان اجرا می شود.« به گزارش »دنیای هوادار«، سید حمیدرضا 
اسلامی، خاطر نشان کرد:»طرح نذر خون از 29 آبان الی 4 آذر در تمامی 

پایگاه های اهدای خون خراسان رضوی اجرا می شود.« همزمان با ایام هفته 
وحدت طرح راه اندازی نخستین پایگاه اهدای خون بانوان کشور در مشهد 

با همکاری شورای مشارکت های بانوان در حوزه سلامت کلید خواهد خورد.

طرح نذر خون در خراسان رضوی اجرا می شود
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شهری

آیا شهر عمودی راه حلی مناسب برای 
زندگی پایدار است؟

رضا جعفری - مفهوم شهر عمودی برای برخی از افراد شگفت 
انگیز و جذاب، و برای برخی دیگر به طور کلی زننده است. در واقع، 
زندگی و کار در ساختمانی با صدها طبقه احساسات زیادی را بر 
می انگیزد، این شهر از نابودی زمین های کشاورزی و کمربندهای 
سبز طبیعی جلوگیری می کند، این شهر آلودگی هوا را کاهش 
می دهد )زیرا همه رفت و آمدها عمودی است که به همین دلیل 
مسافت ها بسیار کوتاه تر می باشند و مکانیسم انتقال بسیار 
کارآمدتر است( و نیاز به تمام جاده هایی که به شهرهای افقی 
خدمت رسانی می کنند را کاهش می دهد، بنابراین مردم فقط 
می توانند در قسمت پارک پیاده روی کنند. به همین علت است 
که کار ژانگ یو و ساختمان پایدار وسیع و تصور او از یک شهر 

آسمانی با 220 طبقه بسیار قابل تحسین است.
دیگران نیز عمیقا به این ایده متعهد می باشند. کنت کینگ و 
کلوگ وانگ نویسندگانی هستند که کتابی را برای ترویج ایده شهر 
عمودی گردآوری کرده اند. آن ها بیانیه قابل تاملی را منتشر نموده 

اند. در ادامه قسمت هایی از این بیانیه را می خوانید.
شکل جدید شهری نیازهایی فوری دارد و کارشناسان در زمینه 
های مختلف مربوطه به آن به بحث پرداخته اند و با استفاده از 
روش های مختلف، آزمایش هایی را برای حل ضروری ترین 
مشکلات انسان ها انجام داده اند. اگرچه برخی روش ها به بعضی 
از مشکلات بیشتر یا کمتر پرداخته اند، ولی ما هنوز قادر به از بین 

بردن بحران های شهری نبوده ایم. 
به همین دلیل است که ما امیدواریم شهرِ عمودی شکل، شهر 
جدیدی باشد که می تواند مشکلات ما را حل کند. اگر این شهر 
به صورت مناسب طراحی شود، برای ساکنانش احساس تعلق به 
یک جامعه را فراهم می کند و از همه مهم تر این که نگهداری 
و عملیاتی کردن آن آسان تر و کم هزینه تر خواهد بود. یک 
شهر عمودی که خوب طراحی شده باشد، به نگرانی ها در سه 
زمینه محیط زیست، شکل ظاهری و اجتماعی اقتصادی-سیاسی 
رسیدگی می کند و در هر زمینه ای به هشت هدف کلیدی 

خواهد رسید.
در زمینه محیط زیست نکات اصلی عبارتند از جلوگیری از گرم 
شدن کره زمین، محافظت از زمین های قابل کشت، مواد غذایی 

که بدون مواد نگهدارنده و یا منجمد تهیه شده باشند.
در زمینه شکل ظاهری، به حداکثر رساندن تراکم و فشردگی برای 
بهره وری بهینه از برج های فوق العاده بلند خوشه ای، محدود 
کردن آثار پروژه به طوری که پیاده روی از یک انتها تا انتهای 

دیگر 15 دقیقه طول بکشد.

در زمینه اجتماعی اقتصادی- سیاسی نکات اصلی عبارتند از:
کاربردهای ترکیبی برای رفع نیازهای ضروری در زمینه های 
های  مراقبت  سرگرمی،  و  تفریح  آموزش،  اشتغال،  مسکن، 
بهداشتی و سایر خدمات، بهینه سازی دستاوردهای بهره وری از 
متمرکز شدن نیروی کار و بازار مصرف از طریق اجتناب از رفت و 

آمدهای بی فایده طولانی و آلاینده بین خانه و محل کار.
با ساخت شهرهای عمودی ما می توانیم انرژی را ذخیره نماییم، 
از جمعیت رو به رشدمان حمایت کنیم و فضاهای افقی مان را 

برای تولید مواد غذایی، طبیعت و تفریح و سرگرمی حفظ کنیم.
تعجب آور نیست که علاقه مندی های اخیر به شهر عمودی از 
معمارانی که ساکن چین هستند یا در آنجا کار می کنند می آید، 
رشد افقی انفجاری مشکلات فراوان آلودگی، راهبندان و فرسایش 
را به وجود آورده است. در توضیح کتاب راه حلی ارائه شده است:

در کتاب شهر عمودی راه حلی برای زندگی پایدار، نویسندگان 
این کتاب، کنت کینگ و کلوگ وانگ با معماران، طراحان شهری، 
مهندسان، میکروبیولوژیست ها، کارشناسان حمل و نقل و محیط 
زیست همکاری کرده اند تا به این پرسش پاسخ دهند. نتایج 
ترسیم شده توسط دسته های مختلف کارشناسان به اندازه ای 
تعجب آور بود که آن ها هیجان زده اند. این کتاب الهام بخش 
تصورات ما می باشد و به ما نشان می دهد که چگونه می توانیم 
جهانی هماهنگ بسازیم که از طریق تکنولوژی های در حال ظهور 
شهرهای عمودی، بهداشت، توسعه پایدار و زندگی شرافتمندانه را 

برای همه به ارمغان آورد.
اگر بخواهیم منصفانه به این موضوع نگاه کنیم، این ایده از نظر 
همه خوب نیست. برخی در مورد حالت ارتجاعی ساختمان های 
فوق العاده بلند نگرانی هایی دارند، برخی دیگر در مورد پیامدهای 
اجتماعی نگران هستند. همانطور که لنون ریچاردسون در آغاز 
فیلم ویدئویی یادآوری می کند که رویای آمریکایی ها هنوز یک 
خانه بزرگ با یک پارکینگ دو ماشینه است. اما از آنجایی که 
افزایش جمعیت ما همچنان ادامه دارد و منابع ما کمیاب می 
شوند، این رویا کم کم رنگ می بازد. شهر عمودی گزینه ای است 

که قطعا باید در نظر گرفته شود.
نویسندگان اقدامات تشویقی کمی نیز انجام داده اند، آن ها به ازای 
هر کتابی که می فروشند، یک نسخه از کتاب را به یک کتابخانه 
یا مدرسه اهدا می کنند. هدف واقعی از این عمل، شروع گفتگویی 
به گستردگی جهان در مورد شهرهای عمودی است. فکر می کنم 
که آن ها در حال حاضر مشغول انجام این کار هستند. احتمال می 

رود که آن ها خیلی سریع به اهداف میانی خود برسند.

یادداشت میهمان

هوادار«،  »دنیای  اختصاصی  گزارش  به 
شهرهای هلندی یک کارِ جالب انجام می 
دهند؛ پیاده روی های دسته جمعیِ اهالی 

دهی  خدمات  کیفیت  ارتقای  برای  محله 
جای  قدر  چه  البته  که  شهری!  مدیریت 
خالی اش در شهرهای ما احساس می شود. 
نامِ   به  هلند  در  هاگو  شهر  در  محله  یک 
Spoorwijk وجود دارد که بسیار سرسبز 
و زیباست و محیطی امن برای خانواده ها 
ویژگی  اما  کرده.  فراهم  کودکان  بازی  و 
یکدیگر  به  اهالی  توجه  محله،  این  مهم 
تنوع  محله  این  دیگر  مهم  ویژگی  است. 
آلودگی صوتی،  این حال  با  قومیتی است. 

سرعت بالای ماشین های عبوری از جاده 
و  محله  در سطح  زباله  وجود  اصلی،  های 
زیرساخت های کم و بیش فرسوده گاهی 

اوقات ساکنان را دچار مشکل می کند.
در  مشکلات  این  رفع  و  مقابله  راهکار  اما 

محله چیست؟
شوند  می  جمع  محله  اهالی  ماه  سه  هر 
از  جمعی  دسته  رویِ  پیاده  یک  طی  و 
از  پس  کنند.  می  بازدید  محله  سطح 
شود  می  بندی  دسته  مشکلات  بررسی، 

ارائه می  رفع  برای  به مسئولان شهری  و 
شود. با این حال اگر مشکل بسیار کوچک 
باشد مثلِ کج شدنِ تابلوی علائم راهنمایی 
رانندگی یا اسامی کوچه ها و خیابان ها، 
اهالی خودشان این کار را انجام می دهند. 
وگرنه شکایت خود را به مسئولان مدیریت 

شهری می فرستند.
نکته جالب توجه دیگر این است که اجتماعی 
که برای بررسی و پیگیری مشکلات در محله 
شکل گرفته خودش تمام روندِ رفع مشکل 
را پیگیری می کند و دیگر نیاز به مراجعه 

انفرادی اهالی به شهرداری نیست.
پیاده روی اهالی فقط برای دیدنِ مشکلات 
بدل  و  رد  برای  فرصتی  بلکه  نیست  شهر 
کردن ایده ها برای بهبود کیفیت زندگی در 

محله نیز هست.
هدف اصلی بنیانگذاران این اقدام، آموزشِ 
شهری  مطالبات  به  دستیابی  برای  گفتگو 
است. اگر این دیالوگ شکل بگیرد پاسخ به 
این سوال که »چه چیزهایی را در محله یا 
واحد همسایگی خود دوست ندارید؟« برای 
ارتقای کیفیت زندگی ساکنان بسیار مفید 

خواهد بود.
توسط  کاری  چنین  اگر  کنید  فکر  حالا 
محلات  در  مردمی  و  محلی  های  تشکل 
کرج انجام شود نتیجه آن تا چه میزان برای 

مدیریت شهری مفید خواهد بود؟

وقتی اهالی خودشان دست به کار می شوند

دبیر اول و رئیس کمیسیون عمران، حمل 
و نقل و ترافیک شورای اسلامی شهر کرج 
خواستار ساماندهی دکه های مطبوعاتی شد. 
مهدی حاجی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
قاسمی طی نطق پیش از دستور خود در 
ابتدای صد و دومین جلسه رسمی شورای 
اسلامی شهر کرج که روز گذشته به ریاست 
عباس زارع برگزار شد، با بیان مطلب فوق 
به  در گذشته  مطبوعاتی  های  دکه  گفت: 
راه  نشریات  و  یخ  های  قالب  توزیع  جهت 
اندازی شده بود که متاسفانه اکنون به دکان 
خروجی  و  شده  تبدیل  نبش  چند  های 
فرهنگی ندارند که در همین ارتباط خواستار 
تهیه گزارشی جامع از سوی شهرداری و ارائه 

آن به شورای اسلامی شهر می باشم.

 وی افزود: صاحبان امتیاز دکه ها ماهانه مبالغ 
ناچیزی در حد صد یا دویست هزار تومان به 
شهرداری کرج تحت عنوان اجاره بهاء پرداخت 
می کنند حال آنکه بعضاً مشاهده می شود این 
دکه ها با اجاره های شش، هفت میلیون تومانی 
به غیر واگذار می شوند و سوال اینجاست که 
اگر چنین حیات خلوت و منافعی وجود دارد، 
چرا به خزانه شهر واریز نشود تا صرف توسعه 

عمران و آبادانی شهر گردد.
 به گفته این مسئول شهری، شهرداری کرج 
باید از منافع شهر و شهروندان صیانت کرده 
و در بحث ساماندهی دکه های مطبوعاتی 
اقدامات جامعی را صورت دهد، چرا که نوع 
کارکرد و فعالیت های دکه ها به مرور زمان 
دستخوش تغییراتی شده و از فلسفه اصلی 

خود دور مانده است و اکنون آنچه در دکه 
ها کمتر یافت و مشاهده می شود، همان ارائه 

مطبوعات و نشریات می باشد. 
 حاجی قاسمی در ادامه بحث فعالیت گلخانه 
ها در برخی اراضی خالی سطح شهر را یادآور 
شد و تصریح کرد: برای مثال قطعه زمینی 
واقع در ضلع شمال شرقی میدان جمهوری 
در ابتدا به صورت گلخانه دایر شد و در بحث 
توزیع گل و گیاه فعالیت می کرد که در ادامه 
شاهد تبدیل آن به واحد تجاری و ساخت و 
ساز هستیم، آیا صاحب این قطعه از شهرداری 
کرج برای چنین اقدامی مجوز دریافت کرده 
است یا خیر؟ در خصوص دیگر گلخانه های 

دایر چطور، آیا نظارت لازم وجود دارد؟ 
 یادآور می شود وی در جلسه قبل شورا نیز از 

عدم همکاری و عدم عمل به تعهدات شرکت 
راه آهن انتقاد کرده و خواستار پاسخگویی 
این نهاد شده بود. حاجی قاسمی همچنین 
از شهرداری کرج تقاضا کرد برای طراحی پل 
و پروژه های خاص شهر از ظرفیت صدور 
همکاری  زمینه  تا  کند  استفاده  فراخوان 
نخبگان و دانشگاهیان در توسعه شهری بیش 

از پیش مهیا شود.
 استفاده از ظرفیت فراخوان، پل بی 1 به 
عنوان یک پل خاص می تواند سنبل کرج، 
همه جا از فراخوان و مسابقه برای طراحی 
سازه های خاص عمرانی استفاده می شود، 
موجب استفاده از ظرفیت نخبگان می شود 
از  استعدادها. پل ورودی کرج  و شکوفایی 
بزرگراه شمالی یا بی 1 می تواند مسابقه باشد.

در جلسه شورای اسلامی شهر کرج مطرح شد؛

سهم  ناچیز شهرداری کرج
 از  تراکنش  میلیونی 
دکه های  مطبوعاتی!

از  یکی  زمین  گرمایش   - قدس  علی   
داغ ترین موضوعات دنیای امروز  به حساب 
می آید که بحث های زیادی بین افراد مختلف 

ایجاد کرده است.
سال   50 در  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
با  زمین  کره ی  دمای  متوسط  گذشته 
سرعت زیادی در حال افزایش بوده و حتی 
به گفته ی پژوهشگران این سرعت در حال 
بالا  خیلی  احتمال  با  است.  گرفتن  شتاب 
دما  افزایشی  کرد که سرعت  ادعا  می توان 
به خاطر شدت گرفتن فعالیت های انسانی از 
اواسط قرن بیستم است. افزایش فعالیت های 
انسانی، افزایش تولید گاز کربن دی اکسید و 
دیگر آلاینده ها را در پی داشته؛ این گازها 
که با نام گازهای گلخانه ای شناخته می شوند 
مانند پتویی روی کره ی زمین پهن شده اند و 

گرما را در جو زمین نگه می دارند.
و  زمین  اطراف  در  موجود  ماهواره های 
جریان های  مطالعه ی  فناور ی ،  پیشرفت 
همچنین  و  بزرگ  مقیاسی  در  هوایی 
مورد  در  تاریخی  داده های  گردآوری 
آب و هوای کره ی زمین را راحت تر کرده اند. 
نتیجه ی این مشاهدات و مطالعات نشانه های 

زیادی از گرمایش زمین در خود دارند.
از  یکی  قطبی  یخچال های  حجم  کاهش 
افزایش  برابر  در  زمین  واکنش  چندین 
در  می آید.  به حساب  گلخانه ای  گازهای 
فسیل ها،  نظیر  تاریخی  شواهد  بین  این 
سنگ های  یا  قدیمی  مرجانی  صخره های 
رسوبی همه نشان می دهند که روند فعلی 
افزایش دما تا 10 برابر بیشتر از عصر بعد از 

یخبندان است.
طبق آنچه ناسا اعلام کرده، متوسط دمای هوا 
در شش ماهه ی اول سال جاری میلادی، 1.64 

درجه ی فارنهایت بیشتر از متوسط دمای هوا 
در بین سال های 1951 تا 1980 بوده است.

منطق طرفداران گرم شدن تدریجی هوای 
کره ی زمین بر پایه ی مشاهدات دانشمندان 
زیست  محیط  در  مختلف  رخدادهای  از 
که  دریاها  آب  سطح  افزایش  است.  استوار 
نسبت به قرن بیستم دو برابر شده است و 
به طور متوسط هر سال 1.6 میلی متر افزایش 
دمای  افزایش  هوا،  دمای  افزایش  می یابد، 
اقیانوس ها که از سال 1969 شیبی افزایشی 
و  قطبی  یخچال های  حجم  کاهش  دارد، 
افزایش میزان اسیدیته اقیانوس ها در نتیجه ی 
فعالیت  افزایش  آبزیان،  جمعیت  کاهش 
آب ها  شیمیایی  شرایط  تغییر  و  جلبک ها 
همگی از جمله مشاهدات دانشمندان هستند.

مخالفان چه می گویند؟
در بین این همه  نشانه، گرمایش زمین منتقد 
کم ندارد. انتقاد از مدافعین گرمایش زمین 
به خصوص بعد از ریاست جمهوری ترامپ 
در آمریکا، افزایش بیشتری پیدا کرد. دونالد 
ترامپ به صراحت بحث گرمایش زمین را رد 
کرد و مشاورین وی از نبود شواهد کافی برای 

قبول آن حرف می زنند.
گروهی از منتقدان، تغییرات اقلیمی را توطئه ی 
کشورهای صنعتی جهان برای غلبه بر قدرت 
بر اساس  گرفتن کشورهای دیگر می دادند. 
گفته های این منتقدان که مبتنی بر تئوری های 
توطئه هم هستند، کشورهایی نظیر آمریکا با به 
راه انداختن بحث گرمایش کره ی زمین و به 
دنبال آن ایجاد تعهدنامه های مختلف به دنبال 
کاهش رشد اقتصادهای نوظهور و جلوگیری 
از نفوذ کشورهای درحال توسعه در بازارهای 
بین المللی هستند. اگر بحث های مرتبط با 

گرمایش زمین را به دو بخش سیاسی و علمی 
تقسیم بندی کنیم، مطمئنا منطق این دسته از 

منتقدان مبتنی بر مباحث علمی نیست.
اما گروهی دیگر از منتقدان، گرمایش زمین را 
بخشی از چرخه ی طبیعی زمین می دادند و 
چون دانش انسان در مورد دنیای اطراف خود 
بسیار ناچیز است، مطرح کنندگان گرمایش 
زمین را به ناآگاهی متهم می کنند. کارل پوپر، 

فیلسوف مشهور، می گوید:
ما مقدار زیادی می دانیم اما ناآگاهی ما بدون 
مرز است  ... با هر معمایی که حل می کنیم 
نه فقط مسائل جدید و حل نشده می یابیم، 
بلکه آنجا هم که گمان می بردیم بر پایه ای 
استوار و مطمئن ایستاده باشیم در حقیقت 

همه اش نامطمئن و به تزلزل دچار است.
بر همین اساس و با دیدی انتقادی، منتقدان 
گرمایش زمین بر ناآگاهی ما از دنیای پیرامون 
پافشاری می کنند و گرم شدن هوا را مربوط 
به چرخه های طبیعی زمین در نظر می گیرند. 

علی امیری در خبرگزاری الف می نویسد:
اصولا گرمایش زمین یک فرضیه است نه یک 
واقعیت قطعی علمی . فرضیه هم چیزی است 
که اثبات نشده؛ پس همان طور که بسیاری  
از شواهد و دانشمندان آن را تأیید می کنند، 
بسیار از دانشمندان و شواهد، فرضیه گرمایش 
زمین و اثرات گاز های گلخانه ای  را غیر واقعی  
یا اغراق شده می دانند و آن را رد می کنند یا 
حداقل دلیل آن را انسان یا نقش او نمی دانند.
منتقدان به شواهد مختلفی اشاره می کنند تا 
در ماهیت گرمایش شبهه ایجاد شود. به عنوان 
مدل های  ناکارآمدی  به  منتقدان  مثال 
تاریخی  کافی  داده های  نبود  و  آب و هوایی 
اشاره می کنند. ایرادهای موجود در مدل ها، 
پیش بینی شرایط آب و هوایی در بلندمدت را 

سخت و غیرقابل اعتماد کرده اند. از طرفی 
زیست  محیط  در  دیگری  نشانه های  دیگر 
وجود دارند که مخالف پیش بینی های موجود 
در فرضیه ی گرمایش زمین هستند؛ مثلا در 
سال 2012، حجم یخ های قطبی 50 درصد 
افزایش داشته  است یا اینکه از سال 199۷ تا 
به امروز تغییر بزرگی در دمای هوا رخ نداده 
است، این در حالی است که از سال 19۷5 تا 
199۷ تغییرات سالانه ی متوسط دمای هوا 
افزایش بیشتری داشته است. اگرچه تمامی 
این ادعاها از طرف مدافعین گرمایش زمین 
با چالش رو به رو شده و نمی توان به طور کامل 

ادعای منتقدان را پذیرفت. 
 3146 بین  در  تحقیقی   2008 سال  در 
اقلیم شناس انجام گرفت. 96.2 درصد از این 
دانشمندان به فرضیه ی گرمایش زمین باور 
افراد عامل  این  از  داشته اند و 9۷.4 درصد 
انسانی  فعالیت های  را  آن  پیدایش  اصلی 
انجمن پیشبرد علوم آمریکا  می پنداشتند. 
شواهد  است:  کرده  بیان   2006 سال  در 
علمی گویای آن هستند که گرمایش زمین 
با نقش آفرینی فعالیت های انسانی در حال 
اتفاق افتادن است و در آینده یک خطر جدی 

برای جامعه ی جهانی به حساب می آید.
پاریس،  آب و هوایی  پیمان  متن  مطابق 
که  شده اند  متعهد  امضاکننده  کشور های 
دمای هوای کره ی زمین را تا انتهای قرن 
از  بیشتر  سلسیوس  درجه ی   2 تا  حاضر 
متوسط دمای هوا قبل از عصر صنعتی شدن 
حفظ کنند. با این حال متوسط دمای هوا در 
ژوئن سال 201۷، 1.01 درجه ی سلسیوس 
بالاتر از حد مجاز بود که خود نشان دهنده ی 
به  در رسیدن  کار دشوار جامعه ی جهانی 

هدف توافق نامه  است.

گرمایش زمین ؛  نتیجه
 فعالیت های  انسانی
یا  فرآیندی طبیعی؟

به گزارش »دنیای هوادار«، مدیر کل دفتر آبخیزداری سازمان جنگل ها، 
مراتع و آبخیزداری با اشاره به این که امکان استحصال آب باران در تهران 
و شهرهای مختلف کشور وجود دارد، گفت: با توجه به شرایط آبی کشور 

این موضوع باید شهرداری برای آن برنامه ریزی کند. می توان از آب باران 
جمع شده در پشت بام منازل برای آبیاری باغچه ها و اقداماتی به غیر از 

شست وشوهای بهداشتی استفاده کنیم.

باران هایی که در سطح معابر به هدر می روند

نسترن کیوان پور

انتقاد از تاکسی های اینترنتی
به تبریز رسید!

شهردار تبریز گفت: تاکسی های اینترنتی فضای کسب و کار 
رانندگان را از بین برده اند.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از مهر، ایرج شهین باهر صبح 
امروز یک شنبه در جلسه شورای شهر تبریز گفت: در حمل و نقل 
ترکیبی و مقایسه مترو با اتوبوس رانی و تاکسی رانی باید همه 

جوانب را سنجید.
وی گفت: قشری که از اتوبوس استفاده می کند، متفاوت از قشری 
است که از تاکسی استفاده می کند، لذا باید به اتوبوس رانی یارانه 

بیشتری بدهیم.
شهین باهر ادامه داد: تاکسی های اینترنتی فضای کسب و کار 
رانندگان را از بین برده اند. بسیاری از رانندگان شخصی حتی 
شهروند تبریز نیستند و به صورت روزانه برای حمل و نقل مسافر 

به تبریز می آیند.
شهردار تبریز همچنین گفت: شهروندان باید توجه داشته باشند 
که شهرداری تنها درباره تاکسی هایی که مورد تایید خود قرار داده 

است مسئولیت قبول می کند.
مدیرعامل شرکت تاکسیرانی شهرداری تبریز نیز در جلسه شورای 
شهر تبریز گفت: روزانه یک میلیون سفر با تاکسی های شهری در 

تبریز انجام می شود.
محمدحسین اکبرنژاد گفت: بیش از 3300 تاکسی طی سه سال 
گذشته نوسازی شده است که بعد از شهرداری تهران رتبه دوم را 

در این حوزه داریم.
وی گفت: آموزش و فرهنگ سازی تاکسیرانان به شکل جدی در 
دست اقدام است و به زودی آموزش زبان انگلیسی نیز عملی می شود.

اکبرنژاد افزود: پرداخت الکترونیکی و تاکسی های آنلاین بخش 
بزرگی از تلاش های شرکت تاکسیرانی را به خود اختصاص داده 
است. تاخیر پیش آمده ناشی از آن است که نمی خواهیم کارت 
پرداخت جدیدی برای این کار صادر کنیم لذا باید از کارت های 

فعلی اتوبوس بهره بگیریم.
وی افزود: پیاده کردن طرح زوج و فرد هم می تواند آلودگی هوا 
را در حد زیادی بکاهد و هم تاثیر مثبتی بر درآمد تاکسی رانان 

باقی بگذارد.
مدیرعامل شرکت تاکسیرانی شهرداری تبریز گفت: تحقق بودجه 8 و 
نیم میلیارد تومانی شرکت تاکسیرانی در  ۷ ماه اول سال، ۷9 درصد 
بوده است. افزایش قیمت دلار هزینه های زیادی را بر تاکسیرانان 
تحمیل کرده است که انتظار داریم شورای شهر با در نظر گرفتن یارانه 

های مختلف این قشر را در گذرانِ زندگی یاری کند.

تذکر به شهرداری تهران برای آمادگی 
بیشترِ مواجهه با بارش ها

عضو کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر تهران عنوان کرد 
که مدیریت شهری باید در برابر برف و بارندگی آماده باشد.

به گزارش »دنیای هوادار«، حجت نظری صبح دیروز در تذکر پیش 
از دستور خود با اشاره به آغاز فصل سرما گفت: بارندگی ها و فصل 
سرما در پایتخت آغاز شده و لازم است که مدیریت شهری آمادگی 

بیشتری در برابر اتفاقات احتمالی داشته باشد.
وی با بیان اینکه لازم است معاونت خدمات شهری و امور مناطق 
نسبت به شارژ مخازن شن و نمک و همچنین آماده سازی امکانات 
برف روبی سریعا اقدام کنند گفت: متاسفانه هنوز در برخی از 
مناطق اقداماتی در این خصوص انجام نشده است و از سازمان 
پارک ها می خواهیم که نسبت به هرس به موقع درختان اقدام 
کنند تا وقتی بارش برف را شاهد بودیم درختان دچار شکستگی 
نشوند و همچنین لازم است از درختچه ها و گیاهان حساس در 

برابر سرما محافظت شود.
وی با بیان اینکه متاسفانه سنگ فرش بسیاری از معابر لق شده 
است و در صورت بارش باران آب انباشته شده در زیر موزاییک به 
روی شهروندان پاشیده شود، گفت: جنس رنگ استفاده شده در 
خط کشی های عابر پیاده نیز به گونه ای است که به هنگام بارندگی 
باعث لیز خوردن می شود.متاسفانه برخی پل های عابر پیاده نیز 

روکششان از بین رفته که موجب لیز خوردن شهروندان می شود.
نظری با بیان اینکه ظرفیت گرم خانه ها نیز برای پذیرش افراد 
تاکید کرد: حضور سازمان  یابد  افزایش  بی خانمان لازم است 
آتش نشانی در ایستگاه 5 توچال نیز سبب شد که هفته گذشته 
33 نفر از همشهریانمان که گرفتار برف و کولاک شده بودند نجات 

پیدا کنند.

عابران پیاده؛ 40 درصد کشته های 
تصادفات رانندگی تهران 

رئیس اداره تصادفات پلیس راهور فاتب گفت: 40 درصد متوفیان 
حوادث رانندگی تهران در شش ماهه اول سال 9۷ عابران پیاده و 

38 درصد موتورسیکلت سواران هستند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از مهر، سرهنگ احسان مومنی 
افزود: حدود 90 درصد متوفیان مرد و 10 درصد زن هستند و 
بیشترین زمان وقوع تصادفات در نیمه اول سال جاری  از ساعت 8 

شب  الی 12 شب بوقوع پیوسته است.
وی با توجه به اینکه در شش ماهه دوم سال شرایط جوی متفاوتی 
داریم و هوا بارانی و سطح آسفالت خیس و لغزنده می باشد جهت 
کاهش سوانح رانندگی به کلیه کاربران ترافیکی توصیه کرد: از 
وسایل نقلیه عمومی جهت تردد در آب و هوای نا مساعد استفاده 
نمایند چه بسا در چنین آب و هوایی استفاده از اتوبوس یا مترو، 

ایمن تر، آسان تر و حتی سریع تر از خودروهای شخصی است.
عابرین پیاده هنگام عبور از عرض معابر از پل های هوایی و محلهای 
خط کشی شده استفاده نمایند و از دویدن و ورود ناگهانی به سطح 
معابر خودداری کنند و همچنین در ساعات تاریکی هوا از محلهایی 

که دارای روشنایی کافی می باشد عبور کنند.
موتورسیکلت سواران در زمان لغزنده و نامساعد بودن شرایط جوی 
از حرکت و تردد در سطح معابر خودداری کنند و در حین رانندگی 
از کلاه ایمنی استفاده نمایند و با توجه به تاریک شدن زودتر هوا 
با چراغ روشن جهت بهتر دیده شدن در سطح معابر تردد نمایند.

رانندگان وسایل نقلیه نیز در شرایط نامساعد جوی باید فاصله 
طولی خود را با وسیله جلویی حفظ نموده و با سرعت مطمئنه و 
کمتر از شرایط عادی حرکت کنند تا بتوانند در صورت بروز هر 

مشکلی یا خطری وسیله نقلیه خود را کنترل نمایند.
سرهنگ مومنی در انتها متذکر شد: رانندگان عزیز در صورتی 
که راننده ای نیاز به کمک داشت تا رسیدن نیروهای امدادی در 
حد توان کمک کنند و همچنین توجه ویژه به تردد عابرین و 
موتورسیکلت سواران در سطح معابر داشته باشند. امیدواریم با 
رعایت قوانین و مقررات راهنمایی و رانندگی و رعایت اصول ایمنی 
در رانندگی توسط شهروندان شاهد کاهش حوادث رانندگی و 

سفرهای بی خطر در سطح معابر تهران باشیم.

شهرهای ایران

نوشت عکس 

بلندترین مجسمه جهان
قهرمان  که  هند  در  جهان  مجسمه  بلندترین  اتحاد،  مجمسه 
استقلال این کشور سردار والابای پاتل را به تصویر می کشد. این 
مجسمه به ارتفاع 182 متر که تقریبا دو برابر مجسمه آزادی در 
نیویورک است، با هزینه ای 314 میلیون پوندی نزدیک سد نارمادا 

در ایالت گجرات هند بر پا شده است.
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ویژه

جدول ارزشگذاری مهم ترین آثار مارتین اسکورسیزی به انتخاب نویسندگان »دنیای هوادار«
کازینوخیابان های پایین شهررفتگاندار و دسته های  نیویورکیگرگ وال استریتسلطان کمدیرفقای خوبگاو خشمگینراننده تاکسی

       مهدی تیموری
-- - احمد شاهوند

     ایمان عظیمی
-      محمدحسین  سیفی

--     نسترن کیوان پور

 بی ارزش متوسط خوب خیلی خوب عالی

اگر مردم دنیا هر سال اول ژانویه را جشن 
فروردین  اول  هم  ما  مردم  و  گیرند  می 
براشون روز بسیار مهم و استثنائی یی هست، 
برای ما عاشقان سینما به خصوص سینمای 
آمریکا، هفدهم نوامبر روزیِ که هرسال به 
یادش جشن می گیریم، خاطره بازی می 
کنیم و خدا را به خاطر دادن نعمت بزرگی 
همچون »مارتین اسکورسیزی« شکر می 
این  بدون  آمریکا  سینمای  تصور   ! گوییم 
است  این  مانند  نابغه،  و  ماجراجو  پیرمرد 
»مایکل جکسون« را از موسیقی حذف کنیم 
و بخواهیم به تحلیل دهه های رخوت وار 
موسیقی پاپ در آن سال ها بپردازیم که 

عملا هیچ حرفی برای گفتن نداشتند !
با ورود »مارتی« به سینما  اتفاقی هم که 
نفس  که  هرگاه  است.  همین  دقیقا  افتاد 
های سینمای هالیوود به شماره می افتاد و 
از کمبود خلاقیت، هنر والا و مخاطب جدی 
رنج می برد، مارتی دوربینش را روشن می 
کرد و با هر قابی که می بست، در پس هر 
قصه ای که روایت می کرد از پایین شهر 

را  فیلمسازی  چنانی،  آن  های  کازینو  تا 
برای یک  آموزش می داد. دادن میزانسن 
آدم تنها را گوشزد می کرد که قرار نیست 
تنهایی »تراویس بیکل« با تنهایی هر موجود 
دیگری روی این کره خاکی یکسان باشد. 
اگر بگوییم که  نباشد  شاید تحلیل دوری 
تاکسی فیلم »راننده تاکسی« برای مارتین 
اسکورسیزی همان سینماست ! معشوقه اش 
تنها می شود و به زندگی های مختلف پیش 
رویش سرک می کشد و سعی می کند به 
وسیله آن از زندگی روزمره و خسته کننده 

اش فرار کند.
با آن  فیلمی که  اولین  ما،  پیر قصه  نابغه 
شناخته می شود، یک فیلم کوتاه است به 
نام »ریش تراشی بزرگ«. فیلمی که از ابتدا 
تا انتها یک جوان خوش رو در حال زدن 
ریش هایش در یک روز عادی است اما از 
جایی به بعد این ریش تراشی تبدیل به زخم 
زدن به خود می شود. فیلمی که به زعم 
تحلیلگران، مفهوم جنگ آمریکا و ویتنام را 
تداعی می کند و آمریکا در این جنگ تنها به 
خودش زخم زده است. اما شاید اگر مارتین 
اسکورسیزی می خواست این فیلم را امروز 
بسازد، چه موضوعی دردناک تر از گذشته 
خود در هالیوود و تمام این سال هایی که 
برای آمریکا فیلم می ساخته است؟ »ریش 
تراشی بزرگ« و جاری شدن آن حجم از 
خون را که امروز می بینیم، می توانیم علاوه 

بر آن تحلیل های سیاسی که در فیلم وجود 
زندگی  از  هم  زیستی  تحلیل  یک  دارد، 

سینمایی اسکورسیزی داشته باشیم ! 
سینمای آمریکا هیچوقت به نوابغش به موقع 
مارتین  مثل  کارگردانی  است.  نکرده  اعتنا 
دنبال  روزگاریبه  باید  چرا  اسکورسیزی، 
بودجه برای فیلمش باشد و بخاطر کمبود آن، 
تصمیم به کنار گذاشتن فیلمسازی بگیرد؟ 
روزهایی بودند در دهه هشتاد و سال های 
اول ورود مارتی به سینما که فیلمنامه داشت 
اما پول فیلم ساختن نداشت! این بی اعتنایی 
را بگذارید کنار اسکار های پرشماری که حق 
مارتی بود و به زعم غالب منتقدین باید به او 
داده می شد و آکادمی فیلم های دسته دومی 
مانند »راکی« را تحویل می گرفت و ناجی 
اش را تا سالها پس می زد. مگر می توان به 
»راننده تاکسی« اسکار نداد؟ مگر می توان 
کارگردانی اسکورسیزی را در فیلم هایی مانند 
»رفقای خوب«، »گاو خشمگین« و... نادیده 
گرفت؟ آن وقت در آن وانفسی که اسکار از 
اسکورسیزی روی گردان بود، جشنواره های 
غیر آمریکایی برای فیلم های او سر و دست 
می شکستند و جوایزشان را یکی یکی برای 
»راننده تاکسی« و »رفقای خوب« کنار می 
گذاشتند تا اسکورسیزی را کشف خودشان 
از  بهتر  ای  نمونه  چه  دیگر  کنند.  معرفی 
»کن« 19۷4 و جایزه ای که به راننده تاکسی 
رسید! مارتی وقتی توسط آکادمی اسکار دیده 

شد که دیگر نیازی به آن نداشت و دره های 
سخت و پر خطر این حرفه را به جان خریده 

و از آن ها گذر کرده بود. 
به هر روی، فیلمساز آمریکایی ما با قصه های 
دراماتیک زندگانی اش، به تازگی هفتاد و 
شش ساله شد و همین اخیرا مراحل ساخت 
فیلم جدیدش یعنی »مرد ایرلندی« را پشت 
سر گذاشته است. حتی لحظه ای شک ندارم 
که مارتی تا آخرین ثانیه های عمرش یا فیلم 
می سازد و یا به آن فکر می کند. خدا را چه 
دیدید؟ برای یک عاشق سینما، مرگ وقتی 

اتفاق می افتد که دیگر فیلم نسازد !

مهسا تیموری - اکنون دایره المعارف زنده ی سینما، »مارتین اسکورسیزی« 76 ساله شده است. برای چند نسل باعث خوشحالی است وقتی می شنویم که هنوز مثل 17سالگی اش که پشت دوربین 
اولین فیلم کوتاهش »ریش تراشی بزرگ« ایستاد، همان طور پرانرژی برای ما »سینما« می سازد و »عشق« می آفریند و در حال حاضر نیز در حال فیلمبرداری »مرد ایرلندی« است.

بدون شک یکی از سخت ترین کارهای هر منتقد و فیلمباز  طبقه بندی بین آثار برتر یک فیلمساز بزرگ است. حال اگر آن فیلمساز »مارتین اسکورسیزی« باشد که دیگر یک ماموریت غیر 
ممکن »تر« را در بین چیزی نزدیک به 60 اثر سینمایی، فیلم کوتاه، مستند و... خواهیم داشت. با بیرحمی هرچه تمام تر از آثار شاخص و تاثیرگذاری چون »رفتگان«، »جزیره شاتر«، »سلطان 

کمدی«، »کازینو«، »گرگ وال استریت«، »سکوت«، »آخرین وسوسه مسیح« و... می گذریم و به انتخاب تنها 5 اثر برتر - که جدا کار بسیار سختی است - از آقای کارگردان می پردازیم. 

تو داری با من حرف می زنی؟!

نخستین شاهکار آقای کارگردان در اواسط دهه 
هفتاد میلادی. »راننده تاکسی« شروع همکاری 
اش با یکی از بازیگران بزرگ تاریخ رابرت دنیرو 
است. این فیلم هم مثل دیگر آثار اسکورسیزی 
با بی مهری تمام اسکار مواجه شد اما در مقابل 
او توانست برای این فیلم نخل طلای کن را 
بدست بیاورد. راننده تاکسی یک کابوس شبانه 
استادانه است و همانند تمام کابوس ها، نصف 
آن چیزی را که ما می خواهیم بدانیم را به 
ما نمی گوید داستان این فیلم روایت زندگی 
تراویس بیکل )رابرت دنیرو( شخصیت اصلی 
این فیلم است. او جوان 26 ساله تنها و افسرده 
و عضو سابق نیروی دریایی ایالت متحده است 
که به تنهایی در نیویورک زندگی می کند. وی 
از  فرار  برای  می برد،  رنج  مزمن  بی خوابی  از 
بی خوابی شغل تاکسیر انی در شب را انتخاب 
با جنایت ها در سطح شهر  بیشتر  می کند و 

نیویورک آشنا می گردد.

رویای گنگستر شدن!

به  است  متعلق  لیست  این  دوم  ی  رتبه 
»رفقای خوب«! فیلمی که تحولی عظیم و 
جریان سازی در این نوع  ژانر ایجاد کرد و 
تا به امروز آثار بسیار خوبی تحت تاثیر آن 
قرار گرفته اند. فیلمنامه این اثر را مارتین 
 Wiseguy اسکورسیزی با اقتباس از کتاب
اثر نیکلاس پیلگی به تحریر درآورده است. 
اسکورسیزی  بتوان  را  خوب  رفقای  شاید 
وارترین فیلم آقای کارگردان دانست.سناریوی 
فیلم بسیار دقیق و منسجم نوشته شده است. 
شخصیت ها واقعی و باورپذیرند و دیالوگ ها 
هوشمندانه، پرانرژی و بسیار دراماتیک به نظر 
می رسند. داستان بر اساس زندگی واقعی 
و رویدادهای حقیقی هنری هیل، گنگستر 
مخوف سابق را روایت می کند. او از کودکی 
آرزو داشته یک گنگستر شود به طوری که 
آمریکا  رئیس جمهور  از  را  گنگستر شدن 

شدن بهتر می دانست.

گاهی بردن یعنی باختن!

»گاو  تا  است  لازم  معیاری  و  متر  چه 
خشمگین« را بهترین فیلم ورزشی تاریخ 
سینما و یکی از شاهکارهای آقای کارگردان 
به شمار بیاوریم؟ یکی از بهترین نمونه های 
تلاقی کامل فرم و محتوا در این اثر به چشم 
می آید. کارگردانی وسواسانه و با جزئیات 
پرشمار، بازی فوق العاده ی رابرت دنیرو و 
تدوین تلما شونمیکر در این اثر که بعنوان 
بهترین تدوین تاریخ سینما شناخته شده 
است! نمی شود اسم آقای اسکورسیزی بیاید 
و یاد گاو خشمگین نیفتیم! داستان فیلم 
روایتی است از زندگی جیک لاموتا که در 
آرزوی این است که به اوج قله های بوکس 
آرزوهایش  به  راه  این  از  و  برسد  حرفه ای 
برسد. اسکورسیزی درجایی گفته:» این فیلم 
درباره بوکس نیست درباره خشونت است 
که خارج از رینگ در اتاق کار یا اتاق خواب 

جاری است.«

به »ایتالیای کوچک« من خوش آمدید!

اما  نیست  کارگردان  آقای  فیلم  نخستین 
به  عاشق  آقای  جسورانه  ورود  شک  بی 
سینماست. »خیابان های پایین شهر« بیش 
داستانی  باشد،  گنگستری  فیلمی  آنکه  از 
هوشمندانه، احساسی و در نهایت تراژیک 
تبهکارانه  محیطی  در  کردن  رشد  درباره 
است. شخصیت های اصلی فیلم مثل خود 
فیلمساز در ایتالیای کوچکِ نیویورک رشد 
کرده اند. آنها تقریبا همه چیز را درباره این 
برش کوچک از جامعه می دانند، جز اینکه 
چگونه از آنجا نجات پیدا کنند.دو شخصیت 
مهم یعنی چارلی و جانی بوی، تنها به این 
دلیل وارد محیط مافیایی می شوند که از 
آنها »انتظار« این کار می رود. داستان فیلم 
نیز در همین »ایتالیای کوچک« نیویورک، 
جوان  چهار  که  گذرد  می   19۷3 سال 
آرزوی موفقیت در کسب و کار را در سر 

می پرورانند. 

بزرگترین تاریخی حماسی قرن!

پرهزینه ترین فیلم کارنامه آقای اسکورسیزی 
فیلم  یک  نیویورکی«  های  دسته  و  »دار 
تاریخی حماسی است که تنها اندکی ویژگی 
جدید دارد، یک داستان عاشقانه ی چفت و 
بست دار را هم چاشنی کارش کرده و سعی 
دارد به آن جایگاهی که انتظارش را داشته 
برسد. فیلم با صدای اصلاح صورت و ریش 
آغـاز می شود. او در این فیلم جامعه ای  نیازمند  
نشان می دهد که درگیر  را  تغییر  و  اصلاح 
خود  داخلی  تضادهای  از  ناشی  تنش های 
است! شاهکاری که اسکار برای حفظ ظاهر 
در تمامی رشته ها کاندیدایش کرد اما دست 
از پا دراز تر از مراسم برگشت! داستان فیلم 
نیز در خلال جنگ های آمریکا طی سالهای 
1840 تا 1852 است و شهر نیویورک که 
بر اثر جنگ های بین آمریکایی های بومی و 
ایرلندی های مهاجر به کوره ای داغ از آتش 

مبدل شده است.

76 سالگی پسر ناخوانده هالیوود !

ماجرای یک عشق نامیرا 

5 فیلم شاخص آقای اسکورسیزی
از »راننده تاکسی« تا »دار و دسته های نیویورکی«

راننده تاکسی
)1976(

رفقای خوب 
)1990(

گاو خشمگین
)1980(

خیابان های پایین شهر 
)1973(

دار و دسته های نیویورکی 
)2002( 12345

»فیلمها بخش لاینفک خاطرات 
دوران زندگی ما هستند. بایستی 

آنها را زنده نگه  داریم.«
مارتین  اسکورسیزی

آخرین ساخته ی مارتی در چه مرحله ای است؟
اسکورسیزی و لئوناردو دی کاپریو

باز هم در کنار یکدیگر
»مارتین اسکورسیزی« برای ششمین بار با »لئوناردو دی کاپریو« همکاری 

خواهد کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، آن ها یکی از کتاب های غیرداستانی مهم سال 2017 
 .Killers of the Flower Moon :را به عنوان منبع اقتباس برگزیده اند

ژانر؟ معلوم است: جنایی.
اسکورسیزی به تازگی فیلمبرداری »مرد ایرلندی« را با حضور »آل پاچینو«  و 
»رابرت دنیرو« به پایان برده است و پیش بینی ها حاکی از این است که در 

اواسط سال 2019 اکران خواهد شد.

طلیعه دار مفاهیم گناه و رستگاری 
کاتولیکی 76 ساله شد

»مارتی« ؛ نبوغی به درازای نیم قرن!
سردبیر - 9 فیلم کوتاه، 15 فیلم مستند، 25 فیلم سینمایی 
فعالیت  سال  تاریخی طی 65  و  پژوهشی  فعالیت  هزاران  و 
مستمر. یکسال گذشت. از آخرین باری که چیزی در موردش 
نوشتم. باز هم تولدش بود و عینا در همین ستون. هفدهم 
نوامبر ) بیست و هشتم آبان ماه ( سالروز تولد دایره المعارف 
زنده سینماست. »مارتین اسکورسیزی« در حالی وارد هفتاد 
و  با شور  و ششمین سال زندگی اش می شود که کماکان 
هیجانی وصف نشدنی چون اولین فیلم کوتاهش »ریش تراش 
بزرگ«، مراحل پس از تولید آخرین ساخته اش »مرد ایرلندی« 
با حضور »رابرت دنیرو«، »آل پاچینو« و »جو پشی« را سپری 
می کند و همزمان پیش تولید پروژه بلند پروازانه دیگری را را 
با حضور »لئوناردو دی کاپریو« آغاز کرده است. یک جنایی 

وحشت تمام عیار!
آخرین  که  امروز  به  تا  نگاتیو  با  اش  بازی  عشق  شروع  از 
تکنولوژی های سه بعدی و جلوه های ویژه را مورد استفاده قرار 
می دهد، زمان زیادی می گذرد. از اولین فیلم بلند و تحسین 
شده اش »چه کسی در اتاقم را می زند« تا »مرد ایرلندی« که 
سال آینده اکران می شود، بیش از نیم قرن فاصله است. اکنون 
هفتاد و شش سال و نبوغی به درازای نیم قرن دارد. کافی است 
تا شور و هیجان، اشتیاق به »خلق« و میزان تاثیرگذاری اش در 
عالم هنر در همین سن را با فیلمسازان پیشکسوت داخلی مان 
مقایسه کنید! فکر اکران »مرد ایرلندی« را در سر می پروراند و 
از آن سو بازیگر نقش اصلی »قاتلان گل ماه« که فیلمنامه آن 
را »دیوید گران« نوشته مشخص کرده است. چه تقویم کاری 
لعنتی و جذابی! اصلا چه کار عبث و بیهوده ای... مقایسه او با 
پیشکسوتان عزیز داخلی را می گویم. او فرمانده و طلیعه دار 
مفاهیم جرم و جنایت مدرن، درگیری های مافیایی، خون و 
زخمی که از عقل و جنون جاری و مفاهیم گناه و رستگاری 

کاتولیکی است. 
پس از موفقیت چشمگیر »خیابان های پایین شهر« و »آلیس 
دیگر اینجا زندگی نمی کند« بود که با ستایش منتقدین وقت 
مواجه شد. درخششی که بیانگر این بود تا »مارتی« می تواند 
سال 19۷6 هر فیلمی که دلش می خواهد را روانه پرده جادویی 
کند. پسر تند و خشن هالیوود، شاهکار زمان را ساخت. »راننده 
تاکسی« ساخته شد، اکران شد و تا به امروز مانده است. روایت 
یک راننده تاکسی آشفته و بیمار که شیفته زنی می شود که در 
دفتر انتخاباتی یک نامزد سیاسی فعالیت می کند. روایت ما عشاق 
سینما و او هم همین است. یک »سینه فیل« آشفته و بیمار که 
شیفته فیلمسازی می شود که عمر ارزشمندش را در راه سینما 

داده است...
براي تک تک پلان هایي که عاشقانه آفریدي از تو ممنونیم. 

۷6 سالگی ات هم پر شر و شور...

یادداشت

بیگانه  آلبرکامو یا راننده  تاکسیِ اسکورسیزی؟
خشمتو خالی کن!

نسترن کیوان پور- از ابتدای کارم در نشریات، یک ستون داشتم 
به نام »پنجره پُشتی«. وقتی توی تاکسی بودم به حرف های مردم 
گوش می دادم و آن ها را در این ستون می نوشتم. نکته ی جالب 
توجه این بود که همیشه اخبار و گفت و گوهایی که در تاکسی 
بین راننده و مسافران رد و بدل می شد کاملا به روز بود و گاهی 
بحث به تحلیل و بررسی مردم و جامعه هم می رسید. نکته جالب 
دیگری نیز وجود داشت؛ افرادی که سوار تاکسی می شدند، از هر 
دری سخن می گفتند و راننده هم همراهی شان می کرد. با خودم 
فکر می کردم راننده ها باید آدم های مطلع و با معلوماتی باشند. 
کوچه پس کوچه های شهر را بشناسند و بتوانند به راحتی مدل 

های شخصیتی هر فرد را تشخیص دهند.
با این مقدمه می روم سراغِ فیلم راننده تاکسی. تراویس )با بازی 
یک  کند.  زندگی می  نیویورک  در  دنیرو(،  رابرت  فوق العاده ی 
تاکسی دارد و زندگی خود را با مسافرکِشی می گذراند.  هر شب 
با افراد مختلف در ارتباط است. آدم هایی از هر قشر را سوار می 
کند و در خلوت خود راجع به آن ها فکر می کند، تحلیل شان 
می کند. بخش اول فیلم را مشاهده تشکیل می دهد؛ مشاهده ای 
که او از سطح شهر، از آدم های شهر دارد. از کثیفی شهر می نالد. 
از ولگردهای خیابانی و سیاست دولت که باعث شده مردم به 
مسائل کم اهمیت روی بیاورند و به فساد کشیده شوند تا مسائل 

مهم جامعه یادشان برود، متنفر است. 
تراویس مانند ظرفی است که مُدام در حال انباشته شدن از نفرت 
به جامعه ای است که در آن زندگی می کند. فیلم راننده تاکسی را 
با رُمان تهوع ژان پل سارتر مقایسه کرده اند. او راننده تاکسي است 
اما این تنها هویت او محسوب نمی شود. در برخی نقدها راجع به 
فیلم در خصوص شخصیتِ تراویس در فیلم گفته اند: » وجدان او، 
وجود مقدم بر چیستي اش است )تراویس بودن یا راننده بودن(. به 
هر حال فلسفه وجود هم متذکر مقدم بودن وجود بر ماهیت است«.  
اما زمانی که من فیلم را دیدم تنها رُمانِ »بیگانه« از آلبر کامو 
در ذهنم نقش بست. البته قیاس، مع الفارق است ولی می توان 
از برخی جهات عکس العمل های شخصیت های اصلی را به 
هم شبیه دانست. در رُمان بیگانه با فردی رو به رو می شویم 
که به پوچی می رسد. آن  قدر از بی تفاوتی نسبت به همه چیز 
اشباع می شود که عکس العملی آنی و خشونت بار نشان می 
دهد. بی تفاوتی اش به نوعی نفرت و تلاش برای رهایی از آن 
می انجامد. در فیلم راننده تاکسی با نمودی دیگر از این عصیان 
مواجه هستیم. تراویس بی تفاوت نیست. از جامعه ای که در آن 
زندگی می کند نفرت دارد. و تمام این خشم سرکوب شده را 
درون خودش می ریزد. تراویس کسی را ندارد که با او حرف بزند. 
همیشه در حال صبحت با خودش است. نمی تواند به دختری که 
دوست دارد نزدیک شود؛ دختری که در ستاد انتخاباتی یکی از 
سناتورهای امریکا مشغول به فعالیت است. در آخر تنها خودش 
هست و آینه ای که جلویش بایستد. این مسائل باعث می شود 

روز به روز منزوی تر شود. 
شخصیت تراویس خاکستری است. نه سیاه است و نه سفید. در 
بخش میانی فیلم، او زمانی که به دختر مورد علاقه اش نمی رسد، 
اسلحه اش را بر می دارد و سعی می کند به سناتور نزدیک شود. 
در فرآیندی ذهنی انگار سناتور را مُقصر نرسیدنش  به دختر می 
داند. احساس می کند خشمش از جامعه و زندگی روزمره  خود 
را باید به نوعی خالی کند. اما جالب این جاست که مرز بین یک 
تروریست یا ناجیِ جامعه، بسیار باریک است. سناتور را نمی کشد. 
به جای آن سراغ افراد فاسد شهر می رود. همین  مرزِ باریک است 
که شخصیت اصلی فیلم اسکورسیزی را از شخصیت اصلی کتاب 

بیگانه کامو متمایز کرده و از او قهرمان می سازد.
در بخش انتهایی فیلم، تراویس عصیان می کند. سعی می کند 
به طور غریزی، بخشی از جامعه نا به سامان و فاسد را که در توانِ 
اوست اصلاح کند. مشکل از جای دیگر است. از دولت و سیاست 
گذاری  هایی که این همه زشتی و فساد به جامعه تزریق کرده 
است. اما او از محله ای فاسد و فقیر نشین شروع می کند. جایی 
که از دختران جوان سوء استفاده می کنند. تراویس علیه روزمرگی 

زندگی خود طغیان می کند.  
راننده تاکسی فیلمی فلسفی نیست، اما داستانی است از فرآیند 
مشاهده، بیزاری و عصیان یک فرد در اجتماع. قهرمان ها اصولا در 
چارچوب هنجار جامعه رفتار می کنند اما تراویس قهرمانی است 
که با بقیه فرق دارد. نه ظاهر شاخصی دارد، نه از عضلات قوی و 
مهارت های بالا برخوردار است و نه حتی به نجات جهان دست 
می زند. او تنها یک فرد عادی با شغلی بسیار معمولی است که 
اسلحه اش را بر می دارد و افراد فاسد یکی از محله های نیویورک 
را قتلِ عام می کند تا دختری نوجوان را از دست آن ها نجات دهد 
و به خانواده اش برساند. کار کوچکی که حس رهایی از روزمرگی و 
مشاهده هر روزه فساد و بدبختی و زشتی شهرش را به او می دهد. 
کاری که از او یک قهرمان می سازد که تمام کلیشه ها و چارچوب 

های تکراری مفهوم قهرمان بودن را در هم می شکند.
اسکورسیزی در باره ی شخصیت تراویس چنین می گوید: »جلب 
شدن توجه تراویس به شیئی نامشخص در صحنه پایانی فیلم، 

نشان از امکان بازگشت او به تمایلات خشونت طلبانه دارد«. 
او تراویس را به بمبی ساعتی که هر لحظه امکان انفجارش وجود 
دارد تشبیه می کند، به این معنا که او در پایان فیلم درمان نشده 

است و احتمال دارد که دفعه بعد دیگر یک قهرمان نباشد.

یادداشت

فیلمساز آمریکایی ما با قصه 
های دراماتیک زندگانی اش، 
به تازگی هفتاد و شش ساله 

شد و همین اخیرا مراحل 
ساخت فیلم جدیدش یعنی 

»مرد ایرلندی« را پشت 
سر گذاشته است. حتی 
لحظه ای شک ندارم که 

مارتی تا آخرین ثانیه های 
عمرش یا فیلم می سازد و 

یا به آن فکر می کند. خدا را 
چه دیدید؟ برای یک عاشق 
سینما، مرگ وقتی اتفاق می 

افتد که دیگر فیلم نسازد !

از دهه ی 1۹70 قریب به نیم قرن می شود که نسل های مختلف با سینمای اسکورسیزی 
زندگی کرده اند، از نسلی که در عنفوان جوانی، رابرت دنیرو قهرمان بلامنازعش بود، تا 
نسلی که برای لئوناردو دی کاپریو سر و دست می شکست و حالا خودش دارد به میان سالی 
می رسد. حال قهرمان واقعی سینما، »مارتین اسکورسیزی« وارد هفتاد و ششمین سال 

زندگی اش شده است...

کارگردان، فیلمنامه نویس، تهیه کننده، هنرپیشه و تاریخ دان ایتالیایی-
آمریکایی فیلم و سینما است. این کارگردان شهیر سینمای آمریکا، 
عنوان دار تمامی جوایز معتبر سینمایی دنیا جایزه 

اسکار، جایزه گلدن گلوب، جایزه بفتا، جایزه انجمن اتحادیه کارگردانان 
آمریکا و البته جشنواره کن، جشنواره فیلم ونیز و انجمن های مهم 

مختلف منتقدین آمریکا و جهان است.

)Martin Scorsese( مارتین اسکورسیزی

محمدحسین سیفی
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»یه وا« ساخته آناهید آباد، جایزه بهترین فیلم را از جشنواره »رولان« هنری
ارمنستان کسب کرد. به گزارش »دنیای هوادر«، فیلم »یه وا« ساخته آناهید 
آباد و به تهیه کنندگی تقی علیقلی زاده جایزه بهترین فیلم را از جشنواره 

بین المللی فیلم »رولان« ارمنستان کسب کرد. این جشنواره توسط بنیاد 
ترویج سینما و تلویزیون ارمنستان برگزار می شود. »یه وا« با مشارکت بنیاد 

سینمایی فارابی و مرکز ملی فیلم ارمنستان تولید شده است.

جایزه بهترین فیلم جشنواره »رولان« برای »یه وا«

»گتسبی بزرگ«
::   اسکات فیتز جرالد  ::

بزرگ  گتسبی  کتاب 
اصلی  عنوان  با 
The Great Gatsby یکی از 
پروفروش ترین   و  ماندگارترین 
کتاب های ادبیات آمریکا است. 
کتابی که تاکنون بیشتر از 25 
میلیون نسخه از آن به فروش 

رفته است.
مترجم کتاب - رضا رضایی - 
می نویسد:  رمان  بزرگی  درباره 
»کتاب گتسبی بزرگ در سال 
1925 منتشر شد، اما در اواسط درهه 1940 جلب توجه کرد 
و سپس آن را یکی از برترین رمان های قرن خواندند، آن هم در 
سرزمینی که در نیمه اول قرن بیستم بهترین رمان ها و بهترین 
نویسنده ها را به جهان عرضه کرده بود. گتسبی بزرگ همتایان 
چندانی در میان رمان های قرن بیستم ندارد و فقط چند اثر از 
ویلیام فاکنر، ارنست همینگوی، ویلا کاتر و تئودور درایزر در کنار 
آن قرار می گیرند.« در پشت جلد، قسمتی از متن کتاب آمده 
است:»لابد احساس می کرد که دنیای گرم گذشته را از دست داده 
و برای دیرزیستن با رویایی یگانه بهای گزافی پرداخته است. لابد 
از میان برگ های ترسناک به آسمانی ناآشنا نگاه می کرد و به خود 
می لرزید از این که می دید چه چیز بدقواره ای است گل سرخ و چه 

سرد است آفتاب بر چمن نورسته ...«

خلاصه کتاب »گتسبی بزرگ«
برانگیزترین  تامل   و  جذاب ترین  از  یکی  شاید  رمان،  شروع 
شروع هایی باشد که هرکسی می تواند بخواند: در سال هایی که 
جوان تر و زودرنج تر بودم، پدرم نصیحتی به من کرد که هنوز 
آن را در ذهنم مرور می کنم. پدرم گفته بود: »هر وقت دیدی که 
می خوای از کسی ایراد بگیری فقط یادت باشه که آدم های دنیا 

همه این موقعیت ها رو نداشتن که تو داری.«
که  فردی  می شود.  روایت  کاراوی  زبان  از  رمان  این  داستان 
همسایه گتسبی بزرگ است. اما داستان کتاب با دیدار کاراوی با 
عموزاده خود، دِیزی و شوهرش آغاز می شود. تام که اشراف زاده ای 
ثروتمند است زندگی تجملاتی و خوشی را در کنار همسرش 
تجربه می کند. در مقابل گتسبی یک جوان بسیار موفق و پولدار 
است و کسی از گذشته او چیزی نمی داند. این مرد جوان همواره 
مشغول خوشگذرانی و برگزاری مهمانی های بزرگ و باشکوه است. 
مهمانی هایی که هر کسی می تواند در آن ها شرکت کند و شاد باشد.

کسی خبر ندارد که این ثروت عظیم گتسبی از کجا آمده است. در 
مورد ثروت و حتی خود گتسبی شایعات زیادی وجود دارد. مثلا شایعه 
است که گتسبی از خانواده بسیار فقیری بود که عاشق دِیزی می شود. 
گتسبی در زمان سربازی از دِیزی دور می شود اما بعد خبر ازدواج او 
را می شنود. با این حال گتسبی عاشق می ماند و همیشه چشمش به 
دنبال دیزی می گردد. در این میان، گتسبی فرصت بی نظیری پیدا 
می کند، چرا که کاراوی همسایه او، با دِیزی فامیل درجه یک است و ...

معرفی کتاب

برای سینمای از دست رفته...
ما را از دست »این فیلم ها«

نجات دهید!
هر چه زمان رو به جلو می رود، 
سینمای ما مخالف جریان زمان 
شنا می کند و روز به روز عقب 
می نشیند ! معلوم نیست چه در 
سر هنرمندان، مسئولان و... می 
سال  در  توانیم  نمی  که  گذرد 
خوب  فیلم  دو  یکی  از  بیشتر 
و  نوآوری  انتظار  که  آن  به  برسد  چه  ببینیم  اعتنا  قابل  و 
خلاقیت را هم از این سینما داشته باشیم. درست این بود 
که در ایران به طور جدی سینمایی شکل می گرفت تحت 
عنوان »سینمای مستقل« یا »سینمای آلترناتیو« و نه تنها 
به رسمیت شناخته می شدند، بلکه برای خودشان جشنواره 
ای تشکیل می دادند و هر ازگاهی از فیلم ها و اوضاع یکدیگر 
مطلع می شدند. اما حالا نه تنها چنین اتفاقی نیفتاده است، 
کارگردانان  جزو  ها  سال  که  توکلی«  »بهرام  قول  به  بلکه 
روشنفکر به حساب می آمد، »ما اصلا سینمای مستقل در 

ایران نداریم«!
و  سر  فجر،  حاشیه جشنواره  در  توکلی  این صحبت  از  بعد 
صداهای زیادی به پا شد و عده ای به او حمله ور شدند و خود 
را فیلمساز مستقل معرفی کردند. اما فارغ از درست یا غلط 
بودن آن، ما با یک جمله کاملا تکان دهنده و خطرناک رو به 
روییم که می تواند یکی از آفت های اصلی هنر مملکت باشد . 
وقتی سینمای مستقل در کنار بدنه اصلی سینما حمایت نشود 
و فعالیت نکند، رسما بخش بزرگی از هنر در میان این همه پول 

و تجارت غرق می شود.
روزگاری بود که امثال »داریوش مهرجویی« و بعدتر »عباس 
بیرون  آب  از  را  خود  گلیم  سینما  دل  از  و...،  کیارستمی« 
کشیدند و چشم ها را به سمت خود خیره کردند. روزگاری که 
فیلمفارسی ها یقه سینمای مارا گرفته بودند و قرار نبود دست 
از سر آن بردارند، امثال مهرجویی و »پرویز کیمیاوی« و »ناصر 
تقوایی« و البته »مسعود کیمیایی« از گرد راه رسیدند و موج 
نوی سینمای ایران را راه انداختند و آن را بر سر سینمای بند 
تنبانی آن سال ها آوار کردند. سال ها بعد و در همین دهه های 
اخیر نیز، ورود امثال »رخشان بنی اعتماد«، »اصغر فرهادی« و... 
جان تازه ای به سینما داد و آن را از دست سینمای مفهومی 
معروف آن سال ها که نمونه مبتذل ساخت فیلم های فلسفی 

بودند، نجات دادند.
اما حالا چی؟ حالا چه اتفاقی قرار است بیفتد؟ حالا هم از آن برهه 
هایی است که یک نسلی باید وارد شود و سینمای ما را از دست 
فیلم های آپارتمانی که کارگردانش فقط دوربین روی دست را می 
فهمد )اگر بفهمد( و کمدی های تجاری مبتذل نجات بدهد و خون 

جاری در رگ هایش را تازه کند.

یادداشت

امیرحسین تیموری

اگر روزی بخواهیم فهرستی از فیلم های 
حداقل  که  ایران  سینمای  اخیر  دهه 
استاندارد های یک فیلم را داشته باشند، 
چند  جز  به  احتمالا  درآوریم؛  تحریر  به 
اکران  تقریبا هیچ کدام هم در  فیلم )که 
ناچاریم  نشده اند(  روبرو  چندانی  اقبال  با 
باقی صفحات را سفید بگذاریم. با نگاهی 
به سیاهه پرفروش ترین فیلم های دو سال 
اخیر سینمای ایران، خیلی زود درمی یابیم 
به  روز  کشورمان  سینمای  وضعیت  که 
با وجود  نگران کننده تر می شود.  روز هم 
به  تیتر  شدن  دست  به  دست  بار  چند 
ظاهر امیدوارکننده ی »پرفروش ترین فیلم 
دو-سه  همین  در  ایران«  سینمای  تاریخ 
تقسیم  ساده ی  عمل  چند  با  اخیر،  سال 
درمی یابیم که پرفروش ترین این فیلم ها هم 
نتوانسته سهمی بیشتر از 15 درصد مردم 
را )در خوشبینانه ترین حالت( مخاطب قرار 
دهد و با این آمار به نظر نمی رسد که در 
پیشرفتی  مخاطب،  بحران  حل  راستای 
کرده باشیم. اما مسئله جدی تر از بحران 
مخاطب )و یکی از عوامل به وجود آمدن 
فقر  فیلم هاست.  کیفیت  مسئله  آن(، 

خلاقیت و نوآوری در پرداختن به مضامین، 
فقدان شهامت دست زدن به تجربه های 
نو در فرم و جای خالی تنوع های ژانری 
از  در نظام تولید و بسیاری عوامل دیگر؛ 
سینمای این روز های ما، سینمایی عقیم 

ساخته است.
خبر اکران »سوءتفاهم« که اخیرا به چشمم 
کسالت آور  آثار  تماشای  خستگی  خورد، 
این ماه ها را از تنم بیرون کرد؛ همان طور 
که تماشای آن در جشنواره سی و ششم 
فجر لابه لای پکیجی از فیلم های آکنده 
از کلیشه و فاقد اندیشه عصبانیتم را کمی 
در  فیلم  این  من،  نظر  از  بود.  کرده  آرام 
کنار »آلزایمر« یکی از نقاط قوت کارنامه 
می دهد  تشکیل  را  معتمدی  احمدرضا 
به  رسیدن  برای  او  آثار  دیگر  همچون  و 
تجربه ای نو تلاش می کند. ویژگی تحسین 
یک  عنوان  به  معتمدی  کارنامه  برانگیز 
فیلمساز در بدنه سینمای ایران، شهامت او 
در نزدیک شدن به تجربه های متفاوت در 
فرم است که در این فیلم به اوج خود رسیده 
کارگردان  در  جسارت  میزان  این  است. 
میانسال شناخته شده ای نظیر معتمدی در 
ایران بسیار ستودنی و کمیاب است. گذشته 
از فرم روایی خاص اثر که در این روز های 

یکه تازی کلیشه ها، بسیار دلچسب عمل 
می کند؛ فیلم در مضمون هم حرف های 
زیادی برای گفتن دارد که صحبت درباره 
آن را به فرصتی دیگر پس از اکران فیلم 

موکول می کنم.
های  اتفاق  هم  معتمدی  دوربین  مقابل 
خوب ادامه دارد و شاهد بازی های تحسین 
)نامزد  توسلی  هانیه  هستیم.  برانگیزی 
سیمرغ نقش اول زن برای این فیلم( مسلط 
بر نقش، کاملا بازی خود را با فضای فیلم 
از خودنمایی  به دور  و  تطبیق داده است 
های رایج میان چهره های سینمای ایران 
بازی  از  خبری  است.  شده  حل  قصه  در 
تصنعی کامبیز دیرباز نیست و شاهد یکی 
هستیم.  او  های  آفرینی  نقش  بهترین  از 
اما از سوی دیگر پژمان جمشیدی )نامزد 
سیمرغ بازیگر مکمل مرد برای این فیلم( و 
اکبر عبدی باز هم با خلق تیپ های تکراری 
در  ندارند )هرچند  ارائه  برای  زیادی  چیز 
انتخاب عبدی برای آن نقش، هوشمندی 
گرفته  جدی  که  چرا  دارد  وجود  خاصی 
نشدن کارکتر در طول فیلم در پایان بندی 
فیلم اهمیت به سزایی دارد(. درباره مریلا 
زارعی اما شرایط به کلی متفاوت است و او 
از پس نقشی متفاوت در کارنامه هنری اش 

برنیامده و کاملا در ارائه کارکتر ناتوان به 
نظر می رسد. طراحی صحنه )کیوان مقدم - 
نامزد سیمرغ برای این فیلم( بسیار چشم نواز 
است و در خلق فضای خاص حاکم بر فیلم، 
پرقدرت عمل می کند. موسیقی و فضای 
صوتی اثر نیز درخشان و در خدمت ایده 
مرکزی فیلم است. در نهایت به نظر می رسد 
که احمدرضا معتمدی از پس ساخت این 
فیلم برآمده است و از فرصتی که سازمان 
هنری رسانه ای اوج در اختیار او قرار داده 
است )البته فرصتی که برای کمتر کسانی 
مهیا می شود!( به خوبی استفاده کرده است.

در کنار نقاط قوت فیلم که پیش تر به آن 
اشاره شد، نقد های اساسی هم به این اثر 
وارد است که پس از اکران فیلم به آن ها 
خواهیم پرداخت. فعلا سرخوش از فرصت 
کمیاب تماشای اثری صرفا »متفاوت« در 
انتظار  به  سالن های سینمای کشورمان، 
سوءتفاهم خواهیم نشست. اثری که به دور 
از کمدی های ضعیف و دم دستی - دیگر 
به معنای واقعی این روزها، »مبتذل« - و 
های  کپی  و  »فلاکت«  ژانر  سخیف  آثار 
ده بار ضعیف شده  سینمای فرهادی امان 
کشیدن یک نفس راحت را به مخاطبان 

می دهد.

به مناسبت اکران فیلم »سوءتفاهم« در آذر ماه؛

سرخوش از »سوءتفاهم« متفاوت!
طهماسب  مهدوی

»قسم«)محسن تنابنده(
سریال  با  را  او  بیشتر  که  تنابنده  محسن 
»پایتخت می شناسیم«، دومین فیلم خود را 
تحت عنوان»قسم« کلید زده است و تا کنون 
بخش زیادی از فیلمبرداری کار را جلو برده 
است. اولین تجربه کارگردانی او، »گینس« 
بود که با »رضا عطاران« زوج جذابی به نظر 
می رسیدند هرچند که خود فیلم خیلی قابل 
اتکا نبود اما می شد به عنوان تجربه اول نیم 

نگاهی به آن داشت.
جلیل شعبانی تهیه کننده سینما، درباره 
سینمایی  فیلم  ساخت  وضعیت  آخرین 
فیلم  این  فیلمبرداری  گفت:  »قسم« 
ادامه دارد و حدودا  سینمایی در شاهرود 
تهیه  این  است.  انجام شده  آن  یک سوم 
کننده درباره حضور »قسم« در جشنواره 
فیلم فجر اظهار کرد:»تمام تلاش و هدف 
تا  ما حضور در جشنواره فیلم فجر است 
فرهنگی  رویداد  این  در  نمایشش  اولین 

هنری باشد.«
»قسم«  سینمایی  فیلم  در  است،  گفتنی 
بازیگرانی،  تنابنده  محسن  کارگردانی  به 
چون مهناز افشار، سعید آقاخانی و حسن 

پورشیرازی و... بازی می کنند.

»متری شیش و نیم« )سعید روستایی(
بعد از »ابد و یک روز« و درو کردن آن همه 
بی  فجر، حالا همگان  در جشنواره  جایزه 
صبرانه منتظر دومین ساخته سعید روستایی 
در سینما هستند تا ببیند آن همه موفقیت 
برای ابد و یک روز اتفاقی بوده است یا واقعا 
این جوان خوش آتیه حرف های زیادی برای 

گفتن در سینما دارد.
جوان 26 ساله سینما برای دومین فیلمش 
هم دوباره سراغ موضوعی مثل »اعتیاد« رفته 
و باز هم همان زوج »پیمان معادی« و »نوید 
محمد زاده« و البته »پریناز ایزدیار« را جلوی 

دوربینش برده است. 
گفتنی است، روستایی در پشت صحنه نیز 
از یک تیم فوق العاده حرفه ای کمک می 
گیرد که می تواند به کیفیت فیلم بیش از 
کار اولش کمک کنند. او برای فیلمبرداری 
طراحی  برای  و  بهمنش«  »هومن  سراغ 
صحنه از »محسن نصراللهی« دوتا از عوامل 
حرفه ای و امتحان پس داده سینما یاری 

گرفته است.

»مردی بدون سایه« )علیرضا رئیسیان(
»مردی بدون سایه« که همکاری مشترکی 

با اسپانیا بود، در بیش از 10 لوکیشن در 
این کشور مقابل دوربین رفت و شهرهایی 
جمله  از  الخزیرا  و  ماربیا  مالاگا،  همچون 
آخرین  صحنه های  که  بودند  شهرهایی 
آنها  در  رئیسیان  عاشقانه  از سه گانه  فیلم 
تصویربرداری شد. پس از پایان سکانس های 
 25 در  و  ایران  در  فیلمبرداری  اسپانیا، 
لوکیشن مختلف در تهران و حومه پیگیری 

شد.
در این میان بیماری ناگهانی علیرضا رئیسیان 
و عمل و بستری شدن او، تاخیر کوتاهی در 
روند تولید ایجاد کرد که بلافاصله پس از 
مرخص شدن این فیلمساز از بیمارستان از 
سر گرفته شد. رئیسیان بر این باور است که 
بدون حضور عوامل حرفه ای و سختکوش 
تجربه  مشکل ترین  که  اثر  این  تولید، 

کارگردانی او بوده ممکن نمی شد.
بحران  مورد  در  سایه«  بدون  »مردی  تم 
عاطفی آدمها و روابط عاشقانه و زناشوئی 
امروز  زندگی  در  مجازی  فضاهای  نقش  و 
است. در این فیلم نام بازیگران شناخته شده 
زیادی مانند »لیلا حاتمی«، »علی مصفا«، 
»فرهاد اصلانی«، »امیر آقایی« و... به گوش 

می رسد.

»سمفونی نهم« )محمدرضا هنرمند(
هنرمند جزو معدود کارگردانان ایرانی است 
زیادی  علاقه  سینما  در  »فانتزی«  به  که 
دارد و فیلم های سابق او هم گواهی بر این 
ادعاست. و ظاهرا فیلم جدید او نیز یک فیلم 
کمدی رمانتیک با رگه های فانتزی است که 
پیش بینی می شود با اقبال خوبی چه در 

اکران و چه در جشنواره رو به رو شود.
این فیلم در مرحله پست پروداکشن قرار 
دارد، مونتاژ آن تمام شده و صداگذاری و 
رسیده  پایان  به  هم  آن  موسیقی  ساخت 
است و در همین روزها آماده نمایش می 
شود. گفتنی است؛ در خلاصه داستان این 
فیلم آمده است: »شاید عاشق شدن آخرین 
فرصت هرکسی برای آدم بودن است. شما 

هم موافقید؟«
حمید فرخ نژاد، ساره بیات، مهرداد صدیقیان، 
و  هولک  ون  مارین  العابدین،  زین  هدی 
محمدرضا فروتن بازیگران این فیلم هستند.

»مصائب شیرین 2«؛ علیرضا داوودنژاد
داوودنژاد که آخرین بار با فیلم »فراری« به 
جشنواره فجر آمد و اقبال خوبی از منتقدین 
جدیدش  پروژه  برای  ظاهرا  کرد،  دریافت 
سراغ ساخت قسمت دومی از فیلم محبوب 
و تماشایی خود یعنی »مصائب شیرین« رفته 
است و قصد دارد آن را برای جشنواره فجر 
سی و هفتم آماده نمایش کند. داوودنژاد که 
مادرش  دادن  دست  از  سوگ  در  تازگی  به 
نیز نشسته است، برای مدتی فیلمبرداری را 
تعطیل کرده بود و ظاهرا به تازگی پروژه را 
از سر گرفته است. لازم به ذکر است، تهیه 
کنندگی و کارگردانی »مصائب شیرین 2« 
بر عهده علیرضا داودنژاد است و فیلمبرداری 

بخش خارج آن در کشور انگلیس بود.
نیکی کریمی، ترلان پروانه، رضا داود نژاد و... 
بازیگرانی هستند که در این فیلم به ایفای 

نقش می پردازند.

»تیغ و ترمه« )کیومرث پور احمد(
فیلمبرداری جدیدترین اثر کیومرث پوراحمد 
پنجشنبه 26 مهرماه در تهران شروع شد و 
تاکنون جلسه های متعددی از فیلمبرداری 
این اثر انجام شده است و چیزی به پایان 
است،  گفتنی  است.  نمانده  تولید  پروژه 
تاکنون بازیگرانی چون لاله اسکندری، دیبا 
زاهدی و پژمان بازغی جلوی دوربین این 

فیلم سینمایی رفته اند.
فیلمبرداری این اثر که یک درام اجتماعی 
دارد.  برعهده  زرین دست  علیرضا  را  است 
باتوجه به زمان باقی مانده تا جشنواره فیلم 
ساخته  که  دارد  وجود  احتمال  این  فجر 
جدید این کارگردان سینما در سی وهفتمین 

جشنواره فجر رونمایی شود.
پوراحمد پیش تر فیلم هایی همچون »شب 
یلدا«، »گل یخ«، »اتوبوس شب«، »50 قدم 
و... را کارگردانی  آخر«، »خواهران غریب« 

کرده است.

»دنیای هوادار« از فیلم های احتمالی جشنوار فجر گزارش می دهد؛

تنابنده با »قسم« می آید، پوراحمد »تیغ و ترمه«

اصحاب رسانه از شهرک سینمایی
دفاع مقدس بازدید می کنند

خبرنگاران فعال حوزه رسانه و خبرگزاری ها و جراید از شهرک 
سینمایی انقلاب و دفاع مقدس بازدید خواهند کرد.

به گزارش »دنیای هوادار«، امین صافی زاده مدیر روابط عمومی 
این بنیاد با بیان این خبر گفت:»به منظور تقدیر از خبرنگاران 
و فعالان عرصه رسانه در حوزه های مختلف فرهنگی و هنری 
و  انتشارات  عکاسان،  تجسمی،  هنرهای  تئاتر،  نظیر سینما، 
مستند قصد داریم تا اردوی یک روزه تفریحی را برای اصحاب 

رسانه فعال در خبرگزاری ها و مطبوعات برگزار کنیم.«
صافی زاده گفت:»بازدید از پشت صحنه یکی از فیلم های سینمایی 
که در شهرک در حال فیلمبرداری است و بازدید از لوکیشن های 
فیلم های سینمایی مختلف از جمله، به وقت شام و نیز سریال های 
در چشم باد، حضرت یوسف، هنگام بیداری و ظرفیت های مختلف 
لجستیکی و خدماتی شهرک از جمله برنامه هایی است که درصدد 

تدارک و هماهنگی برگزاری آن هستیم.«
و  تئاتر،فیلم  رایزنی جهت حضور دبیران جشنواره های  وی 
هنر مقاومت را در مرحله نهایی برشمرد و افزود:»قصد داریم با 
حضور مسئولین بنیاد فرهنگی روایت فتح و دبیران 3 جشنواره 
آقایان خزائی، نصیر بیگی و نجابتی که بنیاد فرهنگی روایت 
فتح متولی برگزاری آن است تقدیر شایسته ای از خبرنگاران و 

فعالان عرصه رسانه به عمل آوریم.«
وی پنجشنبه هفته جاری را زمان برگزاری این اردوی تفریحی 

اعلام کرد.

افتتاح پردیس »ساحل« و سینما »بهمن« 
در اصفهان

آیین افتتاحیه پردیس سینمایی »ساحل« و سینما »بهمن« 
اصفهان به زودی برگزار می شود.

این  به گزارش »دنیای هوادار«، محمود کاظمی مدیر عامل 
است که  پردیسی  موسسه گفت:»پردیس »ساحل«، دومین 
حوزه هنری در شهر اصفهان راه اندازی کرده. مراحل ساخت 
این پردیس نه سالنی از سال پیش آغاز شده و به زودی مراسم 
افتتاحیه آن برگزار می شود. این سینما موقعیتی ویژه دارد، 
هشت سالن و یک سینمای روباز از امکانات این پردیس است.«

کاظمی ادامه داد:»موسسه بهمن سبز یک سینمای دیگر با نام 
»بهمن« در شهر اصفهان و در منطقه خوراسگان راه اندازی 
کرده است. این سینمای تک سالنی 320 صندلی دارد. پردیس 
افتتاح  روز  یک  در  خوراسگان  »بهمن«  سینما  و  »ساحل« 
برگزار  امسال  آذرماه  اواخر  احتمالا  افتتاحیه  آیین  می شوند، 
می شود. تلاش ما برای تحقق اهدافمان در موسسه بهمن سبز 
برای بازسازی و ساخت سالن های تازه با وجود مشکلات اقتصادی 
همچنان ادامه دارد. سینماهای این موسسه با این بازسازی ها و 
نوسازی ها، کیفیت بهتری از خدمات را به علاقه مندان سینما 

عرضه می کنند.«

اخبار

معرفی داوران فیلم های سینمایی 
مسابقه بین الملل جشنواره مقاومت

پانزدهمین  داوران فیلم های سینمایی بخش مسابقه بین الملل 
جشنواره مقاومت معرفی شدند.

به گزارش »دنیای هوادار«، پنچ چهره سینمایی از ایران و کشورهای 
استرالیا، بنگلادش و آمریکا ترکیب هیات داوری فیلم های سینمایی 

بخش بین الملل جشنواره را تشکیل می دهند.
در این خبر اسامی این هیات داوری به این ترتیب آمده است:»مجید 
از  مهاندو  مارتین  ایران،  از  درویش  احمدرضا  ایران،  از  مجیدی 

استرالیا، غلام ربانی بیپلوب از بنگلادش، رودریگو ویلا از آمریکا.«
این هیات قرار است 12 عنوان فیلم سینمایی راه یافته به بخش 

مسابقه این رویداد سینمایی را داوری نمایند.
فیلم های  کارگردانی  وی  تهران/  متولد 1338  مجید مجیدی: 
بید  باران،  خدا،  رنگ  آسمان،  بچه های  پدر،  بدوک،  سینمایی 
مجنون، آواز گنجشک ها، محمد رسولا لله)ص( و .. را بر عهده 
داشته است. مجیدی همچنین، در فیلم های سینمایی »توجیه«، 
»مرگ دیگری«، »تیر باران«، »قاصد«، »در جستجوی قهرمان«، 
»شنا در زمستان«، »تا مرز دیدار« و .. نقش آفرینی کرده است. وی 

همچنین، عضو پیوسته فرهنگستان هنر است.
احمدرضا درویش: متولد مرداد 1340 تهران/ وی فعالیت هنری 
خود را از سال 1361 با کارگردانی نمایش های تلویزیونی آغاز کرد 
اما پس از آن در سال 1368 با نویسندگی و کارگردانی »آخرین 
پرواز« در سال 1368وارد سینمای حرفه ای شد. درویش پسا ز آن 
فیلم های »ابلیس« ، »آذرخش«، »کیمیا«، »سرزمین خورشید« ، 
»متولد ماه مهر«، »دوئل« و »رستاخیز« را ساخت که دو فیلم آخر 
سیمرغ بلورین بهترین کارگردانی از جشنواره فیلم فجر را برای او 
به ارمغان آورد. وی در سال 1393 به پاس یک عمر فعالیت هنری، 

نشان افتخار جهادگر عرصه فرهنگ و هنر را دریافت کرد.
غلام ربانی بیپلوب: در سال 19۷4 در بنگلادش به دنیا آمد. وی 
به عنوان برگزار کننده جشنواره فیلم شناخته می شود. بیپلوب 
بنیانگذارجشنواره بین المللی فیلم بنگلادش است. او دبیر کل سابق 
و نای برئیس فدراسیون بین المللی فیلم در بنگلادش است. وی 
 Britter و   Swopnodanay فیلم های  کارگردان  و  نویسنده 
Bairey و فیلم کوتاه Shohozatry می باشد.   بیپلوب موفق ترین 
فیلمساز بنگلادشی در سطح بین المللی ست. 2 فیلم سینمایی او در 

بیش از 50 فستیوال بین المللی برگزیده شده است. 
مطرح  کارگردان  و  نویسنده  تهیه کننده،  ویلا:  رودریگو 
 7 Cinema بین المللی ست. او در سال 1988 شرکت تولید فیلم
Films با دفاتری در بوینس آیرس را تاسیس کرد و تاکنون مدیر 
آن است. فیلم های وی در بسیاری از جشنواره ها برگزیده شده و 
جایزه دریافت کرده اند. او همچنین مهمترین جایزه صنعت فیلم 
آرژانتین، Plata Condor de2014 برای بهترین مستند سال 
را دریافت کرد. رودریگو ویلا محتوای اصلی بسیاری را در سراسر 
جهان تولید کرده است. او در بسیاری از جشنواره ها، مراسم ها، 
کلاس های آموزشی وزارت صنعت، فرهنگ و موسسه فیلم ملی 

آرژانتین به عنوان سخنران صحبت کرده است. 
مارتین مهاندو: دکتر مارتین مهاندو از تانزانیا، محقق دانشکده 
او  است.  استرالیا  مرداک  دانشگاه  فرهنک  و  ارتباطات  رسانه، 
است   Journal of African Cinemas دبیر  همچنین، 
او  منتشر می شود.   Intellect انتشارات توسط  بریتانیا  در  که 
رییس جشنواره بین المللی زنگبارZanzibar است. او در اغلب 
جشنواره ها جزو هیئت داوری بوده است. از دستاوردهای او دریافت 
جایزه ZIFF در سال 2012و جایزه Zeze در تانزانیاست به دلیل 

نقش مهم او در کمک به هنر در تانزانیاست. 

اخبار

محمدحسین سیفی - رفته رفته به دهه فجر و جشنواره سینمایی اش نزدیک می شویم و تا تکاپوی دوباره فاصله چندانی 
باقی نمانده است. کمتر از سه ماه دیگر فیلمسازان در بهار سینمای ایران دوباره گرد هم می آیند و سانس پشت سانس فیلم 
های یکدیگر را تماشا می کنند و طبق عادت این چند سال اخیر، از اکثر آن ها لذت نمی برند! اما چه لذت ببریم و چه نبریم، 
»جشنواره فجر سینمای ایران« مهم ترین اتفاق سینمای سال است و به قول معروف، ویترین آن سال را تعیین می کند و به 
مردم نشان می دهد. اگر چه در سال های اخیر، از نظر جذب مخاطب این جشنواره روند سینوسی و نامشخصی را طی کرده 

است، اما مسئولان امیدوارند که امسال برای سینما سال بهتری باشند.
با آغاز ثبت نام فیلم ها برای شرکت در این جشنواره، به تازگی خبر رسید که »سید جمال ساداتیان« فرم ثبت نام فیلم »متری 
شیش و نیم« را پر کرده و ظاهرا این فیلم برای شرکت در جشنواره تا حد زیادی آماده است. به بهانه این خبر، مروری خواهیم 
کرد فیلم ها و کارگردانانی را که مراحل تولیدشان را سپری می کنند و کم کم آماده جشنواره می شوند تا سال جدید سینما 
را رقم بزنند. ناگفته نماند که فیلمسازانی مانند »بهرام توکلی« برای فیلم »تختی« و »داریوش مهرجویی« برای »سنتوری 2« و 
همینطور »حمید نعمت الله« برای »قاتل و وحشی« نیز مدتی است پروانه ساخت گرفتند اما چون اطلاعات کافی از پروسه تولید 

آن ها در دست نیست، از اشاره به آن ها خودداری کردیم.
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

ملی پوش اسبق تیم ملی گفت: فوتسال 
استان در سطح کشور به شرایط ایده آل 
نرسیده است و باید از تمامی پتانسیل آن 

استفاده شود.
از  فوتسال  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
البرزاست  استان  در  محبوب  های  رشته 
رشته  این  به  مندان  علاقه  با حضور  که 
سطح  در  پویایی  لیگ  برگزاری  شاهد 
دل  از  ساله  هر  و  هستیم  البرز  استان 
به  بازیکن مستعد  این مسابقات چندین 
شوند  می  معرفی  برتری  لیگ  های  تیم 
در  مستعد  بازیکنان  ازحضور  نشان  که 

فوتسال البرز دارد.
یکی از مربیانی که در کشف استعداد های 
این رشته ورزشی کمک شایانی کردن علی 
صانعی است که در حال حاضر در رده های 

ملی پایه در حال فعالیت است.
در همین ارتباط گفتگویی را با این مربی 
سرشناس البرزی انجام داده ایم که در زیر 

می خوانید.

فوتسال را از چندسالگی آغاز کردی؟
متولد سال 1352 در کرج هستم و در ابتدا 
فوتبال را در زمین های خاکی آغاز کردم و 
ار سال ۷4 رفته رفته به پیشنهاد مربیانم 
وارد فوتسال شدم و خیلی زود موفق شدم 

در فوتسال روند رو به رشد را ادامه دهم و 
به تیم ملی برسم.

از سابقه ورزشی خود بگو؟
برمی گردد  من  ورزشی  سابقه  مهم ترین 
به عضویت تیم ملی فوتسال دانشجویان، 
بازی در تیم ملی فوتسال ازسال 1999 تا 
2004 و انجام ۷2 بازی ملی و همچنین 
پاس  و  آزاد  دانشگاه  باشگاه  در  حضور 
به  من  بازی  دوران  بهترین  که  تهران 
از  خداحافظی  از  بعد  ولی  می آید  شمار 
میدان مسابقه مربیگری را در تیم ملی و 
در کنار حسین شمس آغاز کردم و سپس 
در سال 2011 به عنوان سرمربی تیم ملی 
جمهوری اسلامی ایران معرفی شدم ولی 
با انتخاب ناظم الشریعه به عنوان سرمربی 
تیم ملی بازهم به عنوان مربی در کنار او 
بودم که مهم ترین افتخار هم به مقام سوم 
رقابت های جام جهانی برمی گردد.و در حال 
حاضر هم به عنوان سرمربی تیم امید ایران 

فعالیت خود را ادامه می دهم.

در حال حاضر فوتسال ایران را چطور 
ارزیابی می کنی؟

ایران جزء 5 کشور برتر  بی شک فوتسال 
جهان است و این یک افتخار بزرگ برای 
ورزش ایران به حساب می آید و این روند 
از سالهای گذشته تکرار شده و این نشان 
می دهد این رشته ورزشی بهترین شرایط 
را طی می کند.برگزاری منظم لیگ،انجام 
خوب  ،برنامه ریزی  تدارکاتی  بازی های 
و  فوتبال  فدراسیون  فوتسال  کمیته 

باعث  مستعد  بازیکنان  حضور  درنهایت 
شده فوتسال ایران جهانی باشد.

ازنظر شرایط مالی این رشته ورزشی با 
مشکلات فراوانی مواجه است در این 

خصوص توضیح دهید؟
از گذشته تا به امروز این رشته ورزشی با 
کمبود منابع مالی و امکانات سخت افزاری 
همراه بوده است. زمانی را به یاد می آورم 
که در تیم ملی فقط یکدست لباس داشتیم 
و 6 ماه در مسابقات مختلف فقط همان 
موقع  آن  را می پوشیدیم.  لباس  یکدست 
حتی سالن تمرین نداشتیم و مجبور بودیم 
6 صبح، 12 ظهر و 8 شب تمرین کنیم 
نداشتیم.  فوتسال  اختصاصی  سالن  چون 
کنیم  مقایسه  الآن  با  را  شرایط  آن  اگر 
متوجه می شویم خیلی جلوتر هستیم ولی 
امیدواریم وضعیت فوتسال بهتر هم بشود. 
ما باید تلاشمان را دو برابر کنیم و نگذاریم 
مسائل  این  خاطر  به  هم  جوان  بازیکنان 
دلسرد شوند. اگر بخواهیم پا پس بکشیم 

فایده ای ندارد.

فعالیت  البرز  در  سالی  چند  شما 
داشتی و فوتسال را از کرج آغاز کردی 
شرایط این رشته ورزشی در البرز را 

چطور می بینی؟
فوتسال البرز از پتانسیل بالایی برخوردار 
است و در حال حاضر چند بازیکن خوب 
در تیم امید ایران و بزرگ سالان در حال 
فعالیت هستند ولی هنوز فوتسال استان 
در سطح کشور به شرایط ایده آل نرسیده 

است و باید برای بهتر شدن آن برنامه ریزی 
دقیقی انجام شود.

برتر می  لیگ  در  مقاومت  آیا حضور 
تواند به شرایط فوتسال در البرز کمک 

کند؟
متأسفانه باشگاه مقاومت از تمامی پتانسیل 
اگر  و  نمی کند  استفاده  البرز  فوتسال 
فوتسالیست های  از  باشگاه  این  مسئولان 
می تواند  کند  استفاده  البرزی  مستعد 

بهترین نتایج را کسب کند.

در  را  کشاورز  فرهاد  مجدد   حضور 
سمت سرمربی گری این باشگاه چطور 

ارزیابی می کنی؟
انتخاب کشاورز تصمیم مدیران این باشگاه 
بوده است و حتماً در این انتخاب برنامه ریزی 
داشتند در گذشته هم مربیان خوبی جذب 
حضور  با  امیدوارم  که  شدند  باشگاه  این 
این مربی جوان شاهد روزهای خوبی برای 

نماینده استان البرز در لیگ برتر باشیم.

و صحبت پایانی؟
به عنوان یک کرجی همیشه پیگیر ورزش 
بزرگی  قهرمانان  می دانم  و  هستم  استان 
ولی  کردند  افتخارآفرینی  استان  این  از 
صحبت پایانی من با مسئولان البرز است 
مهیاکردن  با  دارم  تقاضا  آن ها  همه  از  و 
البرزی  ورزشکاران  رشد  باعث  امکانات 
شوند و می دانم بهترین ها در البرز هستند 
که به دلیل کمبود سرانه ورزشی از تمرین 

حرفه ای محروم هستند.

نفر سوم وزنه برداری جهان گفت: با توجه به 
آسیب دیده گی ام انتظار مدال از خودم نداشتم و 
می خواهم در آینده من هم مثل سهراب مرادی 
و تالاخادزه و مارتیروسیان اعوجبه وزنه برداری 

جهان باشم.
به گزارش »دنیای هوادار«، رضا بیرالوند درباره 
عملکرد خود در مسابقات وزنه برداری قهرمانی 
جهان 2018 بیان کرد: با توجه به آسیب دیدگی 
به  من  البته  بودم.  راضی  خودم  از  داشتم  که 
پزشک که مراجعه کرده بودم به من گفته بود 
وزنه نزنم چون امکان دررفتگی کتفم وجود دارد 
اما دوست داشتم در این مسابقات وزنه بزنم. حالا 
انتظار مدال از خود نداشتم و فقط می خواستم 

وزنه های خوبی بزنم و سال بعد مدال بگیرم.
 102 به   96 از  خود  وزن  تغییر  مورد  در  او 
آن  در  بود  قرار  که  وزنی  گفت:  نیز  کیلوگرم 
از لحاظ  بود و  ابتدا 96 کیلوگرم  شرکت کنم 
برایم فرقی نداشت و آنجا هم سوم می  مدال 
شدم  اما با مشورتی که با آقای برخواه سرمربی 
تیم ملی داشتم چون کتفم آسیب دیده بود و 
وزنم 98 کیلوگرم بود برای اینکه باید 2 کیلو 
وزن کم می کردم و احتمال آسیب دیدگی ام 

بیشتر می شد بنابراین به دسته 102 کیلوگرم 
رفتم. در این وزن هم رقابت خیلی خوبی وزنه 
برداران داشتند. سال دیگر هم در دسته 102 
کیلوگرم وزنه می زنم اما برای المپیک به 109 
کیلوگرم خواهم رفت. چون با توجه به مشکل 
آسیب دیدگی ام باید وزنم را بالا ببرم تا کمتر به 

کتفم فشار بیاورد.
او در پاسخ به این پرسش که فکر نمی کند در 
برای کسب مدال  رقابت  دسته 109 کیلوگرم 
تاکید کرد: فرقی نمی کند،  باشد،  سنگین تر 
چون برای المپیک هر وزنی که باشی باید وزنه ها 

را بزنی تا مدال بگیری.
نفر سوم جهان در پاسخ به پرسش دیگری مبنی 
براینکه از رقابت کدام وزنه برداران در مسابقات 
رقابت  کرد:  تصریح   ، است  برده  لذت  جهانی 
آمد  را دیدم که خیلی خوشم  مرادی  سهراب 
دسته 109  در  مارتیروسیان  رقابت سیمون  و 
و تالاخادزه در دسته فوق سنگین را هم تماشا 
کردم که بسیار خوب بود. به هر حال این سه نفر 
جزو اعجوبه های وزنه برداری جهان هستند . من 
هم می خواهم در سطح  آنها باشم و مثل آنها 

یک اعجوبه باشم.

او در مورد کنار آمدن با جو مسابقات مسابقات 
بزرگسالان جهان در اولین حضورش نیز گفت: 
کمی تجربه داشتم البته در رده های دیگر. اما 
جو مسابقات بزرگسالان به گونه دیگر بود. البته 
نفراتی مثل آقای سهراب مرادی  و آقای هاشمی 
که تجربه داشتند، ما راهنمایی می کردند و خدا 

را شکر جواب هم داد.
بیرالوند درباره ی رقابت سختی که وزنه برداران 
خواهند  المپیک 2020  دوسهمیه  برای  ایران 
داشت، تصریح کرد: 100 درصد رقابت سخت 
است . البته نظر من این است تنها کسی که 
100درصد به المپیک می رود سهراب مرادی 
بین  داریم که  است  و یک سهمیه دیگر هم 
وزنه برداران دسته 109 و 109+ کیلوگرم یکی 

از آنها می روند.
او در مورد رقابت با علی هاشمی نیز گفت: علی 
هاشمی وزنه بردار جنگنده و البته از دوستان 
است. من در یک ضرب مسابقات  خوب  من 
جهانی مدال نگرفتم اما علی هاشمی با وجود 
اینکه خودش باید وزنه می زد با من صحبت کرد 
و گفت اشکالی ندارد یک ضرب مدال نگرفتم و 
هنوز مدال دوضرب و مجموع مانده است و او 

واقعا مرد بزرگی است.
بیرالوند در پاسخ به این پرسش که وزنه 218 
بود،  زده  تمرینات  در  مرتبه  چند  را  کیلوگرم 
تاکید کرد: در تمرینات 190 یک ضرب  و 225 
دوضرب را زده بودم اما چون آسیب دیدم مجبور 
در  را  کیلوگرم   20۷  . بزنم  وزنه  سبک  شدم 
حرکت اول دوضرب دست کم گرفتم و انداختم 

اما حرکت های بعدی را با فکر مهار کردم.
دارنده مدال برنز در مورد حضور در قطر کاپ نیز 
بیان کرد: با توجه به اینکه کتفم درد می کند و 

باید درمان کنم با آقای برخواه مشورت کردم که 
اگر قطر کاپ بروم ممکن است بعدا به مشکل 

برخورم از این رو فعلا دنبال درمانم هستم.
او در پاسخ به این پرسش که لحظه ای که روی 
داشت،  حسی  چه  گرفت  قرار  جهانی  سکوی 
را  مردم  دل  که  بودم   کرد:خوشحال  تصریح 
شاد کردم .آرزوی من و علی هاشمی این بود 
که دوپرچم ایران را همزمان به اهتزار درآوریم و 
واقعا لحظه ای که دو پرچم ایران برافراشته شد، 

لذت بخش بود.

بیرالوند تاکید کرد؛

می خواهم مثل سهراب و تالاخادزه اعجوبه باشم

کولیوند:
برنامه ریزی مناسبی جهت المپیاد 
استعدادهای برتر صورت داده ایم  

سعید کولیوند برنامه ریزی استان البرز جهت حضوری پر رنگ 
و درخشان در المپیاد استعدادهای برتر ورزش کشور را مناسب 

ارزیابی کرد.
توسعه  معاون  کولیوند  سعید  هوادار«،   »دنیای  گزارش  به 
امور ورزش اداره کل ورزش و جوانان استان البرز در گفتگو با 
پایگاه خبری اداره کل، المپیاد استعدادهای برتر ورزش کشور 
را بسیار مهم دانست و اظهار کرد: ورزش البرز به عنوان یکی 
زمینه  در  کشور  های  استان  توانمندترین  و  مستعدترین  از 
استعدادهای ورزشی، در این المپیاد با تمام توان حاضر خواهد 

بود.
وی ادامه داد: برنامه ریزی مناسبی جهت حضوری پر رنگ و 
درخشان در المپیاد استعدادهای برتر ورزش کشور صورت داده 
ایم و از تمامی هیئتهای ورزشی برای شرکت در این مسابقات 

حمایت خواهیم کرد.
ووشو،  سواری،  دوچرخه  ورزشی  هیئتهای  افزود:  کولیوند 
بدمینتون و تنیس روی میز استان البرز که در بخش دختران 
میزبانی المپیاد استعدادهای برتر ورزش کشور خواهند بود نیز 

در این زمینه آمادگی کامل دارند.
وی المپیاد استعدادهای برتر ورزش کشور را کاری ضروری برای 
توسعه ورزش دانست و گفت: هر چه بیشتر به رده های سنی 
پایه و استعدادیابی توجه کنیم به همان میزان در آینده شاهد 
افتخار آفرینی بیشتری از ورزشکاران کشورمان در عرصه های 

مختلف جهانی و المپیک خواهیم بود.

کرجی ها پیاده روی کردند
شماری از مردم کرج به مناسبت روز جهانی دیابت همایش 
پیاده روی از میدان طالقانی تا میدان نورالشهدا کرج برگزار 

کردند.
به گزارش »دنیای هوادار«، این همایش که به دعوت انجمن 
، بیماران کلیوی ، شهرداری  از بیماران دیابت  های حمایت 
کرج ، اداره کل ورزش و جوانان البرز، اداره کل تعاون ، کار و 
رفاه اجتماعی استان و دانشگاه علوم پزشکی البرز روز جمعه 
با روش های  پیاده روی  برگزارشد، شهروندان کرجی ضمن 

پیشگیری و کنترل دیابت آشنا شدند.
کرج  شهرداری  ترویج سلامت  اداره  رئیس  صادقیان  سولماز 
گفت: با توجه به افزایش جمعیت مبتلایان به بیماری دیابت 
، برنامه های ورزشی متنوعی برای پیشگیری از این بیماری 

پیش بینی شده است.
وی بیان داشت: شهرداری کرج به سهم خود برنامه هایی برای 
ارتقای سلامت شهروندان در مناسبت های مختلف پیش بینی 

کرده است.

اخبار استان

احترام بگذارید جناب تلویزیون
پیش از بازی دوستانه ایران و ترینیداد و توباگو، مطابق روال همه 
مسابقات ملی بازیکنان دو تیم به صف شدند تا سرود ملی آنها 
پخش شود. نکته عجیب اینجا بود که وقتی سرود ترینیداد و توباگو 
در ورزشگاه آزادی پخش می شد و بازیکنان این تیم با احساس و 
هیجان در حال همخوانی آن بودند، تلویزیون از برقراری ارتباط 
با ورزشگاه خودداری کرد و آنتن را به محمدحسین میثاقی و 
کارشناس برنامه سپرد تا بحث فنی داشته باشند. بلافاصله بعد از 
آغاز سرود تیم کشورمان اما ارتباط برقرار شد. معلوم نیست چرا ما 
فکر می کنیم لازم نیست سرود ملی کشوری را پخش کنیم که به 
احترام ما در این شرایط تحریم به تهران آمده و قبول کرده در مقابل 
تیم کشورمان بازی دوستانه برگزار کند. قطعا از دست دادن یک 
دقیقه از سخنان کارشناسی جناب محمود کلهر برای ادای احترام 

به تیم میهمان راه دوری نمی رفت.

نگاه هوادار

محمودی:
بعید می دانم فدراسیون والیبال 

تعلیق شود
پیشکسوت والیبال گفت: اگر مسئولان ورزش کشور این موضوع را 
به اطلاع مسئولان جهانی برسانند که قانون منع به کارگیری روسای 
بازنشسته یک قانون کلی در کشور است، تعلیقی در کار نخواهد بود.

 به گزارش »دنیای هوادار«، بهنام محمودی در خصوص شرایط 
ملی  تیم  جایگاه  حاضر  حال  در  داشت:  اظهار  ایران  والیبال 
والیبال ایران بین رده ششم تا دهم دنیا است و خیلی زود است 
که توقع داشته باشیم بین 4 تیم برتر دنیا قرار بگیریم و شاید با 
یک برنامه ریزی درست بتوانیم در سال های آینده در رنکینگ 

جهانی پیشرفت داشته باشیم.
وی در خصوص اینکه آیا عملکرد ایگور کولاکوویچ در تیم ملی 
والیبال را مثبت ارزیابی می کند یا خیر، تصریح کرد: او مربی 
جوانی است و برای والیبال ایران زحمت کشیده، اما بهتر است 
فعلا قرارداد این مربی تمدید نشود تا شاید مربی بهتری پیدا کنیم.

پیشکسوت والیبال درپاسخ به این سوال که در خصوص رفتن 
ضیایی از فدراسیون والیبال چه نظری دارد، گفت: نه تنها ضیایی 
زحمت  ورزشی  فدارسیون های  بازنشسته  روسای  تمام  بلکه 
کشیدند و باید از تمام آنها تقدیر شود، اما وقتی قانون می گوید 
روسای بازنشسته باید از رأس کار کنار بروند، دیگر جای حرفی 

باقی نمی ماند.
محمودی با اشاره به این که بعید می داند خبر تعلیق احتمالی 
والیبال ایران صحت داشته باشد، ادامه داد: اگر مسئولان ورزش 
کشور این موضوع را به اطلاع مسئولان جهانی برسانند که قانون 
منع به کارگیری روسای بازنشسته یک قانون کلی در کشور 
است، تعلیقی در کار نخواهد بود. تعلیق در صورتی است که 

دولت دخالت مستقیم در امور یک فدراسیون داشته باشد.

خبر

سرمربی تیم بســکتبال پتروشیمی گفت: 
دعوت نشــدن ارسلان کاظمی به تیم ملی 
در حیطــه کاری ام نیســت و دربــاره آن 

صحبتی نمی کنم.
مهران حاتمی درباره شرایط تیم پتروشیمی 
در هفته های اولیه لیگ برتر اظهار کرد: به 
نظرم شروع خوبی در لیگ داشتیم و بازی 
به بازی بهتر شدیم. بازیکنان خیلی خوب 
کنار یکدیگر هماهنگ شــدند و توانستند 
بســکتبال هــم را بفهمند و هــر روز هم 
بهتر خواهند شد. امیدوارم با شروع دوباره 
مسابقات لیگ نیز این روند رو به رشد ادامه 

داشته باشد.
به گزارش »دنیای هوادار«، ســرمربی تیم 
پتروشــیمی در پاســخ به این ســوال که 
تاثیر تعطیلات لیگ بر روند تیمش چطور 
خواهــد بود؟ گفت: به هر حال وقتی بحث 
تیم ملی و بســکتبال ایران مطرح می شود 
همه باید به تیــم ملی کمک کنیم و هیچ 
چیز دیگری اهمیت ندارد. ما در سه چهار 
روز به بازیکنان استراحت داده ایم و دوباره 
تمریناتمان را شــروع می کنیم تا بازیکنان 
دچار افت نشــوند. به هر حــال بازی های 

دشواری در لیگ داریم.

وی در پاســخ به این ســوال که وضعیت 
ارسلان کاظمی چطور اســت؟ بیان کرد: 
ارســلان مصدومیت مزمنی دارد اما بازی 
می کنــد. این آســیب او از قدیــم بوده و 
به نظــرم باید کمی اســتراحت کند اما با 
هماهنگــی خودش بازی هم می کند که از 

فرم ایده آل خارج نشود.
حاتمی در پاســخ به این سوال که دعوت 
نشــدن او بــه تیم ملی را چطــور ارزیابی 
می کنــد؟ گفــت: ایــن خــارج از حیطه 
مســوولیت من اســت و جــزو کار من به 
حســاب نمی آیــد و دربــاره آن صحبتی 

نمی کنم.
سرمربی سابق تیم ملی بسکتبال در پاسخ 
به این ســوال که با توجه به شناختش از 
استرالیا رقابت تیم ملی با این تیم در پنجره 
پنجم انتخابی جام جهانی را چطور ارزیابی 
می کند؟ اظهار کرد: دو بازی بسیار سخت 
داریم اما کســب نتیجه دور از دســترس 
نیست. به نظرم اگر بازیکنان ما با تمام توان 
و توانایــی خود بازی کننــد حداقل بعد از 

مسابقه از نتیجه راضی خواهند بود.
اســترالیا با همان ترکیبی کــه در فینال 
کاپ آســیا به مصاف ایران آمد در انتخابی 

جام جهانی نیز به میــدان می آید. حاتمی 
در پاســخ به این ســوال که تیم ملی در 
این دیدار باید چه شرایطی داشته باشد تا 
عملکردش قابل قبول شود؟ بیان کرد: در 
فینال کاپ آسیا تیم ملی در فاصله کمتر از 
20 ساعت دو مســابقه انجام داد. ما شب 
نیمه نهایی را انجام دادیــم و عصر فردا به 
مصاف استرالیا در فینال رفتیم و بازیکنان 
تیم واقعا خسته بودند اما اکنون شرایطشان 
بهتر اســت و این خســتگی وجود ندارد. 
به نظرم اگر ملی پوشــان در کارشان دقت 
کنند، توپ های از دســت رفته کم باشد و 
دفاع خوبی انجام دهیم می توانیم برابر هر 

دو حریف نتیجه خوبی بگیریم.

سرمربی تیم بسکتبال پتروشیمی: 
نمی توانم درباره دعوت نشدن ارسلان نظری بدهم

عضو شورای فنی کشــتی فرنگی معتقد است در 
کشتی باب شده اگر کسی مسئولیتی قبول می کند 
برخی افراد منتظر زمین خوردن و ناکامی او هستند.

محمد دلیریان بــا بیان اینکه فعلا هیچ گزینه ای 
برای ســرمربیگری تیم ملی کشتی فرنگی مطرح 
نشــده و یا او از این موضوع بی خبر اســت، اظهار 
داشــت: فعلا هیچ خبری از انتخاب سرمربی تیم 
ملی نیســت و شاید من از این موضوع خبر ندارم، 
اما تمامی مربیان و گزینه های سرمربیگری تیم ملی 
در یک سطح هستند و نمی توان کسی را بالاتر یا 

پایین تر از دیگری خواند.
وی تصریح کرد: متاســفانه خیلی از اهالی کشتی 
فقط ادعا دارند و شــعار می دهند. پای عمل و کار 
کردن که می شــود می بینیم خبــری از توانایی 
نیســت. ما باید طوری رفتار کنیم که هر فردی به 
عنوان مسئول یا سرمربی تیم ملی انتخاب شد، همه 
به او کمک کنند تا بتواند برنامه هایش را به بهترین 
شکل پیاده کند؛ نه اینکه منتظر زمین خوردن او 
باشیم و ثانیه شماری کنیم در اجرای برنامه هایش 

ناکام باشد.
وی در ادامه به لزوم آسیب شناسی شکست کشتی 
ایــران در رقابتهای جهانی مجارســتان به جای 
انتقادات شخصی اشاره کرد و گفت: ما هم باید مثل 
بسیاری از کشورها که با فراز و فرودهای مختلفی در 

سالهای اخیر همراه بودند به دنبال دلایل شکست 
و برطرف کردن مشکلات باشیم. کشتی ایران امروز 
بیش از هر چیز به آسیب شناسی نیاز دارد تا بتوانیم 

ناکامی اخیر را در آینده جبران کنیم.
عضو شورای فنی کشتی فرنگی ادامه داد: بچه های 
ما در رقابتهای جهانی مجارستان نشان دادند هنوز 
با قوانین جدید آشــنا نیستند و از نظر فنی بسیار 
ضعیف عمل کردند. فرنگی کاران ما از اجرای فنون 
سرپا واهمه دارند و باید تقویت شوند. آنها باید یاد 
بگیرند کشتی مثل گذشته نیست و نمی توان تنها 

به همان سبک و روش قدیمی اکتفا کرد.
دلیریان در خصــوص برپایی اردوهای بلندمدت و 
همیشگی در طول سال نیز اظهار داشت: واقعا چه 
لزومی دارد کشتی گیران در طول 12 ماه سال در 
اردو باشند و تمرین کنند. هیچ جای دنیا اینگونه 
نیست. کشــتی گیران باید در همان باشگاه های 
خود با ســبک و روش خــود تمرین کنند و فقط 
برای هماهنگی های بیشتر برای مدت مشخصی به 

اردوی تیم ملی بیایند.
پیشکسوت کشتی کشــورمان با اشاره به یکی از 
مشکلات عمده کشتی در طول سالهای اخیر ادامه 
داد: ما اگر به دنبال اجرای روش گلخانه ای هستیم، 
شاید برای مدتی بتوان نفراتی مثل حمید سوریان، 

امید نوروزی و ..... را گردهم آورد و نتیجه گرفت.

شورای فنی بوکس تصمیم می گیرد، 
رئیس کار خودش را می کند!

پس از پایان بازی های آسیایی 2018 جاکارتا، فدراسیون بوکس 
نشست خبری را برای عذرخواهی از اهالی بوکس برگزار کرد 
که در جریان آن صحبت هایی از سوی رئیس فدراسیون صورت 
گرفت که تا حدودی امیدواری ها برای پیشرفت این رشته را 
بیشتر کرد. اما طولی نکشید که بار دیگر بحث های متعددی در 
این فدراسیون بالا گرفت تا مشخص شود که فدراسیون بوکس 

همان آش است و همان کاسه!
از  پس  بوکس  فدراسیون  که  خوبی  تصمیمات  این  از  یکی 
بازی های آسیایی 2018 جاکارتا گرفت،  تشکیل شورای فنی 
متشکل از قهرمانان سابق و تحصیل کرده های این رشته بود 
تا تصمیات کارشناسانه و مثبتی در راستای بهبود مسائل فنی 
بوکس کشور بگیرند. شورایی که به نظر می رسد پس از تشکیل 
آن تنها سایه اش باقی مانده و خبری از عملی شدن تصمیمات 

این شورا نیست و حرف آخر را شخص دیگری می زند.
در چند وقت اخیر اعضای شورای فنی در برخی امور مهم به جمع 
بندی رسیده اند اما رئیس فدراسیون نظر شخصی خود را اعمال 

کرده و مشخص نیست هدف از تشکیل شورای فنی چیست؟
یکی از مسائلی که با تشکیل این شورا مورد نقد و بررسی قرار 
گرفت انتخاب مدیرفنی برای تیم های ملی بوکس بود. البته 
که با وجود شورای فنی نیازی به مدیرفنی نیست اما طبق 
اخبار موجود این سمت با تصمیم همه اعضای این شورا به 
بر  مبنی  ولی، حالا صحبت هایی  داده شد  فدراسیون  رئیس 
اینکه حسین ثوری قصد دارد فرد خاصی را به عنوان مدیرفنی 
معرفی کند مطرح است که در صورت رخ دادن این تصمیم، 

شاهد بی اهمیت بودن تصمیم اعضای شورا خواهیم بود.
بحث دیگر انتخاب سخنگوی این شورا بود. طبق صحبت هایی 
که وجود دارد پس از رای گیری بین اعضای مجمع در مجموع 
علی  مظاهری با 5 رای به عنوان سخنگو انتخاب می شود اما 
حسین ثوری، با تصمیم اعضا مخالفت کرده و علیرضا استکی 
را که تنها  2 رای داشته، به عنوان سخنگو انتخاب می کند تا 
برای دومین بار تصمیم شورای فنی را زیر سوال ببرد. اتفاقی 
که به نظر می رسد در دلخوری علی مظاهری از فدراسیون نیز 
بی تاثیر نبوده است. علی مظاهری در مورد تصمیمش برای عدم 
همکاری با تیم ملی بوکس به ایسنا گفت: قهر نکرده ام اما به 
نظرم شرایط برای همکاری با فدراسیون بوکس فراهم نیست، 
پیشرفت  شاهد  تا  کنیم  عمل  حرفه ای تر  اندکی  است  بهتر 

بوکس باشیم.
یکی دیگر از خبرهای خوبی که انتشار آن باعث خوشحالی اهالی 
بوکس شد، تصمیم شورای فنی برای آوردن مربی خارجی ازبک 
یا قزاق جهت کار در رده های پایه این رشته بود، تصمیمی 
که طبق گفته ها بار دیگر با دخالت رئیس فدراسیون دست 
خوش تغییرات شد. در حالی که طبق گفته اعضای شورای فنی 
اصلی ترین و گزینه نهایی برای مربیگری تیم های پایه بوکس 
مربی ازبک بود، چند روز بعد رئیس فدراسیون از انتخاب شدن 

مربی کوبایی برای سرمربیگری رده های پایه خبر داد!
از  طبق صحبت های شخص حسین ثوری اصلی ترین هدف 
تشکیل این کار گروه تصمیم گیری در خصوص مسائل فنی 
بوکس است اما با وجود مسائل فوق،  باید دید تصمیمات شورای 
فنی چه زمانی عملی خواهد شد! اگر قرار بود حرف آخر را 
رئیس فدراسیون بزند پس نقش این شورا در تصمیمات فنی 
برای بوکس کشور چیست؟ به نظر می رسد این جمله معروف 
در ورزش ایران که »کمیته فنی یعنی کشک«، دارد در مورد 

شورای فنی بوکس نیز رنگ واقعیت به خود می گیرد.

سوژه هفته

گفتگو ی »دنیای هوادار«  با علی صانعی؛

فوتسال در استان البرز از پتانسیل بالایی برخوردار است

امیرغفرانی مدیر کل ورزش و جوانان استان البرز گفت:در سال 9۷ 
ورزشکاران البرزی در کسب مدال روند رو به رشدی داشته اند به نوبه 
ی خودم از تمامی ورزشکاران، قهرمانان، هیئتهای ورزشی و همچنین 

همکاران پر تلاشم در مجموعه اداره کل ورزش و جوانان به جهت 
دستاوردها و موفقیتهای بدست امده تشکر و قدردانی ویژه می کنم و 

این موفقیت مرهون زحمات هیئت های ورزشی است.

غفرانی:موفقیتها مرهون زحمات هیئتهای ورزشی است

هومن ناظمی

دلیریان: 
نباید منتظر زمین خوردن کسی باشیم
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روزنامه اقتصادی - ورزشی

ورزشی

انگلیس 2 - 1 کرواسی
انتقام »سه شیر« در ومبلی!

برابر  برتری 2-1  با  شد  موفق  انگلیس 
کرواسی به جمع 4 تیم برتر لیگ ملت 

های اروپا راه یابد.
انگلیس که چند ماه قبل با شکست در 
نیمه نهایی جام جهانی در مسکو برابر 
کرواسی از رسیدن به فینال بازمانده بود، 
امروز با بازگشت برابر این تیم و برتری 
1-2 در دقایق پایانی انتقام آن باخت را 
گرفته و راهی نیمه نهایی لیگ ملت های 
اروپا شد.  در این گروه انگلیس با ۷ امتیاز، 

اسپانیا با 6 امتیاز و کرواسی با 4 امتیاز رده 
های اول تا سوم را تشکیل دادند و کروات 

ها نیز راهی دسته پایین تر شذند.
با  انگلیس  ملی  تیم  که  است  گفتنی 
قدرت تمام در این رقابت ها ظاهر شده 
و همانطور که در جام جهانی هم متفاوت 
تر از دوره های قبلی نشان داد و با وجود 
از  توانند  می  ها  آن  جوان،  های  مهره 
شانس های مهم و اصلی تورنمنت های 

مهم آینده باشند.

مهابادی:
روی سهل انگاری خط دفاع

 گل خوردیم
داوود مهابادی سرمربی شهرداری بندرماهشهر: روی سهل انگاری 

خط دفاع گل خوردیم، شک نکنید روز به روز بهتر خواهیم شد.
مهابادی  داود  بازی  پایان  از  پس  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
بود. تصور  بازی خوبی  بندرماهشهر گفت:  سرمربی شهرداری 

می کنم این دیدار بهترین نمایش شاگردانم در فصل جاری بود.
وی افزود: در این دیدار حداقل 6 موقعیت گل داشتیم. بازیکنان 
موقعیت های بسیاری برای گلزنی ایجاد کردند که متاسفانه روی 
بد شانسی به گل مبدل نشد. البته در یک صحنه سعید خردمند 
توپ را به تیر بالای دروازه زد که به نظرم من آن توپ گل شد. 
در ادامه رئیسی نسب در محوطه جریمه به گل رسید که داور این 

صحنه را خطا اعلام کرد.
وی در مورد گل دقیقه 86 حریف گفت: سهل انگاری بازیکنان 
خط دفاع ما روی آن صحنه به وضوح مشخص بود نباید توپی 
که دروازه  بان شروع مجدد کرده پشت دفاع به راحتی به دست 
مهاجم حریف برسد و روی همین یک اشتباه حریف به گل رسید.

دست نشان:
 از هوادران کرمانی عذر می خواهم 

سرمربی تیم مس کرمان می گوید داور با اعلام پنالتی به سود ملوان 
خواست جو استادیوم را آرام کند.

به گزارش »دنیای هوادار«، نادر دست نشان سرمربی تیم  مس 
کرمان که در بازی تیمش برابر ملوان بندر انزلی به علت محرومیت 
از روی سکو بازی را تماشا کرد، پس از پایان بازی درباره تساوی 
تیمش  برابر ملوان گفت: دو تیم بازی خوبی را ارائه دادند. فکر کنم  
دروازه بان ما یک بار هم در جریان بازی شیرجه نزد. نود دقیقه ملوان 
نتوانست موقعیتی روی دروازه ما ایجاد کند و این به خاطر بازی 
خوبی بودکه بازیکنان ما در زمین ارائه دادند. نیمه اول بازیکنان ما در 
گردش توپ مشکل داشتند و این هم به خاطر چمن بد زمین بود 
اما در نیمه دوم بچه ها به زمین عادت کردند و توانستند بازی خوبی 

را ارائه دهند و به گل هم برسند.
او  ادامه داد: داور بازی باز هم یک کار عجیب از خودش روی جریان 
بازی انجام داد و دقیقه 90 خطای پنالتی گرفت. دوست داشت به 
خاطر فحاشی که علیه او در استادیوم انجام شد در این دقیقه به نفع 
آن ها پنالتی بگیرد تا جو استادیوم را آرام کند . آخر بنده خدا تو که 
این همه فحش خوردی ثانیه های آخر بازی هم عدالت را رعایت 
می کردی تا بازی به اتمام می رسید. به هر حال داور بازی با این کار 

خود بازی زیبا تیم ما را از بین برد و ناهنجاری را کامل کرد.
دست نشان ادامه داد: به تمام عوامل تیم  ما در استادیوم توهین 
شد. متاسفانه یک سری افراد رسوخ کرده بودند تا این فحاشی ها را 
انجام دهند و دیگر تماشگران بازی را تحریک کنند که این اتفاق هم 
افتاد. با این توهین ها هم به نتیجه رسیدند و مظلومیت مس دوباره 

به همگان ثابت شد.

اخبار لیگ 1

پرسپولیس پاکدشت بعد از پیروزی خاطره 
اینبار و در  برابر مس در کرمان  انگیز در 
هفته سیزدهم رقابت های فوتبال قهرمانی 
شهرداری  کشور  های  باشگاه  اول  دسته 

ماهشهر را شکست دادند.
به گزارش »دنیای هوادار«، گل دقیقه 85 
مرتضی خراسانی برای پیروزی پاکدشت و 
کسب سه امتیاز دیدار با شهرداری ماهشهر 
کافی بود و با این پیروزی تیم فرهاد کاظمی 
22 امتیازی شد و تا رده دوم جدول بالا 
رفت. این صعود بدین معنی است که هم 
دو  از  یکی  پاکدشت  سرخپوشان  اکنون 
مدعی صعود به لیگ برتر هستند. به واقع 
اگر الان مسابقات را تمام شده فرض کنیم 
مس کرمان و سرخپوشان پاکدشت دو تیم 

صعود کننده به لیگ برتر خواهند بود.
سختی  کار  موقعیت  این  حفظ  ادامه  در 
برای فرهاد کاظمی و شاگردانش خواهد 
این  به  صعود  برای  آنها  چند  هر  بود. 
جای جدول خیلی سختی کشیدند و پله 
پله بالا آمدند و بعید است به این راحتی 

این موقعیت  خوب از دست رود و حتی 
می شود گفت در ادامه مسیر سرخپوشان 
پاکدشت برای تصاحب جایگاه مس کرمان 

بازی خواهند کرد.
سرخپوشان  تیم  فنی  کادر  راس  در 
که  دارد  حضور  کاظمی  فرهاد  پاکدشت 
مربی باتجربه ای است و به خوبی می داند 
جایگاه فعلی غرور انگیز نیست و آنها زمانی 
می توانند نفس راحتی بکشند که مسابقات 
تمام شده باشد. تا آن موقع هیچ بهانه ای 

برای مغرور شدن وجود ندارد.
نقطه قوت تیم پرسپولیس که اولین فصل 
کند  می  تجربه  را  یک  لیگ  در  حضور 
هوادارانش هستند که دیروز هم به خوبی 
ها  عکس  در  اما  کردند.  حمایت  تیم  از 
همان طور که شادی پاکدشتی ها را در 
رختکن می بینید به وضوح پیداست که 
فرهاد کاظمی از خود بیخود نیست و در 
کنار شادی شاگردانش به هفته های آتی 
و حریفان بعدی فکر می کند چرا که برای 
صعود به لیگ برتر باید یک ماراتن سخت 

پایان  به  هفته  را پشت سر گذاشت. 1۷ 
بازی ها باقی مانده است و در هفته های 
باقی مانده وقوع هر اتفاقی محتمل به نظر 

می رسد.
سرخپوشان  سرمربی  کاظمی،  فرهاد 
پاکدشت بعد از کسب برد مقابل شهرداری 
جدول  دوم  رده  به  صعود  و  ماهشهر 
مسابقات لیگ یک گفت : اول از همه از 
از  طرفداران پاکدشتی تشکر می کنم که 
ما حمایت کردند. حریف ما خیلی خوب 
بازی کرد و از آقای مهابادی به جز این هم 
توقع نمی رود. به قول معروف راه فوتبال 
بازی کردن را بلد بودند. هر چند حضور در 
چمن مصنوعی برای ما و تیم حریف ضرر 
داشت و بر روند هر دو تیم تاثیر گذاشت. 
ما به علت اینکه هیچ زمینی در تهران آماده 

نبود که در آن از شهرداری میزبانی کنیم به 
زمین الغدیر آمدیم و همین بر روند هر دو 

تیم تاثیر گذاشت.
تلاش  مجموع  در   : گفت  ادامه  در  وی 
بازیکنانم بسیار خوب بود و از آن ها تشکر 
می کنم. این سه امتیاز در روزی که بسیار 
به  را  آن  و  بود  حیاتی  خیلی  بودیم  بد 

بازیکنان تبریک می گویم.
نیز  داوری  شرایط  درباره  کاظمی  فرهاد 
درست  آن ها  خطای  گل  :صحنه  گفت 
بود. بازیکن شهرداری علاوه بر خطایی که 
بر روی گلر ما کرد با دست توپ را جلو 
شد.  اعلام  خطا  درستی  به  که  انداخت 
صحنه گل ما هم بنده به درستی صحنه 
را ندیدم و قضاوت را به کارشناسان واگذار 

می کنم.

گزارشی از روند رو به رشد پرسپولیس پاکدشت؛

تیم کاظمی و پله پله تا صعود
  به لیگ برتر

بهداد سلیمی بعد از خداحافظی زودهنگام از وزنه برداری 
حالا برای ورود به حوزه مربیگری و شاید مدیریتی با 

تردید مواجه است.
به گزارش »دنیای هوادار«، وزنه برداری که با 3 طلای 
بازی های آسیایی، 2 طلای جهانی و یک قهرمانی در 
المپیک نامش به عنوان یکی از موفق ترین ملی پوشان 
سالگی  در 28  و  زود  خیلی  شده،  ثبت  تاریخ  ایرانی 
تصمیم به خداحافظی گرفت. بهداد سلیمی که حتی 
بعد از مصدومیت سخت رباط صلیبی و عمل جراحی 
روی پای خود با انگیزه و تلاش به بالاترین سطح رقابت 
در دسته فوق سنگین جهان بازگشت، دیگر توان فشار 

آوردن روی این زانوی آسیب دیده را نداشت.
بعد از جدایی بهداد از بدنه تیم ملی حالا دغدغه داشتن 
یک وزنه بردار شاخص در فوق سنگین برای کادرفنی 
به  بزرگ  چالش  یک  ایران  برداری  وزنه  مسئولان  و 
حساب می آید. چند سال بعد از خداحافظی رضازاده 
بهداد سلیمی ظهور کرد و حالا هم باید منتظر ظهور یک 

پدیده جدید باشیم.
برگزاری مسابقات جهانی 2018 وزنه برداری و حاشیه 
های اخیر این رشته و همچنین شایعاتی که پیرامون 
پست گرفتن بهداد سلیمی در فدراسیون شنیده می 

شود، بهانه ای شد تا دقایقی با او همکلام شویم.
می  را  سلیمی  بهداد  های  صحبت  مشروح  ادامه  در 

خوانید.

از ورزش حرفه ای خداحافظی کردم؛ از تمرین نه
بعد از اینکه از ورزش حرفه ای در جاکارتا و با کسب 
مدال طلای بازی های آسیایی خداحافظی کردم، اینطور 
نبود که بروم و خانه نشین باشم. این روزها تمریناتم را 
خیلی جدی ادامه می دهم تا بدنم آمادگی اش را حفظ 
کند. من در سنی هستم که فعلا باید ورزش کنم. اینکه 
با دنیای قهرمانی خداحافظی کردم، دلیلی نمی شود که 

کلا ورزش را کنار بگذارم.

سومی جهان نتیجه قابل قبولی بود
برداران  برداری و عملکرد وزنه  مسابقات جهانی وزنه 
ایرانی را دنبال کردم. در مجموع نتیجه خوبی با کسب 
عنوان سومی جهان به دست آمد. با توجه به غیبت من، 
سعید علی حسینی و کیانوش رستمی نفرات جوان 
تری وارد تیم شده بودند. عملکرد آنها در اولین تجربه 
حضورشان در مسابقات جهانی خوب بود و باعث شد تیم 

ملی ایران نتیجه قابل قبولی بگیرد.

پای تلویزیون می نشینم و حسرت می خورم
در دسته فوق سنگین که بازهم تالاخادزه از گرجستان 
قهرمان شد. قابل پیش بینی هم بود چون اون وزنه بردار 
خیلی خوبی است. شاید بعد از 10 سال بود که توانایی 
حضور در مسابقات جهانی را داشتم؛ اما مجبور بودم از 
خانه و پای تلویزیون مسابقات را نگاه کنم. این اتفاق 
بیشتر از همه برای خودم سخت است؛ حالا اینکه برخی 
می گویند جای من در مسابقات خالی بوده، به من لطف 
دارند. به هر حال اتفاقاتی دست به دست هم داد تا من 
در 28 سالگی ورزش حرفه ای را کنار بگذارم. خیلی 
روزهای سختی را سپری می کنم چون حس من این 
است می توانستم مدال های بیشتری کسب کنم. دراین 
مقطع بیش از همه به فکر سلامتی و ادامه زندگی ام 
بودم. با این حال طبیعی است که پای تلویزیون بنشینم 
و حسرت بخورم چون هنوز نتوانستم خیلی خوب با این 

قضیه کنار بیایم.

علی داوودی آینده روشنی در فوق سنگین دارد
مدال طلای سهراب مرادی در این مسابقات برای من 
علی  که  هایی  مدال  از  بود. همچنین  خیلی شیرین 
هاشمی و رضا بیرانوند کسب کردند، لذت بردم. در فوق 
سنگین هم قطعا علی داوودی آینده روشنی دارد. او هم 
از نظر جسمانی وهم ذهنی توانایی رسیدن به وزنه های 
بالاتر را دارد و اگر مشکل خاصی برایش پیش نیاید و 

همین راه را طی کند، در سال های آینده یکی از مدعیان 
کسب مدال در دسته فوق سنگین است. البته سعید علی 
حسینی هم این وزن هست که می تواند کمک زیادی 

به تیم ملی کند.

تنها کاری که بلدم، وزنه برداری است
داشتم  فدراسیون  با  هایی  اخیر صحبت  ماه های  در 
که همکاری مشترک در زمینه های مدیریتی و فنی 
داشته باشیم. تنها کاری که در آن تخصص دارم و می 
توانم مثمرثمر باشم، وزنه برداری است. در جلساتی که 
با مرادی و بیرانوند به عنوان رییس و دبیر فدراسیون 

داشتم، پیشنهاداتی به من داده شد.

کاری که من دوست دارم در پیشنهاد فدراسیون 
نیست

اینکه چگونه می  هنوز به جمع بندی کاملی درباره 
توانم با فدراسیون همکاری کنم، نرسیدم. اصلا باید 
یا  فراهم می شود  برای همکاری  ببینیم که شرایط 
خیر. فکر می کنم فضاهایی که برای همکاری به من 
پیشنهاد شده، با کاری که من دوست دارم انجام دهم 
باز  را  این موضوع  نمی خواهم  متفاوت است. خیلی 
کنم و جزییات را بگویم چون در حد پیشنهاد بوده 
و درست نیست رسانه ای شود. با این حال می گویم 
که پیشنهادات فدراسیون به من بیشتر برای حوزه فنی 

است.

سلیمی تاکید کرد؛ 

کاری که من دوست دارم در پیشنهاد فدراسیون نیست

گفت:  بانوان  کلاسیک  کشتی  ملی پوش 
هنوز نمی دانیم که مسابقات جهانی کشتی 
کلاسیک برگزار می شود و اردویی داریم یا 

نه، فعلا معلق هستیم.
به گزارش »دنیای هوادار«، زهرا یزدانی ملی 
پوش تیم کشتی کلاسیک بانوان در مورد 
وضعیت کشتی بانوان پس از استعفای رسول 
خادم گفت: از مهر ماه که از مسابقات لبنان 
برگشتیم هیچ  اردویی نداشتیم و نمی دانم 
که وضعیت چه می شود. حتی هنوز هیچ 
اطلاعی به ما نداده اند که مسابقات جهانی 
آماده  اردوی  و  می شود  برگزار  رشته  این 
سازی داریم یا نه. فعلا معلق هستیم و چیزی 
مشخص نیست. در حال حاضر تمریناتم را 

دارم اما از وضعیت دیگر بانوان کشتی گیر 
خبر ندارم. 

او  با بیان اینکه هنوز مشخص نیست که 
رئیس  نایب  منظمی)  مریم  استعفای  با 
خیر،  یا  شده  موافقت  کشتی(  فدراسیون 
چون  بماند  منظمی  امیدوارم  کرد:  بیان 
کسی  نیست که به اندازه او از کشتی بانوان 
حمایت کند اما اگر مسئول دیگری انتخاب 
شود انتظار داریم که کشتی نو پای بانوان را 

حمایت کند. 
واسلینکو،  آنا  مورد  در  گیر  کشتی  این 
ما  گفت:  بانوان  ملی  تیم  خارجی  مربی 
هم نفهمیدیم وضعیت این مربی چه شد 
دارد.  دیدگی  آسیب  گفتند  که  آنگونه  اما 

واسلینکو زمانی که در ایران بود خودش با 
ما تمرین می کرد.  ولی در آخرین اردو قبل 
از اعزام به لبنان  سیده مریم حسینی هدایت 
تیم را به عهده داشت و تا جایی که بلد بود 
خوب می توانست نکات مورد نیاز را انتقال 
بدهد. حسینی همراه با ما  یک دوره شروع 
به یادگیری کشتی کلاسیک بانوان کرد ولی 
با این حال به نظرم از مربیان دیگر بهتر بود.

یزدانی در پایان این گفت وگو توجه و حمایت 
بیشتر از ورزش بانوان را ضروری دانست و 
گفت: در مسابقات بین المللی لبنان چند 
از نظر فنی  کشور شرکت کرده بودند که 
خیلی با ما تفاوت داشتند. اگر می خواهیم 
به آنها برسیم باید اردوهای بیشتری داشته 

باشیم و مربیان بهتری با ما کار کنند. الان 
حدود دو ماه است که اردو نداشتیم  و  از 
کشتی فاصله گرفتیم. وقتی ورزشکار در اردو 
نباشد از زندگی حرفه ای فاصله می گیرد و در 

نهایت پسرفت می کند.
در حالی که قرار بوده مسابقات جهانی کشتی 
کلاسیک بانوان در آذر  ماه سال جاری برگزار 
شود اما با استعفای رسول خادم، رئیس و 
مریم منظمی،  نایب رئیس فدراسیون کشتی 
این  در  ایران  حضور  و  برگزاری  وضعیت 
مسابقات مشخص نیست و بعد از مسابقات 
بین المللی لبنان که مهرماه برگزار شد هنوز 
اردویی برای بانوان کشتی گیر برگزار نشده 

است.

بلاتکلیفی در وضعیت کشتی بانوان

یزدانی: نمی دانم برای بانوان چه پیش می آید

جام ملت ها از آنچه می بینید 
نزدیک تر است!

جام ملت ها از رگ گردن هم به ما 
نزدیک تر است و این واقعیتی ست 
که نمی شود کتمانش کرد. هرچه 
پاییز می رویم،  انتهای  به سوی 
طلیعه مهم ترین رقابت فوتبالی 
گذشته  از  بیش  کهن  قاره  در 
تیم های  و  می کند  خودنمایی 
ملی کشورهای مختلف از شرق 
تا غرب آسیا چاره ای جز تسریع 

روند آماده سازی خود برای حضور در این رقابت ها ندارند.
تیم کارلوس کی روش هم از این قاعده مستثنا نیست.ایران پس از 
نمایش های دلچسبش در جام جهانی 2018 روسیه حالا یکی از 
اصلی ترین شانس ها برای فتح جام ملت ها به حساب می آید و صد 
البته که راه سختی هم در تحقق این مهم دارد. با تمام سختی ها و 
مصائبی که پیش روی تیم جوان و باانگیزه کی روش هست،  تیم 
ملی این روزها اردوی آماده سازی خود در فیفادی را با جدیت 
دنبال می کند تا به مرز آمادگی لازم برای حضور در تورنمنت 

حساس پیش رو برسد.
در این راه ایران بازی های دوستانه ای را هم با حریفان ترتیب داده 
که آخرینش همین پنجشنبه گذشته در ورزشگاه آزادی مقابل 
ترینیداد و توباگو بود که با برتری یک گله شاگردان کی روش به 
پایان رسید. این اما پایان کار ملی پوشان در اردوی فعلی نیست. 
تیم ایران که قرار است عصر یکشنبه تهران را به مقصد دوحه ترک 
کند، روز سه شنبه در دیداری دوستانه به مصاف ونزوئلا خواهد 

رفت تا خود را در برابر این حریف آمریکای جنوبی محک بزند.
آخرین بازی پیش از جام ملت ها

پس از دیداری که مقابل ترینیداد برگزار شد-که آخرین بازی 
شاگردان کی روش در تهران پیش از جام ملت ها بود- و دیداری 
که سه شنبه مقابل ونزوئلا قرار است برگزار شود، ایران فقط یک 
دیدار دیگر را پیش از آغاز جام ملت ها انجام خواهد داد. شاگردان 
کی روش درست در آخرین روز سال 2018) 31 دسامبر یا همان 
10 دی ماه( در کشور قطر به مصاف تیم ملی این کشور خواهند 
رفت تا پرونده دیدارهای تدارکاتی ایران قبل از جام ملت ها، در 

دیدار با یکی از تیم های خوب حاضر در این رقابت ها بسته شود.
استارت هیجان از 17 دی

جام ملت های 2019 در امارات از 15 دی ماه استارت خواهد 
خورد و هیجان و رقابت سراسر این قاره پهناور را پر خواهد کرد. 
با این حال آغاز رسمی رقابت ها برای ایران روز 1۷ دی خواهد 
بود. جایی که ایرانی ها در ورزشگاه محمد بن زاید به مصاف یمن 
خواهند رفت. در ادامه ایران در روزهای 22 و 26 دی با ویتنام و 
عراق دیدار خواهد کرد تا پرونده بازی های گروهی برای شاگردان 
کی روش بسته شود. ایران اگر بتواند به دور حذفی بازی ها و مراحل 
پایانی رقابت ها راه یابد، تا بهمن ماه مهمان کشور امارات خواهد 
بود که البته همه امیدواریم چنین شود و شاگردان کی روش با جام 

قهرمانی به وطن بازگردند.

یادداشت

احمدزاده سرمربی ملوان در مورد اینکه چرا تیمش 
اما  دارد  اختیار  در  را  توپ  مالکیت  اینکه  وجود  با 
موقعیت  شانس  باید  ابتدا  گفت:  نمی شود،  پیروز 

گل مان را بالا ببریم. ما چند نقیصه داشتیم که باید 
برطرف می کردیم. باید به ما حق بدهید که کم کم 

مشکلاتمان کاهش پیدا کند

احمدزاده: یک امتیاز کمکی به ملوان نکرد

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم طیبه دهقان نیری دارای شناسنامه شماره 1480 به شرح دادخواست به کلاسه9۷03/21/13از 
این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان اکبر دهقان نیری 
بشناسنامه شماره 5۷ در تاریخ 1396/10/24 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفتته، ورثه حین الفوت 

آن مرحوم منحصر است به: 
1-احمد دهقان نیری متولد 1349/4/12 به شماره شناسنامه 394 فرزند اکبر ) پسر متوفی ( 
2-علیرضا دهقان نیری متولد 1356/6/15 به شماره شناسنامه 16 فرزند اکبر ) پسر متوفی ( 

3-محمد دهقان نیری متولد 1364/5/12 به شماره شناسنامه 1139 فرزند اکبر ) پسر متوفی ( 
4-صدیقه دهقان نیری متولد 1344/10/22 به شماره شناسنامه 1196 فرزند اکبر ) دختر متوفی( 
5-طیبه دهقان نیری متولد 1345/11/5 به شماره شناسنامه 1480 فرزند اکبر ) دختر متوفی ( 

6-طاهره دهقان نیری متولد 1351/6/1 به شماره شناسنامه ۷05 فرزند اکبر ) دختر متوفی ( 
۷-کبری حسینی گرده کوهی متولد 132۷/1/۷ به شماره شناسنامه 312 فرزند عزیزاله ) همسر 

متوفی ( 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی 
دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین اگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد 

والا گواهی صادر خواهد شد%م  97/25493/ف
از طرف رئیس شعبه 13 شورای حل اختلاف مجتمع شهید بهشتی کرج

رونوشت آگهی حصر وراثت
به   58۷1 شماره  شناسنامه  دارای  پیعامی  آقاعلی  آقای 
این شورا  از  به کلاسه 9۷0436/14/9۷  شرح دادخواست 
درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان حانیه پیغامی بشناسنامه شماره 031121028۷ در 
تاریخ 139۷/3/11 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفتته، 

ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 
1- آقاعلی پیغامی ت ت  46/4/30  ش ش 58۷1 فرزند 

عزیز نسبت پدر متوفی
2- زهرا زرین  ت ت 49/2/28  ش ش 132 فرزند رحمت 

اله نسبت مادر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک 
نوبت آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه 
از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین اگهی ظرف یک 
خواهد شد%م    صادر  گواهی  والا  دارد  تقدیم  شورا  به  ماه 

97/25466/ف
رئیس شعبه شورای حل اختلاف 14

آگهی مزایده اموال منقول 
به موجب پرونده کلاسه 9۷23۷0 اجرائی و رای صادره از شعبه 6 دادگاه خانواده کرج له 
خانم عشرت آقا محمدی با وکالت خانم نوشین فردی علیه آقای سید رحیم باقری محکوم 
علیه محکوم است به پرداخت 98 عدد سکه تمام بهار آزادی به عنوان اصل خواسته در حق 
محکوم له و 5 درصد ارزش محکوم به نیم عشر دولتی در حق صندوق دولت چون نامبرده 
در وعده مقرر قانونی مفاد حکم را اجرا نکرده است حسب تقاضای محکوم له یک دستگاه 
خودرو پراید به شماره 884 و 21 ایران 21 از اموال محکوم علیه به شرح زیر به وسیله این 
اجرا توقیف و توسط کارشناس ارزیابی گردیده است و مقرر گردیده از طریق مزایده در تاریخ 
9۷/9/1۷ از ساعت 9 الی 10 صبح در محل اجرای احکام مدنی دادگستری کرج بفروش 
برسد مزایده از قیمت هشتاد میلیون ریال شروع می شود و مال متعلق به کسی است که 
بالاترین قیمت را پیشهاد نماید ده درصد از قیمت مزایده به صورت وجه نقد یا چک بانکی 
تضمینی ) بانک ملی ( فی المجلس از برنده مزایده دریافت می شود و الباقی وجه مزایده 
ظرف مهلتی که از سوی دادورز اجراء تعیین می گردد و حداکثر یک ماه از تاریخ مزایده 
تجاوز نخواهد کرد از خریدار اخذ و اموال به نامبرده تحویل خواهد شد در صورتیکه برنده 
مزایده در موعد مقرر بقیه بهای اموال را نرپدازد سپرده وی پس از کسر هزینه مزایده به 
نفع دولت ضبط و مزایده تجدید خواهد شد و قبل از انقضای مهلت مذکور یا قبل از اتخاذ 
تصمیم دادگاه ) در صورت وصول شکایت ( مال به خریدار تسلیم نخواهد شد. ضمنا طالبین 
می توانند ظرف پنج روز قبل از مزایده به دفتر اجراء مراجعه و با هماهنگی اجراء از اموال 

بازدید نمایند. 
اموال مورد مزایده و بهای آن طبق نظر کارشناس بدین شرح است: 

در اجرای قرار کارشناسی صادره موضوع پرونده کلاسه 9۷23۷0 مورخه 9۷/۷/16 پیرامون 
بازدید از خودرو سواری پراید به شماره انتظامی 884 و 21 ایران 21 و برآورد ارزش ریالی 
آن با هدایت و راهنمایی خواهان از خودرو مذکور در محل پارکینگ یگاه بازدید و نتیجه به 

شرح ذیل به استحضار میرسد: 
الف( مشخصات خودرو

نوع : سواری - سیستم : پراید - تیپ : جی تی ایکس آی - پلاک انتظامی : 884 و 21 ایران 21 - مدل 
1412283309049s : 1383 - رنگ : مشکی - شماره موتور : 921493 - شماره شاسی :

ب( شرح بازدید :
در بازدید از وضعیت خودرو و مدت زمان توقف خودرو در پارکینگ باطری قابل استفاده نمی باشد. درب 

موتور و گل گیر عقب سمت راست خوردگی دارد. فاقد بیمه شخص ثالث می باشد.
ج( نظریه کارشناسی : 

با نظر به وضعیت - شرایط- نوع و مدل خودرو ارزش ریالی آن در بازار فعلی بدون در نظر گرفتن هزیه 
نگهداری در پارکنیگ در حدود هشتاد میلیون ریال معادل هشت میلیون تومان برآورد و به نظر می رسد.

97/25469/ف
دادورز اجرای احکام دادگاه خانواده کرج - حسین فروزش

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم مرضیه عاشقی دارای شناسنامه شماره 11556 به شرح دادخواست به 
کلاسه 9۷0868/2/9۷ از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شادروان غلامحسین رحمتی بشناسنامه شماره 412 در تاریخ 
139۷/6/29 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفتته، ورثه حین الفوت آن مرحوم 

منحصر است به: 
1- مجتبی رحمتی متولد 13۷2  ش ش 0310858623 فرزند غلامحسین نسبت 

پسر متوفی
2- متین رحمتی متولد 13۷9  ش ش 0312195524 فرزند غلامحسین نسبت 

پسر متوفی
3- ملیکا رحمتی متولد 13۷8  ش ش 0311940161 فرزند غلامحسین نسبت 

دختر متوفی
4- مرضیه عاشقی متولد 1353  ش ش 11556 فرزند حبیب نسبت همسر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین اگهی 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد%م97/25491/ف
رئیس شعبه شورای حل اختلاف کرج-مرکزی )شهید بهشتی(
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اسب راموس قهرمان شد!
راموس که بخاطر مصدومیت اردوی تیم ملی را ترک کرد، از اقبال بلندش اسب او 

با نام »یوکاتان راموس« به عنوان برترین اسب مسابقات انتخاب شد. تیم ملی اسپانیا با 
حضور راموس، در زاگرب مغلوب کرواسی شد و صعودش به مرحله نیمه نهایی لیگ 

ملت های اروپا در هاله ای از ابهام قرار گرفت.

تمجید ویژه سرمربی آمیان از سامان قدوس
کریستوف پلیسیر، سرمربی تیم فوتبال آمیان با تمجید از سامان قدوس، گفت : قدوس 

رهبر تیم من محسوب می شود. او رهبر تکنیکی و هجومی تیم من است و می تواند 
الگویی برای تیم ما باشد. تلاش خستگی ناپذیر او در زمین مسابقه مثال زدنی است. 

قدوس بازیکن کاملی است و دیدن او در بازی و تمرینات شگفت انگیز است.

جباری: برای دیدن بازی تیم ملی به دوحه آمدم
هافبک سابق استقلال و الاهلی قطر برای دنبال کردن بازی های تیم ملی کشورمان 

به دوحه رفته است . روزنامه الوطن قطر خبر داد که مجتبی جباری، بازیکن سابق 
الاهلی به دوحه آمده تا بازی تیم ملی ایران با ونزوئلا را از نزدیک ببیند. او تاکید کرد 

که برای دنبال کردن بازی های تیم ملی به دوحه آمده است.

لیونل مسی و رونالدو در جمع سه ورزشکار ثروتمند دنیا
مسی و رونالدو تنها پایین تر از می ودر قرار دارند. فلوید می ودر بوکسور با 

285 میلیون دلار درآمد سالیانه در صدر است.  لیونل مسی و کریستیانو رونالدو 
با درآمدهای هنگفت خود نه تنها در فوتبال، بلکه در میان اکثریت ورزشکاران 

دنیا متمایز هستند. 

پرسپولیس در میان »پرشور«های جهان سوم شد
در نظرسنجی روزنامه اسپانیایی مارکا، پرسپولیس جایگاه سومین هواداران پرشور 

جهان را به خود اختصاص داد. مارکا در سایت خود نظرسنجی درباره بهترین 
طرفداران جهان فوتبال را انجام داد. در این نظر سنجی پرسپولیس تنها نماینده ایران 

بود و تیم های بزرگی مانند رئال مادرید و لیورپول و ... حضور داشتند.

بیرانوند نامزد نهایی بهترین بازیکن سال آسیا شد
دروازه بان پرسپولیس جزو 3 نامزد نهایی کسب عنوان بهترین بازیکن سال 

آسیا شد. کنفدراسیون فوتبال آسیا 3 نامزد نهایی مرد سال آسیا 2018 را 
معرفی کرد که علیرضا بیرانوند، دروازه بان پرسپولیس و تیم ملی ایران جزو 

این نامزدها شد.

کوتاه از فوتبال ایران و جهان
بعضی ها داغشو دوست دارن 

توبیخ دایی، جریمه میلیونی پرسپولیس
رای دیدار تیم های سایپا و پرسپولیس در هفته دهم لیگ برتر فوتبال صادر شد. 

دیدار تیم های سایپا و پرسپولیس در هفته دهم لیگ برتر، سوم آبان ماه در ورزشگاه 
تختی برگزار شد که از سوی محمد دایی، مربی تیم سایپای تهران تخلفاتی مبنی 

بر رفتار غیر مسئولانه و اعتراض به داور که منجر به اخراجش شد، رخ داد.

صعود پرتغال پس از تساوی با ایتالیا
شنبه شب رقابت های لیگ ملت های اروپا با برگزاری ۷ بازی پیگیری شد. از سطح 

آ، در گروه سوم تیم های ایتالیا و پرتغال در ورزشگاه سن سیرو به مصاف هم رفتند که 
این بازی با نتیجه تساوی بدون گل تمام شد. با این نتیجه صعود تیم پرتغال قطعی 

شد و ایتالیا هم بالاتر از لهستان در رده دوم قرار گرفت.

با حکم حمید بنی تمیم سرپرست فدراسیون کشتی، 
فرنگی  کشتی  ملی  تیم  سرمربی  بعنوان  بنا  محمد 

بزرگسالان منصوب شد.
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از روابط عمومی 
فدراسیون کشتی، در حکم محمد بنا آمده است:»نظر 
به سال ها سوابق و تجارب ارزشمند جنابعالی در عرصه 
مربیگری و با توجه به تأیید شورای فنی تیم های ملی به 

موجب این حکم بعنوان سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی 
بزرگسالان منصوب می شوید.

امیدوارم با بهره گیری از نظرات تمامی پیشکسوتان، 
قهرمانان، مدال آوران و مربیان کشتی کشور، در پیشبرد 
امور مربوطه و اعتلای نام ورزش ملی کشور در میادین 

مهم پیش رو موفق و سربلند باشید.«
محمد بنا دارنده مدال نقره کشتی فرنگی جهان در سال 

فرنگی  ملی کشتی  تیم  ها سرمربیگری  1983، سال 
بزرگسالان را در کارنامه ورزشی خود دارد. کسب 3  مدال 
طلا در المپیک 2012 لندن و 2 مدال برنز در المپیک 
کسب  و  جهانی  های  جام  قهرمانی  و   برزیل   2016
نخستین عنوان نایب قهرمانی جهان و انتخاب بعنوان 
بهترین مربی جهان از جمله افتخارات محمد بنا در دوران 

سرمربیگری وی در تیم ملی کشتی فرنگی است.

محمد بنا سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان شد

وین رونی، کاپیتان سابق تیم ملی انگلیس معتقد است 
که بازیکنان سابق این تیم، تحمل موفقیت هایش را 

ندارند.
به گزارش »دنیای هوادار«، رونی روز پنجشنبه، صد 
و بیستمین و آخرین بازی ملی اش را انجام داد و به 
عنوان بهترین گلزن تاریخ انگلیس از دیدارهای ملی 
خداحافظی کرد. او در نیمه دوم دیدار مقابل آمریکا به 

میدان رفت و نمایش خوبی در میدان داشت. ستاره 
سابق یونایتد که از طرفداران گرت ساوتگیت است، 
معتقد است که بازیکنان سابق انگلیس، تحمل موفقیت 

تیم فعلی را ندارند.
او گفت:»من می دانم که برخی بازیکنان سابق انگلیس 
نمی توانند عملکرد خوب تیم فعلی را تحمل کنند. این 
اشتباه است، من اینطور نیستم. من یک هوادار انگلیس 

هستم. می خواهم انگلیس خوب کار کند. افتخار می کنم 
که برای این تیم بارها بازی کرده ام. از تلاشم برای تیم 
ملی انگلیس راضی بوده ام و امیدوارم در چند سال 

پیش رو، پیشرفت تیم را تماشا کنم.
فکر می کنم این تیم پتانسیل بالایی دارد، همینطور 
بازیکنان دیگری که مصدوم هستند و اضافه خواهند 

شد. به نظرم آنها به خوبی هدایت می شوند.«

رونی: بازیکنان سابق تحمل موفقیت انگلیس را ندارند

زمانی بود می گفتند سرمربی تیم ملی ایران باید آدمی 
باشد که »پوست کرگدن« داشته باشد تا مقابل هیچ 
هجمه و حاشیه سازی و زیر آب زدنی سر خم نکند و 
بتواند با تمرکز کارش را ادامه دهد. تا وقتی »کارلوس 
کی روش« نیامده بود، کاملا می شد این مساله را میان 
تک تک سرمربی هایی که بیشتر از دوسه سال دوام 
نیاورند لمس کرد و به حال آنان غصه خورد که چقدر 
بی رحمانه از این پست مهم کنار گذاشته می شدند و 
حتی بعضی از آن ها در حد یک »آنالیزور آماتور« هم 

پایین می آمدند! 

اما از وقتی کی روش روی نیمکت تیم ملی نشست، 
همه متفق القول از قدرت رسانه ای و استاد بودن او 
در جنگ های روانی یاد کردند و می گفتند هیچ کس 
حریف او نخواهد شد و او مرد رند سیاست است. ظاهرا 
همان مربی پوست کرگدنی که اشاره شد، بعد از سال 
ها ظهور کرده بود و الحق هم همینطور بود. حالا سالها 
است که نه تنها در زمین فوتبال و از نظر فنی کسی 
در ایران و حتی آسیا به گرد پای او نمی رسد، بلکه 
در بیرون از مسابقه و در جدال روانی هم یکه تازی 

کرده است.

هدف: به زیر کشیدن کی روش
اما این بار انگار این یکه تازی مرد پرتغالی، طاقت رقبا را 
بدجوری به پایان رسانده و آن ها را باهم یکصدا و متحد 
کرده است تا کی روش را هرطور شده با یک عملیات 
شبیه خون مانند به زیر بکشند. وقتی از »رقبا« صحبت 

می کنیم، منظور ما نه ژاپن است نه کره جنوبی و نه 
استرالیا...اصلا ! منظور ما تمام و کامل معطوف به داخل 
ایران است. کسانی که با آمدن کی روش، یکی پس از 
دیگری منافعشان را در خطر دیدند و سال هاست از 
یمین و یثار به او حمله ور می شوند اما هیچ گاه موفق 
نشدند چرا که سال های سال است که ایران تحت 
هدایت تئوریسین پرتغالی، بر قله فوتبال آسیا ایستاده 
است و به غیر از یکی دو هفته، بیش از 1000 روز است 

که در مقام اول جا خوش کرده است. 
تمام دنیا و آسیا به فوتبال ایران و کی روش احترام می 
گذارند؛ بالا برویم و پایین بیاییم، این یک حقیقت است. 
هنوز فراموش نکرده ایم که در پایان مرحله گروهی 
جام جهانی 2018 روسیه، کارلوس کی روش به عنوان 
مربی برتر این مرحله از سوی فیفا و برخی رسانه های 
معتبر دنیا شناخته شد؛ اما وقتی این حقیقت نادیده 
گرفته می شود و برخی از آقایان همچنان عربستانی 

را که 5 گل از تیم میزبان دریافت کرد و به شکلی 
مفتضحانه حذف شد و بخاطر یک مساله پیش پا افتاده 
سرمربی تیم ملی را مورد آماج حملات و هجمه ها 
قرار دهند گیرد، چه مفهوم دیگری جز سنگ اندازی و 

خیانت می تواند داشته باشد؟

غیرقابل باور اما واقعی: رویای حذف تیم ملی!
اگر قصد کسی کمک به تیم ملی باشد تا در تورنمنت 
های پیش رویش به موفقیت دست یابد، تمام تلاشش 
را به کار می بندد و از هیچ نیروی مادی و غیر مادی 
برای کمک رسانی فروگذاری نمی کند. اتفاقی که در 
روزهای اخیر شاهدش هستیم، هیچ شباهتی به مفهوم 
»کمک رسانی« و »خدمت کردن« به تیم ملی ندارد. 
بیشتر شبیه این است که این جماعت از نفس افتاده، 
دارند از عقده های چندین ساله شان گره گشایی می 
کنند و در رویای حذف تیم ملی و عدم نتیجه گیری 

در جام ملت های آسیا به سر می برند و پس از ناکامی 
تیم ملی ) به هر حال درصدی احتمال برای ناکامی 
وجود دارد ( در یک مسابقه یا در یک تورنمنت به 
خیابان بریزند و جشن پیروزی بگیرند ! وگرنه در ماه 
های منتهی به جام ملت های آسیا، این حرف ها چه 
هدفی می تواند داشته باشد؟ حتما این آقایان از جایی 
می آیند که آروزی قهرمانی ایران در جام ملت ها را 
ندارند و این مساله حسرتی 40 ساله برایشان نیست و 

هر دوره قهرمان می شوند!
کما اینکه بعضی از آن ها مانند »حسین کعبی« به 
این رفتار های  با  صراحت می گوید:»اگر قرار است 
کی روش قهرمان شویم، دوست دارم هرگز قهرمان 
نشویم!« این جمله بیشتر از اینکه خنده دار باشد، 
گریه دار است. از کدام رفتار صحبت می کنید آقای 
کعبی؟ مگر نه اینکه تمام این مدت کارلوس کی روش 
سکوت اختیار کرده و هیچ واکنشی به هیچ مساله ای 
نشان نداده است تا امثال شما از آن یک حاشیه جدید 
درست نکنید؟ اما اگر دوست ندارید که ایران قهرمان 
آسیا شود، خب این یک مساله جداست که پیشنهاد 

می کنم آن را با یک مشاور در میان بگذارید.

همراهی حذب باد با برانکو !
»حسین شمس« را همه با موفقیت های نصف و نیمه 
اش در فوتسال می شناسیم. اینکه او درباره فوتبال 
ایران به عنوان پیشکسوت فوتسال اظهار نظر می کند 
یک بحث سواست و مدخل ماجرای ما نیست. اما در 
مصاحبه ای اخیرا گفته است:»به نظرم هر کسی به 
جای ایشان بیاید موفق می شود و روی چشم مردم 
جا دارد. همین امیرقلعه نویی؛ کارنامه او را ببنیید هر 
کجا که رفته موفق بوده و به قهرمانی دست پیدا کرده 
است؛ یا آقای فرکی و دایی که باید در خانه بنشینند و 
کی روش در تیم ملی باشد. سرمربی خارجی هم مانند 
برانکو که اگر چنین آدم جنتلمنی جانشین کی روش 
می شد، قهرمان آسیا می شدیم. برانکو دست خالی تا 
فینال آسیا رفت و با کی روش هیچ امیدی به این تیم 

ملی ندارم.« 
واقعا بر این اوضاع اسفناک باید گریست! آقایان به گونه 
ای راجب کارلوس کی روش صحبت می کنند که انگار 
سال هاست ما نتایج ضعیفی می گیریم و به کی روش 
پول یامفت می دهیم و هیچ بازدهی مثبتی در این 
مدت برای فوتبال ما به همراه نداشته است. امیدوارم 
که آقای شمس و هم فکران ایشان »آلزایمر« گرفته 
باشند چرا که در غیر این صورت تنها حالت ممکن 

باقی مانده برای توجیه این مصاحبه ها علیه سرمربی 
تیم ملی یک کشور، می تواند »کینه توزی« و تلاش 
برای ناکامی تیم ملی باشد. در غیر این صورت، مگر تیم 
ملی ما سرمربی ضعیفی دارد که دنبال جانشین برایش 
هستیم؟ حضرت آقا اسم هم به عنوان جانشین می 
آورند! همین برانکو، علی دایی، امیر قلعه نوعی و محمود 
فرکی که جناب شمس نام بردند، در برهه ای سرمربی 
های تیم ملی بودند و کارنامه آن ها و مقایسه آن با 
کارنامه کی روش در این هفت سال که از جمع روزهای 
سرمربیگری تمام آن ها هم بیشتر است، گویای همه 

چیز است!
تیم ملی با کی روش، دقیقا 5 سال و 88 بازی بین 
المللی در صدر آسیا ایستاده است. اتفاقی که آرزوی 
تمام این مربیان نام برده به دست حسین شمس است. 
تنها  و  تمام مسابقات  پیروزی  آمار 63 درصد  خلق 
12درصد شکست در هفت سال، آمار قابل توجه و بی 
نظیری است که توسط کی روش در این سال ها جامه 
عمل پوشانده شده است و حالا آوردن برخی نام ها که 
درصد پیروزی مسابقاتشان در طول کمتر از 2 سال 
نشستن روی نمیکت ایران به 40 هم نمی رسید، کمی 
توهین به منزلت »سرمربیگری« و دانش فوتبالی است.

در این شرایط: سخت است، اما امیدواریم
در حال حاضر، اوضاع تیم ملی وخیم است! از درب و 
دیوار فوتبال ما حاشیه بر سر تیم ملی و کی روش آوار 
می شود و ما را در ماه های منتهی به جام ملت ها، نا 
امید و ناامید تر می کند؛ اما با این وجود امیدواریم. زیرا 
به کادرفنی و بازیکنان تیم ملی ایمان داریم و در طول 
این هشت سال حتی یکبار کوچکترین کم کاری و 

کوتاهی از سوی آن ها ندیده ایم.
حالا وقتی کی روش در پستی اخیرا گفت:»ما می دانیم 
که چه چیزی داریم، اما این را هم می دانیم که چه 
هستیم و به دنبال دستیابی چه چیزی هستیم. هیچ کس 
و هیچ چیز نمی تواند اتحاد و روح تیمی ما را به هم 
بزند. مشکلات اهمیتی ندارند، علیرغم محدودیت ها ما 
بهترین ها را در مسیر رسیدن به رویاهایمان انجام خواهیم 
به دنبال طلای جام ملت های آسیا هستیم.«  داد و 
خیالمان راحت و راحت تر شد که این حواشی و توپ 
های بزرگتر از این سرمربی مارا تکان نمی دهد. حتی اگر 
امثال »چراغپور« از پایان راه کی روش سخن بگویند و 
او را »مرد تمام شده فوتبال« خطاب کنند. ما امیدواریم 
چون ایمان داریم اگر خودی ها نا امیدمان کنند و تیم 
ملی را از ریشه بزنند، »کی روش« ما را نا امید نمی کند.

گزارش »دنیای هوادار« از شرایط بحرانی تیم ملی؛

» چه کسانی « رویای حذف یوزها  را در سر دارند؟

مهرداد تیموری

برگزاری قطعی است!

لشکر مصدومان و غایبان مقابل آقا معلم

امیر حاج رضایی:
کی روش بی ثباتی
فکری داری

حسین شمس:
جای دیگری بود کی روش را
با لگد به بیرون پرت می کردند

امیر قلعه نویی:
مافیای رسانه ای کی روش
خیلی قوی تر از من است

خداد عزیزی:
  »دکمه کنترل سرعت کی 
روش« هر کاری می کند

مصطفی هاشمی طباء:
کی روش و دستیارانش قوانین 
کاپیتولاسیون را اجرا می کنند

محمدحسین سیفی - ماجراهای لغو یا برگزاری این 
دیدار در این چند هفته اخیر بسیار طولانی شده است 
و تقریبا حوصله همه را سر برده است. اما ظاهرا تلاش 
های قرمزهای پایتخت به نتیجه ای نرسید و قرار 
است به طور قطعی این دیدار امروز در ورزشگاه آزادی 
برگزار شود و بالاخره یکی از بازی های عقب افتاده 
پرسپولیس هم انجام شود تا بیش از این تکلیف جدول 

در پایان هفته دوازدهم، مهبم و نامفهوم باقی نماند.
در  شرایطی  در  معوقه  بازی  این  برگزاری  تاریخ 
روزهای فیفادی اعلام شد که پرسپولیس 4 بازیکن 
خود را در اختیار ندارد؛ حمیدرضا طاهرخانی در تیم 
امید، بشار رسن در تیم ملی عراق و احمد نوراللهی 
و علیرضا بیرانوند هم در اردوی شاگردان کی روش 
حضور دارند و همین موضوع باعث شده تا پرسپولیس 
درخواست تغییر تاریخ برگزاری این مسابقه را داشته 
باشد؛ پیش تر استقلالی ها با استناد به همین قانون 
در دیدار برابر نفت مسجد سلیمان به میدان نرفتند و 

مسابقه آنها به تعویق افتاد.
از همین رو، قرمزهای پایتخت کماکان سخن از 
نبود هیچ الزامی برای بازی کردن در این شرایط 

به میان می آورند. همین دیروز بود که »حسین 
خیبری«، مشاور مدیرعامل باشگاه در مصاحبه ای 
تاکید داشت که » آنچه مشخص است به خاطر 
داشتن بیش از سه ملی پوش ملزم به حضور در این 
مسابقه نیستیم و سازمان لیگ هم نمی تواند ما را 

مجبور به بازی کند.« 
با این حال سعید فتاحی تاکید دارد پرسپولیسی ها 
پیش تر موافقت خود را با برگزاری این مسابقه اعلام 
کرده اند و در صورتی که همچنان اصرار به تعویق 
مسابقه داشته باشند، نامه موافقت آنها با برگزاری 
دیدار برابر پیکان را در سایت رسمی سازمان لیگ 
منتشر خواهند کرد. اما مساله از جایی قابل تامل می 
شود که باشگاه پرسپولیس ادعا دارد که فتاحی در 
آن جلسه ای که اسمش را می آورد، به قرمزها قول 
داده بود که ملی پوشان امیدشان را در اختیار خواهند 
داشت و حالا زیر حرفش زده است و حتی تهدید هم 
می کند. خیبری در ادامه صحبت هایشان به صراحت 

به این نکته اشاره داشت که ؛ 
» زمانی که ما برای درخواست جهت تعویق انداختن 
دیدار با پیکان در روزی غیر از 28 آبان به سازمان 

لیگ رفتیم، سعید فتاحی به ما قول داد که حتماً 
برای بازی با پیکان ملی پوشان امید مان را در اختیار 
خواهیم داشت، اما هیچ کدام از دو ملی پوش امیدمان 
و  نداشتند  حضور  تمرینات  در  اخیر  روز  دو  در 
همچنان در اردوی تیم امید هستند. در این شرایط ما 
پنج ملی پوش داریم و طبق قانون فیفا ملزم به بازی 

مقابل پیکان نیستیم.« 
حتی بخاطر درخواست رسمی باشگاه پرسپولیس 
به سازمان لیگ مبنی بر لغو بازی، جوابیه رسمی 
سازمان منتشر شد که طی آن به صراحت از حضور 
»ملی پوشان امید« نام برده شده بود اما ظاهرا چنین 
اتفاقی در اردوی سرخ ها نیفتاده است و همین رفتار 
دوگانه سازمان لیگ با تیمی که در آسیا موفقیت 
کسب کرده و راهی دیدار فینال شده است، کمی 

ناراحت کننده است.
از  پرسپولیس  و  پیکان  تیم  دو  دیدار  روی  هر  به 
چارچوب هفته نهم رقابت های لیگ برتر به دلیل 
حضور پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا با موافقت 
پیکانی ها لغو شد تا سازمان لیگ پس از اتمام رقابت 
برگزاری  برای  را  آبان ماه  تاریخ 28  های آسیایی، 
این بازی انتخاب کند. و حالا باید امروز در آزادی 
این دو تیم به مصاف یکدیگر بروند و باید دید که 
پرسپولیس با لشکری از مصدومان و غایبان مقابل تیم 
آماده »مجید جلالی« که در این فصل عملکرد نسبتا 
موفقیت آمیزی داشته است، چه نتیجه ای می گیرد. 
قطعا سرخ ها با پیروزی در این مسابقه می توانند 
جایگاه خود را در جدول بهبود ببخشند تا از کورس 

قهرمانی این فصل جا نمانند.
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